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▶σελ. 40

Δημοσκοπηση GPO: 
Η ΝΔ αυξάνει τα ποσοστά της, σταθερά διψήφια 
διαφορά. Δεύτερη η Πλεύση, τρίτο το ΠΑΣΟΚ ▶σελ.35

στην απ’ έξω οι τούρκοι! 
η έέ χρηματοδοτεί την 
υποθαλάσσια ηλεκτρική 
διασύνδεση αιγύπτου-
έλλάδας ενώ έρχεται το 
καλώδιο έλλάδας – κύπρου 
– ισραήλ ▶σελ. 5

η νέα Γραμματεία δεν 
αλλάζει το τοπίο:
 ο ΔένΔιασ κρατα τα ηνια 
τησ αμύνασ ▶σελ. 8

ΘέοΔωρικακοσ
 Δημιουργούμε νέα 
ανεξάρτητη αρχή για την 
καλύτερη εποπτεία της 
αγοράς  ▶σελ. 9

Χαρησ
Δούκασ 
Προειδοποίηση για κίνδυνο 
μπλακ άουτ στην Αθήνα

μαρινακησ: 
Η Πανεπιστημιακή Αστυνομία 
δεν πέτυχε 
να διαγράφονται οι φοιτητές 
που συμμετέχουν σε 
εγκληματικές ενέργειες 
▶σελ. 39

«Ψηφιακό φακέλωμα» 
για κάθε ακίνητο

 Διασταύρωσέισ και προστιμα Για 
κρύφα τέτραΓωνικα ▶σελ.31

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
αλκιβιαΔησ καλαμποκησ
Πρόεδρος Πανελληνίου Συνδέσμου Εξαγωγέων 
Η αύξηση δασμών μπορεί να 
αναγκάσει κάποιες μικρότερες 
επιχειρήσεις να αποσυρθούν από 
τις ΗΠΑ ▶σελ. 22-23

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
κωστασ τσούκαλασ
Δικηγόρος-Εργατολόγος και Εκπρόσωπος 
Τύπου του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής
«Προστασία της πρώτης κατοικίας και έλεγχο 
της δραστηριότητας funds και servicers»
 ▶σελ.14-15

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
στέφανοσ Γκικασ
Υφυπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής 
Πολιτικής
«Βασική μας προτεραιότητα, η 
στήριξη της  Eλληνικής νησιωτικής 
οικογένειας»

κικιλιασ: καμια αύξηση στα 
ακτοπλοϊκα έισιτηρια το 
καλοκαιρι 
στηριζούμέ την έλληνικη 
οικοΓένέια ▶σελ.25

Στρατηγική Ισχύος από Μητσοτάκη 
▶σελ. 48

από το Σωτήρη Σκουλούδη

από την Κορίνα Τριανταφύλλου

▶σελ. 36-37

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Δημητρησ στρατούλησ 
Γραμματέας ΛΑΙΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ – ΑΝΥΠΟΤΑΚΤΗ ΑΡΙΣΤΕΡΑ
Μέλος συντονιστικού ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ/ΜΕΡΑ25/
ΑΝΑΤΡΕΠΤΙΚΗ ΟΙΚΟΛΟΓΙΚΉ ΑΡΙΣΤΕΡΑ
«Όσο υπάρχουν κοινωνικοί αγώνες, υπάρχει ελπίδα 
για ένα καλύτερο μέλλον» ▶σελ.18-19

▶σελ. 10

 πιέρρακακησ: 
οικονομία σε γερά θεμέλια
πάνω από 2 δισ. ευρώ ετησίως 
από τη μείωση της φοροδιαφυγής

ο κηφισοσ 
αλλαζέι οψη 
νέες παρεμβάσεις 
από το φάληρο έως 
τη νέα φιλαδέλφεια
▶σελ.34

στέϊτ ντιπαρτμέντ:

 Οι ΗΠΑ αποχωρούν
από επικεφαλής 

διαμεσολαβητής στο 
Ουκρανικό

αναβαΘμιζέι το σύμβούλιο έΘνικησ 
ασφαλέιασ κανοντασ την έλλαΔα "αστακο"

Με τΗ φΑΣΙΣτΙΚΗ βΙΑ 
ΣτΑ ΠΑΝεΠΙΣτΗΜΙΑ

το ισραηλ πατησέ τη σκανΔαλη
κατα τού τζολανι: 
«καταιγίδα» στη Δαμασκό, λίστα στόχων 
και χερσαία ετοιμότητα ▶σελ.42

▶σελ. 13

έκτακτη σύσκέψη στο μαξιμού Για να παρΘούν οριστικα μέτρα
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Μητσοτάκης: 
Συγκινημένος στο Κέντρο Υγείας, Αποθεραπείας και 

Αποκατάστασης Κερατέας
Θυμάμαι τη μητέρα μου

Ε
ίναι πράγματι, όπως είπαν και ο υπουρ-

γός και η γιατρός μας, μία πρότυπη 
δομή αποκατάστασης», ανέφερε ο πρω-

θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης που 
μετά την Παιανία επισκέφθηκε το μεση-

μέρι το ανακαινισμένο Κέντρο Υγείας, Αποθερα-

πείας και Αποκατάστασης Κερατέας.
Θυμάμαι τη μητέρα μου, τη Μαρίκα Μητσοτάκη, 
είπε ο πρωθυπουργός
Εκεί ξεναγήθηκε από τον υπουργό Υγείας 'Αδωνι 
Γεωργιάδη και τη φυσίατρο Κυριακή Στάθη στους 
σύγχρονους χώρους του Κέντρου Υγείας, που πε-

ριλαμβάνουν ιατρεία, φυσικοθεραπευτήρια, Κέ-

ντρο Ρομποτικής Αποκατάστασης και θεραπευτι-
κή πισίνα, ενώ είχε την ευκαιρία να συνομιλήσει 
με εργαζόμενους και ασθενείς και να ενημερωθεί 
για τις υπηρεσίες και τη λειτουργία του Κέντρου.
«Είμαι και ελαφρώς συγκινημένος, επειδή κάθε 
φορά που επισκέπτομαι δομές αποκατάστασης 
θυμάμαι τη μητέρα μου, τη Μαρίκα Μητσοτάκη, 
η οποία είχε δώσει έναν μεγάλο αγώνα πριν από 
αρκετές δεκαετίες για να μπορέσει το δημόσιο 
σύστημα υγείας, το Εθνικό Σύστημα Υγείας, να 
παρέχει ποιοτικές υπηρεσίες αποκατάστασης σε 
ασθενείς που τόσο πολύ τις χρειάζονται.
Και εδώ, πράγματι, είναι μία δομή η οποία δεν έχει 
να ζηλέψει τίποτα από τις καλύτερες δομές του 
ιδιωτικού τομέα. Ο σκοπός μας είναι να επεκτεί-
νουμε το ωράριο έτσι ώστε να αξιοποιήσουμε τον 
εξοπλισμό ο οποίος υπάρχει και να εξυπηρετήσου-

με περισσότερους ασθενείς. Και να χρησιμοποιή-

σουμε αυτό ως ένα μοντέλο για να μπορέσουμε 
να δημιουργήσουμε και αλλού όπου έχουμε υπο-

δομές, όπως στο Αμύνταιο, όπου υπάρχει ήδη ένα 
πολύ σημαντικό κτιριακό απόθεμα, αντίστοιχες 
δομές αποκατάστασης που δίνουν ουσιαστικά ελ-

πίδα και προοπτική σε συμπολίτες μας, οι οποίοι 
πρέπει και μπορούν να ενταχθούν και πάλι ομαλά 
στην κοινωνική και στην οικονομική μας ζωή», τό-

νισε ο πρωθυπουργός.
Συνεχάρη επίσης τους δωρητές λέγοντας πως 
«θέλω να τονίσω ότι αυτή η δομή είχε και πολύ ση-

μαντική ιδιωτική συμμετοχή, μέσω ιδιωτικών χο-

ρηγιών». Συγχαρητήρια όμως έδωσε «κυρίως σε 
όσες και σε όσους εργάζονται και παρέχουν τις 
υπηρεσίες τους σε ανθρώπους που πραγματικά 
τις έχουν ανάγκη».
Ο υπουργός Υγείας 'Αδωνις Γεωργιάδης σημεί-
ωσε: «Ευχαριστούμε τον κ. πρωθυπουργό, που 
επισκέφθηκε σήμερα μια από τις πιο πρότυπες 
μονάδες, την πιο πρότυπη μονάδα υπηρεσιών 
πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας και κέντρο απο-

κατάστασης που έχει το Δημόσιο. Ένα κόσμημα 

της ΑΕΜΥ (Ανώνυμη Εταιρεία Μονάδων Υγείας), 
το οποίο εξυπηρετεί, κ. πρόεδρε, χιλιάδες πια πε-

ριστατικά τον χρόνο και που τα σχέδια του υπουρ-

γείου Υγείας είναι να επεκταθεί και το ωράριο λει-
τουργίας του και το προσωπικό του, για να μπορεί 
να παρέχει αυτής της υψηλού ποιότητας υπηρεσί-
ες υγείας σε πολύ περισσότερο κόσμο».
Η φυσίατρος και υπεύθυνη του Κέντρου Ρομπο-

τικής Αποκατάστασης, Κυριακή Στάθη, ανέφερε: 
«Ευχαριστούμε πάρα πολύ για την επίσκεψη και 
θέλουμε να πιστεύουμε ότι θα είναι αρχή για την 
επέκταση των δραστηριοτήτων, γιατί το Κέντρο 
Υγείας εδώ, Αποκατάστασης Κερατέας, είναι ένα 
μοντέλο για την αποκατάσταση στην κοινότητα, 
ένα πράγμα που λείπει και ελπίζουμε να το στή-

σουμε ακόμα καλύτερα».
Ο κτιριακός και ιατρικός εξοπλισμός του Κέντρου 
Υγείας αποτελεί δωρεά, ύψους 5 εκατομμυρίων 
ευρώ, της οικογένειας Κωνσταντίνου Πρίφτη.

«Πρέπει να σας πω ότι είμαι ιδιαίτερα συγκινημένος που επισκέπτομαι σήμερα το Κέντρο 
Αποκατάστασης και Υγείας στην Κερατέα», τόνισε νωρίτερα ο Κυριάκος Μητσοτάκης

EΛΛαδα



Κυριακή 4 Μαΐου  2025

3

Παιανία: Στις ολυμπιακές 
εγκαταστάσεις ο Μητσοτάκης

Σ
την Παιανία βρίσκεται από το πρωί ο 
πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσο-

τάκης, με αφορμή τον εορτασμό του 
Αγίου Αθανασίου όπου παρακολούθη-

σε τη δοξολογία στον Ιερό Ναό Αγίου 
Αθανασίου και ακολούθησε τη λιτανεία της εικό-

νας του.
Η επίσκεψη πραγματοποιείται στο πλαίσιο του 
στόχου της κυβέρνησης για άμεση επαφή με 
τους πολίτες και την επίλυση προβλημάτων της 
καθημερινότητας. Αυτή την ώρα ο πρωθυπουρ-

γός επισκέπτεται τις ολυμπιακές εγκαταστάσεις 
στην Παιανία, οι οποίες λειτουργούν ξανά έπει-
τα από 15 χρόνια.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης συνομίλησε με τους 
αθλητές του στίβου και της ξιφασκίας που προ-

πονούνταν στο αθλητικό συγκρότημα, ξεναγή-

θηκε στις εγκαταστάσεις από τον συντονιστή 
-γενικό διευθυντή του ΟΑΚΑ, Κωνσταντίνο Χα-

λιορή και ενημερώθηκε για τα εκτεταμένα έργα 
ανακαίνισης που έχουν υλοποιηθεί ώστε να πα-

ρέχονται αναβαθμισμένες υπηρεσίες σε αθλη-

τές του στίβου και της ξιφασκίας, τόσο των εθνι-
κών ομάδων όσο και τοπικών συλλόγων.

Μητσοτάκης: «Τα χαμόγελά τους, η 
μεγαλύτερη ικανοποίηση»
«Η υποστήριξη του αθλητισμού απαιτεί επένδυση 
σε αθλητικές υποδομές. Με μεθοδικότητα και πα-

ρεμβάσεις σε όλη τη χώρα, το υπουργείο κινείται 
σε αυτήν την κατεύθυνση. Και για εμάς η μεγα-

λύτερη ικανοποίηση είναι τα χαμόγελα των νέων 
αθλητριών και των νέων αθλητών που μπορούν 
πια να αθλούνται σε συνθήκες αντάξιες των προσ-

δοκιών τους», δήλωσε μεταξύ άλλων ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης. Ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε 
στο γεγονός της εγκατάλειψης των εγκαταστά-

σεων, που «είχαν κατασκευαστεί και με αφορμή 
τους Ολυμπιακούς Αγώνες αλλά δυστυχώς στην 
πορεία του χρόνου είχαν περιέλθει σε καθεστώς 
πλήρους απαξίωσης» τονίζοντας ότι η αξιοποίησή 
τους «αποτελούσε εξ αρχής μεγάλο στοίχημα για 
την κυβέρνησή μας». «Σήμερα βρίσκομαι εδώ, σε 
αυτό το πολύ όμορφο πολυαθλητικό κέντρο στην 
Παιανία, με δύο εμβληματικές κλειστές εγκατα-

στάσεις. Η μία για να φιλοξενήσει τον κλειστό στί-
βο, αλλά και διάφορα αθλήματα σάλας, και εδώ, 

αυτό το κλειστό γήπεδο, στο οποίο βλέπετε από 
πίσω μας νέες και νέους που ασχολούνται με το 
πολύ όμορφο σπορ της ξιφασκίας να είναι πολύ 
χαρούμενοι, διότι επιτέλους απέκτησαν το μόνιμο 
‘σπίτι’ τους» πρόσθεσε ο κ. Μητσοτάκης. Ο Κυριά-

κος Μητσοτάκης είχε την ευκαιρία να επισκεφθεί 
τους αγωνιστικούς χώρους και τα προπονητήρια 
καθώς και τις εγκαταστάσεις που καλύπτουν τις 
ανάγκες των αθλητών (ιατρείο, εστιατόριο, ξε-

νώνες), ενώ παρακολούθησε και βίντεο που απο-

τυπώνει την εικόνα των εγκαταστάσεων πριν και 
μετά την ανακαίνισή τους.
Από την πλευρά του, ο αναπληρωτής υπουργός 
Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Γιάννης 
Βρούτσης τόνισε: «Παραδίδουμε σήμερα, μετά 
από 15 ολόκληρα χρόνια, στον ελληνικό αθλητισμό 
δύο υπερσύγχρονες αθλητικές εγκαταστάσεις για 
τον ελληνικό στίβο και την ελληνική ξιφασκία. Δύο 
αθλητικές εγκαταστάσεις-πραγματικά στολίδια, 
πλήρως αναβαθμισμένες, εκσυγχρονισμένες, από 
τις καλύτερες της Ευρώπης. Να είναι καλοτάξιδες 
και να φέρουν γούρι και μεγάλες επιτυχίες στον 
ελληνικό αθλητισμό».
«Από την αρχή που αναλάβαμε αυτό το έργο» δή-

λωσε στη συνέχεια ο διευθύνων σύμβουλος της 
Lamda Development, Οδυσσέας Αθανασίου, «εί-
χαμε δύο στόχους: τα οφέλη να απλωθούν στην 
κοινωνία και να επεκταθούν όσο περισσότερο 
γίνεται, πέρα από το Ελληνικό και τους όμορους 
Δήμους. Έχουμε αναβαθμίσει έργα στο ΟΑΚΑ, 
στους Θρακομακεδόνες και στον Πειραιά με το 
κολυμβητήριο ‘Καπαγέρωφ’».

 Αθλητές υψηλών επιδόσεων
Στις Ολυμπιακές Εγκαταστάσεις Παιανίας προ-

πονούνται καθημερινά 30-40 αθλητές υψηλών 
επιδόσεων της Ελληνικής Ομοσπονδίας Στίβου 
(ΣΕΓΑΣ) και περίπου 70 αθλητές από τον Γυμνα-

στικό Σύλλογο Παιανίας. Επίσης, καθημερινές 
προπονήσεις πραγματοποιούν περίπου 40 διε-

θνείς αθλητές από την Ελληνική Ομοσπονδία Ξι-
φασκίας και άλλοι 30 από τα τοπικά σωματεία. 
Οι λειτουργικές δαπάνες των Ολυμπιακών Εγκα-

ταστάσεων Παιανίας αγγίζουν ετησίως τα 2,5 
εκατομμύρια ευρώ, ενώ το ύψος της επένδυσης, 
μεγάλο μέρος της οποίας καλύφθηκε από τη 
Lamda Development, υπερβαίνει τα 8 εκατομμύ-

ρια ευρώ.

Με αφορμή τον εορτασμό του Αγίου Αθανασίου ο πρωθυπουργός επισκέφτηκε την Παιανία, 
στο πλαίσιο του κυβερνητικού στόχου για επαφή με τους πολίτες και επίλυση προβλημάτων 

της καθημερινότητας

Κυβέρνηση: Θέλει να αφήσει πίσω της το σοκ των 
Τεμπών- Εξορμήσεις Μητσοτάκη στις γειτονιές

 "Όποτε υπάρχει χρόνος ο πρωθυπουργός θα βρίσκεται 
εκτός Μαξίμου" λέει συνεργάτης του Κυριάκου Μητσοτά-

κη και η…κουβέντα του επιβεβαιώνεται με την επίσκεψη 
του στην Παιανία.
Πειραιώς και Μέγαρο Μαξίμου σχεδιάζουν προσεχτικά τις 
επόμενες εξορμήσεις του πρωθυπουργού, με στόχο την 
εμπέδωση του κυβερνητικού έργου τόσο εντός Αττικής 
όσο και στην περιφέρεια, όπου φαίνεται ότι οι κυβερνητι-
κές δράσεις είναι πιο …δύσπεπτες. Μετά από μία μεγάλη 
φάση εσωστρέφειας, λόγω της υπόθεσης των Τεμπών, ο 
Κυριάκος Μητσοτάκης θα βγει ξανά σε γειτονιές αλλά και 
εκτός Αθηνών, με επισκέψεις που, όπως λένε οι συνεργά-

τες του, στοχεύουν στην υπενθύμιση όσων έχουν γίνει και 
όσων ακόμη θα γίνουν μέχρι τις εκλογές του 2027, ώστε 
μέχρι τις κάλπες, Νέα Δημοκρατία και Πρωθυπουργός να 
μπορούν να υποστηρίξουν το σύνθημα "το είπαμε το κά-

ναμε".

Κυβερνητικές πηγές, λίγες ημέρες μετά την ανακοίνωση 
των μέτρων, που όπως έδειξαν οι δημοσκοπήσεις είχαν 
θετική απήχηση στους πολίτες, υποστηρίζουν ότι "έχουμε 
μπροστά μας δύο χρόνια για να κάνουμε ακόμα περισσό-

τερα για τα μικρά και τα μεγάλα θέματα που απασχολούν 
τους πολίτες, ενώ ο πρωθυπουργός θα συνεχίσει τις τα-

κτικές περιοδείες του ανά την Ελλάδα και στο επόμενο 
διάστημα". Παράλληλα, ο Κωστής Χατζηδάκης και η ομά-

δα του, "τρέχουν" το σχέδιο της σύγκρουσης με το βαθύ 
κράτος, επιχειρώντας να λύσουν χρόνιες παθογένειες που 
ταλαιπωρούν τους πολίτες, ζητώντας και από τους βου-

λευτές να αναδείξουν προβλήματα, προτείνοντας λύσεις.

Με το βλέμμα στις δημοσκοπήσεις
Οι δύο δημοσκοπήσεις που είδαν την εβδομάδα που πέ-

ρασε το φως της δημοσιότητας, έδειξαν μία τάση ανά-

καμψης για την Νέα Δημοκρατία, η οποία εμφανίστηκε 

να παίρνει μία ανάσα με μία επιπλέον μονάδα στην εκτί-
μηση ψήφου αγγίζοντας το 29%.
"Τα αποτελέσματα των δημοσκοπήσεων είναι μια φωτο-

γραφία της στιγμής και όχι κάτι που πρέπει να θεωρείται 
δεδομένο" λέει χαρακτηριστικά συνεργάτης του Πρω-

θυπουργού, "όμως τα στοιχεία τους αποτυπώνουν τις 
αλλαγές, ειδικά σε περιόδους ρευστότητας. Με βάση 
λοιπόν, τις μετρήσεις των τελευταίων ημερών επιβεβαι-
ώνεται η ανάκαμψη της ΝΔ και το γεγονός ότι οι πολί-
τες ακούν τον πολιτικό μας λόγο και περιμένουν από 
την κυβέρνηση απτά αποτελέσματα" λέει η ίδια πηγή. Ο 
δρόμος ωστόσο για την αυτοδυναμία είναι μακρύς, με 
τους ίδιους τους πολίτες να υποστηρίζουν στις έρευνες 
σε μεγάλο ποσοστό (που φθάνει το 70% )ότι η πορεία 
της χώρας κινείται προς την λάθος κατεύθυνση, ή ότι 
χρειάζονται και άλλα μέτρα για την ικανοποίηση της με-

σαίας τάξης.

EΛΛαδα



Κυριακή 4 Μαΐου  2025

4
 www.atticatimes.gr

Πρώτη επικοινωνία Δένδια - Χέγκσεθ: 

Τι συζήτησαν οι υπουργοί 
Άμυνας Ελλάδας - ΗΠΑ

Οι στρατηγικές αμυντικές σχέσεις Ελλάδος – ΗΠΑ ήταν το αντικείμενο συζήτησης μεταξύ του Έλληνα 
υπουργού Άμυνας , Νίκου Δένδια και του Αμερικανού ομολόγου του, Πιτ Χέγκσεθ.
Αναλυτικά ο υπουργός Άμυνας αναφέρει σε ανάρτησή του στο X:
Είχα σήμερα την πρώτη μου επικοινωνία με τον Υπουργό Άμυνας των ΗΠΑ, Secretary Pete Hegseth @
SecDef, με τον οποίο συζητήσαμε για τις στρατηγικές αμυντικές σχέσεις Ελλάδος – ΗΠΑ, καθώς και για τις 
κοινές περιφερειακές και διεθνείς προκλήσεις ασφαλείας.

 Οι δύο άντρες ασχολήθηκαν με τις κοινές 
περιφερειακές και διεθνείς προκλήσεις ασφαλείας. 

Επίσκεψη Γεραπετρίτη στην Κωνσταντινούπολη: Στήριξη της 
ελληνικής πολιτείας στην ομογένεια

Ολοκληρώθηκε η τριήμερη επίσκεψη του υπουργού 
Εξωτερικών στην Κωνσταντινούπολη, με τον Γιώργο 
Γεραπετρίτη να συναντάται με εκπροσώπους της ελ-

ληνικής ομογένειας και να επισκέπτεται το νοσοκομείο 
του Μπαλουκλί.
Ήταν η πρώτη συνάντηση του υπουργού Εξωτερικών 
με μέλη της ελληνικής μειονότητας καθώς και με τους 
εκπροσώπους του Συνδέσμου Υποστήριξης Ρωμαίι-

κων Κοινοτικών Ιδρυμάτων.
Ο κ. Γεραπετρίτης εξήρε το έργο του Συνδέσμου, ο 
οποίος συντονίζει τις δράσεις της ελληνικής ομογένει-
ας που αφορούν μεταξύ άλλων τα βακούφια και την 
εκπαίδευση και άκουσε τα ζητήματα που απασχολούν 
τον φορέα.
Με κυριότερα την ομογενειακή Παιδεία, αλλά και το 
δημογραφικό της μειονότητας, ο πληθυσμός της οποί-

ας έχει μειωθεί ραγδαία, ειδικά τα τελευταία χρόνια.
Παράλληλα, πραγματοποίησε επίσκεψη και στο ιστο-

ρικό νοσοκομείο Μπαλουκλί, ένα κτήριο με ιδιαίτερη 
ιστορική και συμβολική αξία για τη μειονότητα, χτισμέ-

νο στα τέλη του 18ου αιώνα.
Ο κ. Γεραπετρίτης πραγματοποίησε και μία ενδιαφέ-

ρουσα συνάντηση με διευθυντές τουρκικών Μέσων 
ενημέρωσης.

Τουρκία: Δείπνο Γεραπετρίτη – Φιντάν στην Κωνσταντινούπολη
Ο υπουργός Εξωτερικών, Γιώργος Γεραπετρίτης, 
παρακάθισε απόψε (02/05) στην Κωνσταντινούπολη 
σε ανεπίσημο ιδιωτικό δείπνο, κατόπιν πρόσκλησης 
του Τούρκου ομολόγου του, Χακάν Φιντάν.
Την Πέμπτη, ο επικεφαλής της ελληνικής διπλωματί-
ας είχε συνάντηση με τον Σεβασμιότατο Μητροπολί-
τη Γέροντα Πριγκηποννήσων και Έξαρχο Προποντί-
δος, Δημήτριο, αλλά και τον Θεοφιλέστατο Επίσκο-

πο Αραβισσού, Κασσιανό, στη Θεολογική Σχολή της 
Χάλκης, κατά την επίσκεψη που πραγματοποίησε –
συνοδεία ελληνικής αντιπροσωπείας– στην Τουρκία.

Μία «ανάσα» μακριά από την 
επαναλειτουργία της Θεολογικής Σχολής 
της Χάλκης
Πιο κοντά από ποτέ φαίνεται να είναι η προοπτική 
επαναλειτουργίας της Θεολογικής Σχολής της Χάλ-

κης, καθώς το θέμα αποτελεί κομμάτι των συζητή-

σεων ανάμεσα σε Γιώργο Γεραπετρίτη και Χακάν 
Φιντάν, σύμφωνα με ρεπορτάζ του MEGA.
Σε εξέλιξη βρίσκονται έργα αποκατάστασης της 
Σχολής, κόστους 25 εκατ. ευρώ. Η Σχολή της Χάλ-

κης, που βρίσκεται σε ένα «μαγευτικό» τοπίο, είναι 
κλειστή τα τελευταία 54 – 55 χρόνια, από το 1971, 
εξαιτίας ενός τουρκικού νόμου που απαγόρευε τη 
λειτουργία ιδιωτικών πανεπιστημίων.

εΘΝιΚα
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Στην απ’ έξω οι Τούρκοι! 

Η ΕΕ χρηματοδοτεί την υποθαλάσσια ηλεκτρική διασύνδεση Αιγύπτου-Ελλάδας ενώ έρχεται 
το καλώδιο Ελλάδας – Κύπρου – Ισραήλ

Η 
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Ανασυγκρό-

τησης και Ανάπτυξης (EBRD) θα 
παράσχει επιχορήγηση για την υπο-

στήριξη των πρώτων μελετών για 
ένα υποθαλάσσιο έργο μεταφοράς 

3 GW μεταξύ Ελλάδας και Αιγύπτου.
Η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Ανασυγκρότησης και 
Ανάπτυξης (EBRD) ανακοίνωσε την Τετάρτη την 
υπογραφή συμφωνίας επιχορήγησης με τον κα-

τασκευαστή του έργου Elica Interconnector, μέ-

ρος του ελληνικού ομίλου Κοπελούζου.
Η συμφωνία θα καλύψει ένα μέρος του κόστους 
των δύο πρώτων μελετών που αφορούν,  μία για 
τον προσδιορισμό της βέλτιστης όδευσης του 
υποθαλάσσιου καλωδίου, και μία άλλη που αφο-

ρά τη σχέση κόστους-οφέλους και την τεχνική 
ανάλυση. Τα κεφάλαια για τις αρχικές μελέτες 
θα προέλθουν από τον Συμβουλευτικό Κόμβο 
InvestEU της Ευρωπαϊκής Ένωσης, του οποίου 
η EBRD είναι βασικός εταίρος υλοποίησης.
Το έργο διασύνδεσης ηλεκτρικής ενέργειας Αι-
γύπτου-Ελλάδας (GREGY) προβλέπει την εγκα-

τάσταση ενός υποθαλάσσιου καλωδίου μήκους 
950 χιλιομέτρων (590 μιλίων) για τη μεταφορά 
ηλεκτρικής ενέργειας από περίπου 9,5 GW ανα-

νεώσιμων πηγών ενέργειας, τα οποία θα ανα-

πτυχθούν στην Αίγυπτο, στην Κρήτη αρχικά και 

μέσω ηπειρωτικής Ελλάδας στην υπόλοιπη Ευ-

ρώπη.
Μέρος της παραγόμενης ηλεκτρικής ενέργειας 
θα χρησιμοποιηθεί για την κάλυψη των αναγκών 
της ελληνικής βιομηχανίας.
Ο διάδρομος πράσινης ενέργειας αναμένεται 
να συμβάλει στη μείωση της κατανάλωσης φυ-

σικού αερίου κατά 4,5 δισεκατομμύρια κυβικά 
μέτρα και στην εξοικονόμηση 10 εκατομμυρίων 
τόνων εκπομπών διοξειδίου του άνθρακα ετησί-
ως. Το GREGY περιλαμβάνεται στον κατάλογο 
των Έργων Κοινού/Αμοιβαίου Ενδιαφέροντος 
(PCI/PMI) της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Το έτερο έργο ηλεκτρικής διασύνδεσης ανά-

μεσα σε Ισραήλ-Κύπρο-Ελλάδα χώρες με υπο-

βρύχια και χερσαία καλώδια είναι 1.208 χλμ., 
εκ των οποίων τα 898 χλμ. αφορούν το τμήμα 
Κρήτης – Κύπρου. Το μήκος της ηλεκτρικής δι-
ασύνδεσης ανάμεσα στις τρεις χώρες με υπο-

βρύχια και χερσαία καλώδια είναι 1.208 χλμ., 
εκ των οποίων τα 898 χλμ. αφορούν το τμήμα 
Κρήτης – Κύπρου. Η μεταφορική ισχύς του εί-
ναι στα 1.000 MW (Μεγαβάτ), η τάση είναι στα 
500 Kv και το μέγιστο βάθος πόντισης των κα-

λωδίων φτάνει και τα 3.000 μέτρα. Ο εκτιμώμε-

νος προϋπολογισμός του έργου είναι στα 1,9 
δισ. ευρώ.

Εδώ, Ελλάδα και η Κύπρος ισχυροποιούνται γε-

ωπολιτικά σε μια περιοχή η οποία είναι αντιμέ-

τωπη με τέτοιες προκλήσεις τόσο από τη μεριά 
της Τουρκίας όσο και από άλλους αστάθμητους 
παράγοντες της περιοχής της Νοτιοανατολικής 
Μεσογείου
Σε όλα αυτά φυσικά, αντιτίθεται το καθεστώς 
Ερντογάν, που έχει χαράξει δυτική ΑΟΖ πάνω σε 
θαλάσσιες περιοχές που δεν είναι φυσικά τουρ-

κικές, και δεν πρόκειται ποτέ να γίνουν. Οι λεκτι-
κές απειλές και τα σχέδια Τουρκίας και Λιβύης, 
είναι απλά προπέτασμα καπνού σε εγκεκριμένα 
σχέδια μεταφοράς πολύτιμης ηλεκτρικής ενέρ-

γειας από Ισραήλ και Αίγυπτο στην Ευρώπη, για 
τις οποίες οι Τούρκοι δεν μπορούν και δεν θα 
κάνουν οτιδήποτε εναντίον τους.
Αν σε όλα αυτά προσθέσουμε και τον αγωγό 
East Med που θα συνδεθεί με Σαουδική Αραβία 
τότε μπορούμε να κατανοήσουμε ολίγο το τερά-

στιο γεωπολιτικό μέγεθος αυτών των προγραμ-

μάτων, πρωτίστως για την Ελλάδα, και μετά 
για την Ευρώπη. Όλα αυτά τα έργα θα φέρουν 
άμεσα ισχυρές στρατιωτικές συμμαχίες της χώ-

ρας μας, όχι μόνο με Ισραήλ και Αίγυπτο, αλλά 
και με τις  υπόλοιπες της περιοχής ενάντια στα 
τουρκικά σχέδια, τα οποία ουδείς θέλει να υλο-

ποιηθούν. 

 Η Ελλάδα μετατρέπεται σε κύριο ενεργειακό κόμβο της Ευρώπης ότι και να κάνουν οι Τούρκοι

εΘΝιΚα
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Συνάντηση ΥΕΘΑ Ν. Δένδια με τον Υπουργό 
Βιομηχανίας και Προηγμένης Τεχνολογίας των ΗΑΕ
Ο Υπουργός Εθνικής Άμυνας, Νίκος Δένδιας, υποδέχθηκε σήμερα, Παρασκευή 2 Μαΐου 2025, στο 
Υπουργείο Εθνικής Άμυνας, συνοδευόμενος από τον Υφυπουργό Εθνικής Άμυνας, Θανάση Δαβάκη, 
τον Υπουργό Βιομηχανίας και Προηγμένης Τεχνολογίας των Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων, Δρ Sultan 

Bin Ahmed Al Jaber.

Κ
ατά τη συνάντηση, οι δύο Υπουργοί 
συμφώνησαν για την περαιτέρω ενί-
σχυση των αμυντικών οικοσυστημάτων 
(ΕΛΚΑΚ – EDGE) των δύο χωρών και 
την εγκαθίδρυση μακροχρόνιας συνερ-

γασίας στο ευρύτερο πλαίσιο της στρατηγικής 
αμυντικής σχέσης μεταξύ Ελλάδας και ΗΑΕ.
Στη συνάντηση παρευρέθησαν ο Αρχηγός ΓΕ-

ΕΘΑ Στρατηγός Δημήτριος Χούπης, ο Γενικός 
Διευθυντής της Γενικής Διεύθυνσης Αμυντικών 
Εξοπλισμών και Επενδύσεων (ΓΔΑΕΕ) Υποστρά-

τηγος Ιωάννης Μπούρας, ο Γενικός Διευθυντής 
της Γενικής Διεύθυνσης Πολιτικής Εθνικής Άμυ-

νας & Διεθνών Σχέσεων του Υπουργείου Εθνικής 
Άμυνας (ΓΔΠΕΑΔΣ) Πρέσβυς ε.τ. Μιχαήλ Σπινέλ-

λης, ο Διευθύνων Σύμβουλος του ΕΛΚΑΚ Παντε-

λής Τζωρτζάκης και αρμόδιοι επιτελείς των Ενό-

πλων Δυνάμεων.

εΘΝιΚα
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Ο μηχανισμός κατασκοπείας της Ρωσίας:

Το αόρατο δίκτυο της Μόσχας σε Ελλάδα και Ευρώπη
 Η GRU και η Μονάδα 29155 συγκροτούν ένα σκιώδες δίκτυο κατασκοπείας της Ρωσίας. Από 

δολοφονίες μέχρι επιχειρήσεις επιρροής στην Ελλάδα, η Ρωσία διεξάγει έναν αόρατο πόλεμο στην 
Ευρώπη. 

Σ
ε μία εποχή που οι πόλεμοι δεν ξεσπούν πάντα με 
όπλα αλλά και με πληροφορίες, η Ρωσία έχει στή-

σει ένα από τα πιο περίπλοκα και αόρατα δίκτυα 
κατασκοπείας του 21ου αιώνα. Πίσω από φαινο-

μενικά ακίνδυνα πρόσωπα, ψεύτικες ταυτότητες, 
διπλωματικά διαβατήρια και τεχνολογίες υψηλής ακρίβειας, 
κρύβονται τα «φαντάσματα» της GRU —της διαβόητης 
στρατιωτικής υπηρεσίας πληροφοριών της Μόσχας— και 
η αινιγματική Μονάδα 29155, μια ελίτ ομάδα εκτελεστών, 
σαμποτέρ και χειριστών επιχειρήσεων επιρροής.
Μία πτυχή της δράσης του κατασκοπευτικού δικτύου της 
Ρωσίας ήρθε ξανά στην επιφάνεια με τον εντοπισμό και 
τη σύλληψη μετά τη σύλληψη 59χρονου ομογενούς από 
τη Γεωργία στην Αλεξανδρούπολη, ο οποίος κατηγορείται 
ότι φωτογράφιζε στρατιωτικές εγκαταστάσεις και εξοπλι-
σμούς και στη συνέχεια έστελνε το υλικό σε άτομο του εξω-

τερικού. Ο ίδιος ισχυρίστηκε ότι λειτουργούσε για λογα-

ριασμό των ρωσικών μυστικών υπηρεσιών με τις ελληνικές 
αρχές να ερευνούν ενδεχόμενες διασυνδέσεις με τη GRU, 
της ρωσικής μυστικής στρατιωτικής υπηρεσίας.

Η «αρχιτεκτονική» της GRU
Η ιστορία της GRU (Главное разведывательное 
управление) δεν είναι απλώς η ιστορία μιας υπηρεσίας. Εί-
ναι η ιστορία ενός παρασκηνιακού κράτους μέσα στο κρά-

τος. Ιδρύθηκε το 1918 από τον Λένιν, για να προσφέρει στα 
επαναστατικά στρατεύματα «μάτια και αυτιά» πίσω από τις 
εχθρικές γραμμές. Σε αντίθεση με την KGB, η GRU ποτέ 
δεν διαλύθηκε. Επιβίωσε όλων των μετασχηματισμών, από 
την πτώση του Τείχους μέχρι τη γιγάντωση της ρωσικής 
αναθεωρητικής πολιτικής.
Σήμερα, με έδρα το μυστικοπαθές κτίριο της λεωφόρου 
Χόρσοφσκι στη Μόσχα, η GRU διαθέτει ένα παγκόσμιο δί-
κτυο πρακτόρων, τεχνικών και ψυχολογικών επιχειρήσεων. 
Οι δραστηριότητές της περιλαμβάνουν από στρατιωτική 
αναγνώριση μέχρι κυβερνοκατασκοπεία, παραπληροφό-

ρηση και επιχειρήσεις δολιοφθοράς. Η ίδια η ύπαρξή της 

συχνά αμφισβητείται από τους ίδιους τους αξιωματούχους 
της Μόσχας και αυτό είναι μέρος της στρατηγικής της.
Μονάδα 29155: Ο βραχίονας της Ρωσίας στην Ευρώπη
Η Μονάδα 29155 είναι ίσως η πιο μυστηριώδης και επιθετι-
κή μονάδα της GRU. Έγινε γνωστή το 2018, μετά τη δηλη-

τηρίαση του Σεργκέι Σκριπάλ με Novichok στο Σάλσμπερι 
της Αγγλίας. Όμως η δράση της είχε ξεκινήσει πολύ νω-

ρίτερα. Από τις αποθήκες πυρομαχικών που εξερράγησαν 
στην Τσεχία, μέχρι τις απόπειρες δολοφονίας πολιτικών 
αντιπάλων και επιχειρηματιών στη Βουλγαρία, τα ίχνη της 
μονάδας εκτείνονται σαν «ματωμένο νήμα» στο χάρτη της 
Ευρώπης. Τα μέλη της μονάδας δεν είναι κλασικοί πράκτο-

ρες. Είναι βετεράνοι ειδικών δυνάμεων, εκπαιδευμένοι για 
να εξαφανίζουν ίχνη και να χτυπούν σε συνθήκες απόλυτης 
μυστικότητας. Δρουν με πλαστές ταυτότητες, χρησιμοποι-
ούν διπλωματικά καλύμματα και συχνά αναχωρούν πριν οι 
αρχές καν υποψιαστούν ότι κάτι έχει συμβεί. Η τακτική είναι 
γνωστή. Δημιουργία χάους, υπονόμευση κρατών, διάβρω-

ση της εμπιστοσύνης στους δημοκρατικούς θεσμούς.

Οι Ρώσοι πράκτορες στην Ελλάδα
Στην Ελλάδα, η παρουσία της ρωσικής κατασκοπείας έχει 
λάβει πιο υπόγεια, αλλά εξίσου επικίνδυνη μορφή. Δεν πρό-

κειται για κινηματογραφικές καταδιώξεις ή εντυπωσιακές 
δηλητηριάσεις, αλλά για ένα πολύπλευρο πλέγμα επιρρο-

ής, που αγγίζει την Ορθοδοξία, την πολιτική, την ενημέρω-

ση και τις εμπορικές σχέσεις. Η πιο γνωστή υπόθεση ήρθε 
στο φως το 2018, όταν η Αθήνα απέλασε Ρώσους διπλωμά-

τες για «παράνομες ενέργειες» και απόπειρες επηρεασμού 
αποφάσεων σχετικά με το Οικουμενικό Πατριαρχείο και τη 
Συμφωνία των Πρεσπών. Οι αποκαλύψεις ανέφεραν χρη-

ματοδότηση τοπικών οργανώσεων, επαφές με μοναστικά 
δίκτυα και επιρροή σε ευαίσθητες πολιτισμικές δομές.
Αλλά η παρουσία της GRU στην Ελλάδα δεν εξαντλείται 
εκεί. Οι μυστικές υπηρεσίες της χώρας παρακολουθούν 
εδώ και χρόνια ύποπτες κινήσεις «επιχειρηματιών» και με-

λών «πολιτιστικών κέντρων» με συνδέσεις σε ρωσικά δίκτυα 

πληροφορίας και παραπληροφόρησης. Η Μονή Παντελεή-

μονος στο Άγιον Όρος, ρωσόφιλα think tanks και ναυτιλια-

κά δίκτυα θεωρούνται σημεία ενδιαφέροντος, όπου τα ίχνη 
συγχέονται σκόπιμα με την εκκλησιαστική διπλωματία και 
τη γεωοικονομία.

Η «αόρατη» διαδρομή της Μονάδας 
29155

    2008 – Τιφλίδα, Γεωργία: Η πρώτη γνωστή ενεργοποίηση 
της μονάδας συνδέεται με τον ρωσο-γεωργιανό πόλεμο. 
Αξιωματικοί της GRU εντοπίζονται σε επιχειρήσεις παρα-

πληροφόρησης και σαμποτάζ.
    Οκτώβριος 2014 – Βρμπέτιτσε, Τσεχία: Δύο εκρήξεις σε 
αποθήκες πυρομαχικών προκαλούν δύο θανάτους. Αργό-

τερα αποκαλύπτεται εμπλοκή της 29155.
    Οκτώβριος 2016 – Ποντγκόριτσα, Μαυροβούνιο: Αποτρέ-

πεται πραξικόπημα που είχε στόχο την παρεμπόδιση της 
ένταξης στο ΝΑΤΟ.
    Απρίλιος 2015 – Σόφια, Βουλγαρία: Ο έμπορος όπλων 
Εμιλιάν Γκέμπρεφ δηλητηριάζεται με Novichok. Οι δράστες 
είχαν επισκεφθεί τη χώρα με πλαστά διαβατήρια.
    Μάρτιος 2018 – Σάλσμπερι, Ην. Βασίλειο: Η υπόθεση 
Σκριπάλ αποκαλύπτει διεθνώς την ύπαρξη της μονάδας.
    Ιανουάριος 2022 – Κίεβο, Ουκρανία: Κυβερνοεπιθέσεις 
με WhisperGate καταστρέφουν κρατικά δεδομένα.

Σημεία δράσης στη γεωγραφία της GRU
    Μόσχα (Ρωσία) – Έδρα της GRU και επιχειρησιακό κέ-

ντρο.
    Βιέννη (Αυστρία) – Ουδέτερος κόμβος για επιχειρήσεις 
με διπλωματικό κάλυμμα.
    Πράγα, Σόφια, Μαδρίτη – Σημεία καταγεγραμμένων με-

τακινήσεων πρακτόρων.
    Άγιον Όρος, Θεσσαλονίκη, Αθήνα – Ελληνικά σημεία εν-

διαφέροντος για επιρροή και μέσω Ορθοδοξίας.
    Ποντγκόριτσα, Κίεβο, Σάλσμπερι – «Θέατρα» ενεργής 
επιχειρησιακής δράσης.

εΘΝιΚα
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εΘΝιΚα
Νίκος Δένδιας: 

Η νέα Γραμματεία δεν αλλάζει το τοπίο:
 Ο Δένδιας κρατά τα ηνία της Άμυνας

Η νέα Γενική Γραμματεία Ασφάλειας και ο σταθερός ρόλος του Υπουργείου Άμυνας

Η  
δημιουργία μιας νέας κυβερνητικής 
δομής αναδιαμορφώνει το τοπίο, χωρίς 
να παραγκωνίζει τον πολιτικό υπεύθυ-

νο της εθνικής άμυνας
Μια κυβερνητική απόφαση που συνο-

δεύτηκε από πλήθος σχολίων και αντιδράσεων 
δημοσιοποιήθηκε πρόσφατα με τη μορφή ΦΕΚ: η 
ίδρυση της Γενικής Γραμματείας Εθνικής Ασφά-

λειας, με έδρα την Προεδρία της Κυβέρνησης. Η 
νέα δομή ενισχύει τον ρόλο του Πρωθυπουργι-
κού περιβάλλοντος στον τομέα της στρατηγικής 
ασφάλειας, χωρίς όμως να καταργεί ή να ακυρώ-

νει τον θεσμικό ρόλο του Υπουργού Άμυνας. 
Μεταρρύθμιση με συντονιστικό χαρακτήρα
Το πλαίσιο είναι σαφές: η Γενική Γραμματεία 
έχει αποστολή να υποστηρίζει τον Πρωθυπουρ-

γό και το ΚΥΣΕΑ στα ζητήματα εθνικής ασφάλει-
ας, καθώς και να παρακολουθεί τα εξοπλιστικά 
προγράμματα. Οι εξουσίες της, όμως, παραμέ-

νουν συντονιστικές. Δεν αντικαθιστά την εκτελε-

στική, θεσμική και πολιτική ευθύνη του Υπουργεί-
ου Εθνικής Άμυνας.
Παρά τα δημοσιεύματα που κάνουν λόγο για 
«παράκαμψη» ή «παράλληλο ΥΠΕΘΑ», η πραγμα-

τικότητα είναι πιο σύνθετη και λιγότερο θεαματι-
κή. Ο Υπουργός Εθνικής Άμυνας, Νίκος Δένδιας, 
συνεχίζει να είναι ο μοναδικός πολιτικός υπεύθυ-

νος για τις Ένοπλες Δυνάμεις, όπως προβλέπει το 
Σύνταγμα και το νομικό πλαίσιο λειτουργίας του 

Υπουργείου.
Το ζητούμενο: Ταχύτητα, όχι θεσμικός εκτοπι-
σμός
Σε μια περίοδο που οι εξοπλιστικές ανάγκες της 
χώρας ενισχύονται, ιδιαίτερα στο πλαίσιο του 
ευρωπαϊκού προγράμματος Rearm Europe, η 
κυβέρνηση επιδιώκει μεγαλύτερο επιτελικό έλεγ-

χο, χωρίς να αποδυναμώνει το ρόλο των θεσμών. 
Ο ρόλος του Θάνου Ντόκου είναι ενισχυμένος, 
αλλά όχι κυβερνητικός: συντονίζει, εισηγείται, δεν 
νομοθετεί ούτε διοικεί. Αντιθέτως, το Υπουργείο 
Άμυνας έχει την ευθύνη για:
την κατάρτιση του αμυντικού σχεδίου
την πολιτική εποπτεία των Επιτελείων
τις εισηγήσεις προς τη Βουλή και τα κυβερνητι-
κά όργανα
τις διεθνείς σχέσεις στο επίπεδο υπουργικών 
συνομιλιών

Σε αυτά τα πεδία, ο ΥΕΘΑ παραμένει ο βασικός 
συνομιλητής, τόσο εσωτερικά όσο και εξωτερικά.
Σταθερότητα και θεσμική συνέχεια
Ο Νίκος Δένδιας, με τη δημόσια παρουσία του 
και τη διαμόρφωση της “Ατζέντας Άμυνας 2030”, 
έχει ήδη θέσει το πλαίσιο για μια νέα εποχή στην 
ελληνική αμυντική πολιτική. Οι προτάσεις του για 
αποτρεπτική ισχύ, νέες δομές και συνεργασίες 
συνεχίζουν να αποτελούν τον πυρήνα του κυβερ-

νητικού σχεδίου.

Η νέα γραμματεία, αντί να λειτουργεί ανταγωνι-
στικά, έρχεται να συνδράμει τον Πρωθυπουργό 
σε έναν οριζόντιο ρόλο, χωρίς να ακουμπά την 
καθημερινή επιχειρησιακή και πολιτική ευθύνη 
του Υπουργείου Άμυνας.

Η ουσία του ζητήματος
Το πολιτικό ερώτημα που αναδύεται αφορά τη 
διαφάνεια και τη θεσμική ισορροπία: πώς θα 
ασκείται κοινοβουλευτικός έλεγχος σε εισηγήσεις 
που διαμορφώνονται εντός του Μαξίμου; Ποιο 
είναι το πλαίσιο λογοδοσίας για δομές που δεν 
έχουν εκτελεστική ή νομοθετική εξουσία, αλλά 
ασκούν επιρροή στον στρατηγικό σχεδιασμό;

Πρόκειται για ζητήματα που αγγίζουν το ίδιο το 
μοντέλο διακυβέρνησης, όχι όμως τον Υπουρ-

γό Άμυνας, ο οποίος παραμένει θεματοφύλακας 
της εθνικής άμυνας, όπως απαιτούν η θεσμική 
συνέχεια, η εμπειρία και το πλαίσιο δημοκρατικής 
ευθύνης.

Συμπέρασμα
Η μεταρρύθμιση είναι σημαντική, αλλά δεν σημα-

τοδοτεί θεσμικό εκτοπισμό. Αντίθετα, επιβεβαιώ-

νει την ανάγκη για συνεργασία, συντονισμό και 
διαφάνεια στα εξοπλιστικά. Και σε αυτή τη νέα 
ισορροπία, ο Νίκος Δένδιας παραμένει σταθερά 
στο τιμόνι της αμυντικής πολιτικής.
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Θεοδωρικάκος

 Δημιουργούμε νέα Ανεξάρτητη Αρχή για την 
καλύτερη εποπτεία της αγοράς 

Σ
υγκεκριμένα, μιλώντας στον ΣΚΑΪ, 
ο κ. Θεοδωρικάκος σημείωσε ότι 
«έχουμε επεξεργαστεί ένα μεταρ-

ρυθμιστικό πλαίσιο που αλλάζει 
σημαντικά τον τρόπο εποπτείας 

της αγοράς κυρίως με τη δημιουργία μίας 
νέας Ανεξάρτητης Αρχής, που θα ενσωμα-

τώνει τον Συνήγορο του Καταναλωτή που 
θέλουμε να ενδυναμώσουμε, με τον Ελε-

γκτικό Μηχανισμό του Κράτους».
«Στόχος είναι η αληθινή προστασία του κα-

ταναλωτή. Πρόθεσή μας είναι να συζητηθεί 
στο υπουργικό συμβούλιο και αμέσως μετά 
να νομοθετηθεί και να γίνει πράξη το ταχύ-

τερο δυνατόν», τόνισε ο υπουργός
Ταυτόχρονα, ο κ. Θεοδωρικάκος ανακοί-
νωσε ότι «την επόμενη εβδομάδα θα έρθει 
στη Βουλή για να ψηφιστεί ο νέος Αναπτυ-

ξιακός Νόμος, στο κέντρο του οποίου είναι 
η ενίσχυση της ελληνικής βιομηχανίας και 
η ενίσχυση της καινοτομίας και εξωστρέ-

φειας των επιχειρήσεων».

Σημείωσε ότι πρόκειται για 1 δισ. ευρώ για 
τα επόμενα δυο χρόνια, ποσό θα πάει στην 
περιφέρεια και στις παραμεθόριες περιο-

χές.

«Σήμερα δεν υπάρχουν ενεργές καταλή-

ψεις στα Πανεπιστήμια»
Όταν κλήθηκε να σχολιάσει την άγρια επί-
θεση κουκουλοφόρων στη Νομική, ο κ. Θε-

οδωρικάκος ανέφερε ότι «τέτοια επεισόδια 
είναι παράταιρα για την ελεύθερη δημο-

κρατική Ελλάδα του 21ου αιώνα και για 
κάθε πολιτισμένη κοινωνία».
«Δεν είμαστε εκεί που ήμασταν πριν από 
αρκετά χρόνια. Σήμερα δεν υπάρχουν 
ενεργές καταλήψεις στα Πανεπιστήμια», 
ανέφερε ο κ. Θεοδωρικάκος επισημαίνο-

ντας ωστόσο ότι και οι πανεπιστημιακές 
αρχές οφείλουν να εφαρμόζουν τον νόμο.
«Υπάρχουν πρωτόκολλα που πρέπει να τη-

ρούνται», επεσήμανε.
Σχετικά με την υπόθεση των Τεμπών, ο 
υπουργός ανέφερε ότι επιθυμία της κυ-

βέρνησης είναι να λάμψει η αλήθεια μέσω 
της Δικαιοσύνης. «Όλα στο φως. Δικαιοσύ-

νη για τους πάντες για να μπορέσουμε να 
πάμε παρακάτω», όπως είπε.

Στο πώς μπορεί να εποπτευθεί καλύτερα η αγορά αναφέρθηκε ο υπουργός Ανάπτυξης, Τάκης 
Θεοδωρικάκος την Παρασκευή (02/05), επισημαίνοντας ότι «δημιουργούμε νέα Ανεξάρτητη Αρχή για 

την καλύτερη εποπτεία της αγοράς».

εΘΝιΚα
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▶ Από τον Μάιο, υπάρχει ο φόβος, οι επιβάτες των πλοίων να αντιμετωπίσουν 
αυξήσεις τιμών που φτάνουν το 15%, γεγονός που προκαλεί ανησυχία τόσο στους 
κατοίκους των νησιών όσο και στον τουριστικό τομέα. Υπάρχει πρόθεση από την 
κυβέρνηση να παρέμβει, είτε ρυθμίζοντας αυτές τις αυξήσεις είτε ενισχύοντας τις 
επιδοτήσεις για τους νησιώτες;
Το ζήτημα της αύξησης των τιμών των καυσίμων είναι σύνθετο ζήτημα, για το οποίο  
ξεκάθαρη πρόθεση του Υπουργείου μας, είναι να μην επιβαρύνει σε καμία περίπτωση 
τους πολίτες. 
Σύμφωνα με τους νέους Ευρωπαϊκούς κανονισμούς, από 1η Μαΐου 2025, η Μεσόγειος 
χαρακτηρίζεται ως  SECA (Περιοχή Ελέγχου Εκπομπών Θείου) και θα μετατραπεί σε 
ζώνη μειωμένης χρήσης θείου στα καύσιμα, σε μία κεντρική προσπάθεια που κατα-

βάλλεται, προκειμένου να επιτευχθεί η «Πράσινη μετάβαση». 
Ως αποτέλεσμα αυτού, τα καύσιμα που θα χρησιμοποιεί η ακτοπλοΐα όλων των Κρα-

τών Μελών της Ε.Ε., θα πρέπει να έχουν περιεκτικότητα σε θείο μόλις 0,001%, κάτι 
που συνεπάγεται ειδικά «πράσινα» τέλη και αυξημένο κόστος για τις εταιρείες. 
Παρόλ’ αυτά, η βασική κυβερνητική γραμμή και δια στόματος του Υπουργού μας Βα-

σίλη Κικίλια, είναι αυτό το κόστος να μην μετακυλήσει στους πολίτες.  Ήδη με Τροπο-

λογία που υπερψηφίστηκε πρόσφατα στη Βουλή,  αποδεικνύεται ότι για την Κυβέρ-

νησή μας αποτελεί βασική προτεραιότητα η μη αύξηση των τιμών των εισιτηρίων και 
μέσω αυτού, η στήριξη της μέσης Ελληνικής οικογένειας που θέλει να ταξιδέψει στα 
νησιά για τις διακοπές της. Με τη συγκεκριμένη Τροπολογία, προβλέπεται η μείωση 
των τελών ελλιμενισμού κατά 50% (εκτός κρουαζιέρας) για ένα χρόνο, αλλά και του 
τέλους των εισιτηρίων. Μία κίνηση που είμαστε βέβαιοι ότι μπορεί να συγκρατήσει τις 
τιμές των ακτοπλοϊκών εισιτηρίων, προς όφελος όλων. 

Για την  Κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας, 

αποτελεί κυρίαρχη επιλογή η βελτίωση των 

λιμενικών υποδομών της χώρας επισημαίνει 

ο Υφυπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής 

Πολιτικής Στέφανος Γκίκας σε μια εκ

 βαθέων συνέντευξη στην ηλεκτρονική 

εφημερίδα «Attica Times» και την Οικονομική 

Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Στέφανος Γκίκας
Υφυπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής

«Η Ελλάδα μπορεί να αποτελέσει τη γέφυρα μεταξύ

 Η.Π.Α. και Ευρώπης»  

«Βασική μας προτεραιότητα, η στήριξη 
της  Eλληνικής νησιωτικής οικογένειας»

από την Δάφνη Γρηγοριάδη 
Οικονομική Αναλύτρια
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Επιπλέον, εξακολουθούν να ισχύουν τα εκπτωτικά 
εισιτήρια για τους φοιτητές, τους πολύτεκνους και 
τους εργαζόμενους στα νησιά, ενώ το Παρατηρητή-

ριο τιμών που λειτουργεί με  ευθύνη και συντονισμό 
του Υπουργείου μας, διευκολύνει τους πολίτες που 
επιθυμούν να ταξιδέψουν. 
Παράλληλα, συνεχίζουμε να εφαρμόζουμε το μέτρο 
του Μεταφορικού Ισοδύναμου για τους νησιώτες, 
ενώ βρισκόμαστε σε διαρκή επικοινωνία με τις ακτο-

πλοϊκές εταιρείες και τον ΣΕΕΝ για επιπλέον πακέτα 
προσφορών.

▶ Πώς σκοπεύει η κυβέρνηση να αντιμετωπίσει τις 
ανάγκες των  νησιών σε ό,τι αφορά τη στέγαση, 
την υποστήριξη των νέων γονέων και τη διατήρη-

ση των οικογενειών στα νησιά;  
Η οικογένεια αποτελεί τον βασικό πυρήνα της κοινω-

νίας. Γι’ αυτό και απαρέγκλιτος στόχος μας παραμέ-

νει η διαρκής ενίσχυση και υποστήριξη αυτού του 
σπουδαίου κοινωνικού θεσμού.
Συνεχίζουμε με συνέπεια προς αυτή την κατεύθυν-

ση, ενώ βασικός άξονας του στρατηγικού σχεδι-
ασμού του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής 
Πολιτικής είναι αφενός η δημιουργία κινήτρων για 
τις νέες οικογένειες, ώστε να παραμένουν στα νησιά 
και να προσφέρουν εκεί και αφετέρου η προσπά-

θεια διαμόρφωσης ασφαλών συνθηκών διαβίωσης, 
στις νησιωτικές περιοχές της χώρας. 
Εφαρμόσαμε ήδη, ένα πετυχημένο Πιλοτικό Πρό-

γραμμα απομακρυσμένης υποστήριξης εγκύων και 
νέων γονέων που κατοικούν σε 54 μικρά νησιά της 
επικράτειας και έχουν πληθυσμό μικρότερο των 
5.000 μονίμων κατοίκων, το οποίο έγινε σε συνεργα-

σία με την ΑμΚΕ Φαιναρέτη. 
Επιπλέον, με την Πολιτική Ηγεσία του Υπουργείου 

Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, έχουμε συζη-

τήσει τη διαμόρφωση ενός νέου πλαισίου στήριξης 
της οικογένειας και της προστασίας της μητρότη-

τας στη νησιωτική χώρα, μέσω ενός ενοποιημένου 
Σχεδίου Δράσης. Πάνω σε αυτήν τη βάση, πρόκειται 
να υπογράψουμε ένα Μνημόνιο συνεργασίας, με κε-

ντρικό στόχο να στηρίξουμε στην πράξη τις οικογέ-

νειες που διαμένουν στα νησιά μας, με  έμφαση στα 
μικρότερα.
Εξίσου σημαντική όμως, είναι και η ενίσχυση της νη-

σιωτικής επιχειρηματικότητας. Για τον σκοπό αυτό, 
δρομολογούμε την υπογραφή Προγραμματικής 
Σύμβασης με την Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα, 
προκειμένου να δημιουργηθεί ένα χρηματοδοτικό 
πρόγραμμα ύψους 35-45 εκ. ευρώ. Μέσω του προ-

γράμματος, θα παρέχονται δάνεια σε νησιωτικές 
επιχειρήσεις, ώστε να καλύψουν κρίσιμες λειτουρ-

γικές ανάγκες και να ενισχυθεί η ρευστότητά τους.
Τα συγκεκριμένα δάνεια θα διατίθενται με ιδιαίτε-

ρα ευνοϊκούς όρους, ιδίως για τις επιχειρήσεις που 
δραστηριοποιούνται σε μικρά νησιά. Με αυτή την 
πρωτοβουλία, στοχεύουμε στη μείωση των ανισοτή-

των και στη διασφάλιση ίσων όρων για την επιχειρη-

ματική δραστηριότητα στα νησιά, συγκριτικά με την 
ηπειρωτική Ελλάδα.

▶ Ποια είναι τα σχέδια της κυβέρνησης για την 
αναβάθμιση των λιμενικών υποδομών;
Για την  Κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας, αποτε-

λεί κυρίαρχη επιλογή η βελτίωση των λιμενικών υπο-

δομών της χώρας.
Σε αυτή την κατεύθυνση αξιοποιούμε όλα τα μέσα 
και τους διαθέσιμους πόρους, προκειμένου να δη-

μιουργηθούν οι απαραίτητες σύγχρονες λιμενικές 
υποδομές, με στόχο την καλύτερη υποστήριξη της 

Ακτοπλοΐας και του Θαλάσσιου Τουρισμού. 
Με τα πολλά έργα βελτίωσης των λιμενικών υπο-

δομών και με τις μαρίνες που έχουν ήδη δρομολο-

γηθεί σε πολλές περιοχές της χώρας, θέλουμε να 
δημιουργήσουμε ένα μεγάλο, ασφαλές και ποιοτικό 
δίκτυο, που θα δρα ως μοχλός ανάπτυξης.
Στο πλαίσιο αυτό, «τρέχει» ένα από τα μεγαλύτερα 
προγράμματα, ύψους 300 εκ. ευρώ, για τη βελτίωση 
των νησιωτικών λιμενικών υποδομών. Συγκεκριμένα, 
προβλέπονται 200 εκ. ευρώ από το Τομεακό Πρό-

γραμμα «Μεταφορές» του ΕΣΠΑ 2021-2027 και 100 
εκ. από το Εθνικό Σχέδιο Ανάκαμψης και Ανθεκτι-
κότητας. Είκοσι ένα μάλιστα από αυτά τα έργα που 
αφορούν λιμενικές υποδομές, έχουν περιληφθεί στη 
Μονάδα Στρατηγικών Συμβάσεων του ΤΑΙΠΕΔ και 
πρόκειται να τρέξει η υλοποίησή τους με γοργούς 
ρυθμούς. 

▶ Πως κρίνετε συνολικά το έργο της Κυβέρνησης 
μέχρι τώρα; Οι αποφάσεις στην άλλη άκρη του Ατ-
λαντικού προκαλούν αβεβαιότητα στο εσωτερικό 
της χώρας; 
Η Κυβέρνηση, τηρώντας πιστά το προεκλογικό της 
πρόγραμμα,  έχει αποδείξει ότι ήρθε έτοιμη και απο-

φασισμένη, αφενός να συγκρουστεί με συμφέροντα 
και κατεστημένα δεκαετιών και αφετέρου να διορ-

θώσει χρόνιες παθογένειες και να επιλύσει δύσκο-

λες κοινωνικές «εξισώσεις». 
Κι όλα αυτά, μέσα στη «δίνη» πρωτοφανών κρίσε-

ων, με τις οποίες καμία άλλη Κυβέρνηση της μετα-

πολίτευσης δεν είχε έρθει αντιμέτωπη. Αναμφίβολα, 
μετά από έξι χρόνια διακυβέρνησης, υπάρχει η ανα-

μενόμενη πολιτική κάμψη. Αυτό όμως δεν μας πτοεί, 
αλλά μας δίνει δύναμη να συνεχίσουμε, διορθώνο-

ντας λάθη και επιταχύνοντας τις μεταρρυθμίσεις. 
Οι πολίτες συνεχίζουν να θεωρούν τη Νέα Δημοκρα-

τία ως κυρίαρχη πολιτική δύναμη, καθώς ήδη γίνο-

νται αποδέκτες μίας Ελλάδας που αλλάζει, σε όλα 
τα επίπεδα. Εξάλλου, η Ελλάδα του 2025, δεν έχει 
καμία σχέση με την Ελλάδα του 2019, καθώς προο-

δεύει σε πολλούς νευραλγικούς τομείς. Ενώ το ‘’νοι-
κοκύρεμα’’ της οικονομίας επιστρέφει ως κοινωνικό 
μέρισμα στην κοινωνία.
Να αναφερθώ στον Ψηφιακό Μετασχηματισμό 
του Κράτους, ένα στοίχημα που ήδη κερδίζουμε 
προς όφελος του πολίτη; στην δημιουργία άνω των 
500.000 νέων θέσεων εργασίας; στην ανεργία που 
φτάνει πλέον σε ιστορικά χαμηλά κοντά στο 8.7%; 
στους ρυθμούς ανάπτυξης πολύ παραπάνω από τον 
Ευρωπαϊκό μέσο όρο; στην ενίσχυση και στήριξη 
των Ενόπλων Δυνάμεων μέσα από ένα πρωτόγνωρο 
εξοπλιστικό πρόγραμμα; μπορώ να αναφέρω ακόμα 
πολλά...  Στόχος μας παραμένει η ποιοτικότερη κα-

θημερινότητα του πολίτη. Δεν μένουμε όμως εδώ. 
Δεν εφησυχάζουμε. Η προσπάθειά μας πρέπει να εί-
ναι ακόμη πιο εντατική, ακόμη πιο στοχευμένη. Ένα 
είναι βέβαιο. Το «καράβι» που λέγεται Ελλάδα, συνε-

χίζει σταθερά την πορεία του μπροστά, με σίγουρα 
βήματα, υπό την εμπνευσμένη ηγεσία του Κυριάκου 
Μητσοτάκη. Σε ότι αφορά στον πόλεμο δασμών, η 
πρόταση-θέση του Έλληνα Πρωθυπουργού για τη 
δυνατότητα εξεύρεσης μιας «win-win» λύσης σε ό,τι 
αφορά στο εμπόριο, που θα είναι δηλαδή αμοιβαία 
επωφελής, ήδη αξιολογείται σοβαρά σε Ευρωπαϊκό 
αλλά και Παγκόσμιο επίπεδο από αρκετούς ηγέτες. 
Παρά την δυσμενή διεθνή συγκυρία, η Ελληνική κυ-

βέρνηση κάνει και θα κάνει ό,τι χρειαστεί για να υπε-

ρασπιστεί τα συμφέροντα της Χώρας και των Ελλή-

νων πολιτών. Η Ελλάδα – πυλώνας σταθερότητας 
στην ευρύτερη περιοχή μας - μπορεί να αποτελέσει 
τη γέφυρα μεταξύ Η.Π.Α. και Ευρώπης. Άλλωστε τα 
τελευταία χρόνια έχει αποδείξει ότι πλέον είναι μία 
ισχυρή φωνή που εισακούεται στο διεθνές επίπεδο. 
Πολλώ δε μάλλον τώρα, που είναι και Μέλος του 
Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ!

«Το «καράβι» που λέγεται Ελλάδα,

συνεχίζει σταθερά την πορεία του μπροστά, 

με σίγουρα βήματα, υπό την εμπνευσμένη 

ηγεσία του Κυριάκου Μητσοτάκη»

συΝεΝτευξη
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Δ
εν είναι υπεύθυνα τα κόμματα να 
απαντήσουν αν ο λόγος της απόλυσης 
είναι σωστός ή λανθασμένος. Υπάρ-

χει το Σώμα Επιθεώρησης Εργασίας 
(ΣΕΠΕ) στο οποίο μπορεί να πάει ο κ. 

Γενιδούνιας, αν θεωρεί πως είναι άδικη η απόλυ-

ση του» ανέφερε η κ. Συρεγγέλα σε συνέντευξή 
της στο Mega.
Επιπρόσθετα, στην ερώτηση γιατί η ΝΔ δεν εξέδω-

σε ανακοίνωση για να καταδικάσει την απόλυση, 
η κ. Συρεγγέλα σημείωσε: «Ο κ. Γενιδούνιας δεν 
είναι αυτή τη στιγμή συνδικαλιστής, εργαζόμε-

νος ήταν σε διευθυντική θέση. Δεν υπήρχε λόγος 
να βγάλουμε εμείς ανακοίνωση για το εν λόγω 
συμβάν, δεν γνωρίζουμε καν την αιτία για την 
οποία έχει απολυθεί. Σε κάθε περίπτωση, οποια-

δήποτε εργαζόμενη ή εργαζόμενος θεωρεί πως 
αδικείται μπορεί να αποταθεί στο ΣΕΠΕ το οποίο 
με νόμο της ΝΔ είναι ανεξάρτητη αρχή».
Τέλος, η κ. Συρεγγέλα απάντησε και σε ερώτηση 
που δέχτηκε αναφορικά με τις σχέσεις που έχει η 
ΝΔ με την Ομάδα Αλήθειας, δηλώνοντας: «Είναι 
μια ομάδα κοντά στις θέσεις μας, ωστόσο ούτε 
δολοφονεί χαρακτήρες ούτε βρίσκεται υπό την 
αιγίδα της ΝΔ».
Πρόσθεσε δε ότι: «Πρόκειται για ιδιώτες που 
πληρώνουν ιδιώτες. Όποιος έχει αποδείξεις για το 
αντίθετο να πάει στον Εισαγγελέα».

«Στα κράτη δικαίου δεν υπάρχουν εργαζόμενοι δύο ταχυτήτων ούτε αποφασίζει η 
κυβέρνηση ή τα κόμματα για το ποιος πρέπει να απολυθεί και ποιος όχι» σημείωσε η 

Γραμματέας της Πολιτικής Επιτροπής της ΝΔ και Βουλευτής Δυτικού Τομέα Αθηνών Μαρία 
Συρεγγέλα, κληθείσα να σχολιάσει την απόλυση του Κώστα Γενιδούνια από την Hellenic Train.

 Μ. Συρεγγέλα: 
Στα κράτη δικαίου δεν υπάρχουν εργαζόμενοι 

δύο ταχυτήτων 

 Δ. Μιχαηλίδου
Ανανεώνουμε τις συμβάσεις 

προσωπικού για τη στήριξη των 
προνοιακών δομών

«Οι εργαζόμενοι στις προνοιακές δομές είναι δίπλα στους πιο ευάλωτους συμπολίτες μας 
κάθε μέρα, προσφέροντας στήριξη και φροντίδα. Με την ανανέωση των συμβάσεων του 
έμπειρου προσωπικού, εξασφαλίζουμε ότι οι ανάγκες καλύπτονται καθημερινά, σε όλη τη 
χώρα», ανέφερε η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, Δόμνα Μιχαηλίδου.

Η 
τροπολογία του υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής 
και Οικογένειας, που ψηφίστηκε από τη Βουλή, 
προβλέπει τη δυνατότητα ανανέωσης των συμβάσε-

ων ορισμένου χρόνου για εργαζόμενους σε φορείς 
κοινωνικής πρόνοιας. Στόχος είναι να διασφαλιστεί 

η συνέχιση της εύρυθμης λειτουργίας των Κέντρων Κοινωνικής 
Πρόνοιας σε όλες τις περιφέρειες της χώρας, καθώς και του 
Κέντρου Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών (ΚΕΑΤ) και 
του Θεραπευτηρίου Χρόνιων Παθήσεων Ευρυτανίας, μέσω της 
διατήρησης του απαραίτητου ανθρώπινου δυναμικού.
Συγκεκριμένα, παρέχεται η δυνατότητα ανανέωσης, για 
διάστημα έως 8 μηνών, των συμβάσεων εργασίας που είχαν 
συναφθεί βάσει των αποφάσεων:
    ΔΙΠΑΑΔ/Φ.ΕΓΚΡ./50/6644/5.5.2022,
    ΔΙΠΑΑΔ/Φ.ΕΓΚΡ./59/6625/20.4.2023 και
    ΔΙΠΑΑΔ/Φ.ΕΓΚΡ./89/17643/23.10.2023.
Η δυνατότητα ανανέωσης μπορεί να ασκηθεί εντός δύο μηνών 
από την έναρξη ισχύος της εν λόγω ρύθμισης, με απόφαση του 
αρμοδίου οργάνου πρόσληψης.

Η ρύθμιση καλύπτει περίπου 104 εργαζομένους και αποσκο-

πεί:
• στην απρόσκοπτη συνέχιση της παροχής υπηρεσιών από 
έμπειρο προσωπικό σε ευάλωτες κοινωνικές ομάδες,
• στην ενίσχυση της επιχειρησιακής ετοιμότητας των φορέων 
κοινωνικής πρόνοιας,
• και στη διατήρηση της ποιότητας φροντίδας και υποστήρι-
ξης προς τους ωφελούμενους.
Η δαπάνη της ανανέωσης των συμβάσεων εκτιμάται στα 1,05 
εκατ. ευρώ και καλύπτεται από τους ήδη εγκεκριμένους προϋ-

πολογισμούς των φορέων. Ο χαρακτήρας των συμβάσεων 
δεν μεταβάλλεται και δεν προσμετράται στο ανώτατο χρονι-
κό όριο των 24 μηνών, σύμφωνα με το Π.Δ. 164/2004. «Με αυτή 
τη ρύθμιση», ανέφερε η Δόμνα Μιχαηλίδου, «πάνω από 100 
έμπειροι εργαζόμενοι που καλύπτουν καθημερινές και ζωτι-
κές ανάγκες σε προνοιακές δομές θα συνεχίσουν να προσφέ-

ρουν τις υπηρεσίες τους σε ευάλωτους συμπολίτες μας. Είναι 
μια πολιτική απόφαση που έμπρακτα απαντά σε μια κοινωνική 
ανάγκη. Είναι πολιτική με πράξεις».
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 Πιερρακάκης: 

Οικονομία σε γερά θεμέλια
Πάνω από 2 δισ. ευρώ ετησίως 

από τη μείωση της φοροδιαφυγής
Μήνυμα για σταθερή οικονομία με ενίσχυση των εισοδημάτων των πολιτών και στήριξη της 

ανάπτυξης έστειλε ο Κυριάκος Πιερρακάκης

Χ
τίζουμε μία οικονομία σε γερά θεμέλια 
και αυτό μας επιτρέπει να ενισχύουμε 
το εισόδημα των πολιτών και να στη-

ρίζουμε την ανάπτυξη», σημειώνει ο 
Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οι-

κονομικών Κυριάκος σε ανάρτησή του στα μέσα 
κοινωνικής δικτύωσης, με αφορμή την υποβολή 
της ετήσιας έκθεσης προόδου της Ελλάδας στο 
Συμβούλιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στο πλαί-
σιο του Μεσοπρόθεσμου Δημοσιονομικού-Διαρ-

θρωτικού Σχεδίου.

«Πάνω από 2 δισ. ευρώ ετησίως από τη 
μείωση της φοροδιαφυγής»
Στην ανάρτηση, ο Υπουργός παραθέτει θετικές 
προβλέψεις για την ελληνική οικονομία, οι οποί-
ες περιλαμβάνονται στην έκθεση. Μεταξύ αυ-

τών, προβλέπεται ρυθμός ανάπτυξης 2,3%, αύ-

ξηση των επενδύσεων κατά 8,4%, της ιδιωτικής 
κατανάλωσης κατά 1,7%, καθώς και αύξηση των 
εξαγωγών κατά 4,0% και των εισαγωγών κατά 
3,8%.
Το πρωτογενές αποτέλεσμα του Κρατικού Προ-

ϋπολογισμού για το 2025 αναμένεται να φτάσει 
το 3,2%, ενώ το συνολικό αποτέλεσμα της Γενι-
κής Κυβέρνησης προβλέπεται στο 0,1%.
Ο K. Πιερρακάκης υπογραμμίζει ότι μέσω της 
υλοποίησης κρίσιμων μεταρρυθμίσεων και της 
αξιοποίησης ψηφιακών εργαλείων, η χώρα πέ-

τυχε ουσιαστική πρόοδο στη μείωση της φορο-

διαφυγής, με άμεση θετική επίδραση στα δημό-

σια έσοδα, η οποία εκτιμάται ότι ξεπερνά τα 2 
δισ. ευρώ ετησίως.

εΛΛαδα

ΔΕΘ: Κουμπαρά 1,4 δισ. για νέα μέτρα στήριξης χτίζουν 
η πάταξη της φοροδιαφυγής και η ρήτρα διαφυγής 

 Τι πέφτει στο τραπέζι
Εναν νέο κουμπαρά με 2,8 δισεκατομμύρια ευρώ από την υπε-

ραπόδοση της οικονομίας το 2024 και την πάταξη της φορο-

διαφυγής έχει στη διάθεσή της η κυβέρνηση για να μοιράζει 
παροχές και μέτρα στήριξης σε δόσεις έως το 2028. Ήδη τα 
πρώτα 800 εκατομμύρια δίνονται φέτος με τα νέα μόνιμα μέτρα 
στήριξης που ανακοινώθηκαν μετά το Πάσχα για ενοικιαστές και 
συνταξιούχους, με αποτέλεσμα η αύξηση πρωτογενών δαπανών 
να ανέλθει τελικά φέτος στο 4,5% από 3,7% που ήταν προγραμ-

ματισμένο σύμφωνα και με το νέο Σύμφωνο Σταθερότητας.  Για 
το 2026 προορίζεται να αυξηθεί εκ νέου το όριο πρωτογενών 
δαπανών κατά 0,3% του ΑΕΠ (που είναι και το μέγιστο δυνατό 
με τους νέους δημοσιονομικούς κανόνες της Κομισιόν) ώστε να 
φτάσει και πάλι στο 4,4% από 3,6% που ήταν το προβλεπόμενο. 
Έτσι από τον ίδιο κουμπαρά, που θα περιέχει πλέον 2 δισ., θα 
διανεμηθούν το 2026 άλλα 700 - 800 εκατομμύρια σε «φρέσκα» 
μέτρα στήριξης, στα οποία θα προστεθούν 100 - 200 εκατομ-

μύρια που απομένουν μέχρι να καλυφθεί το όριο αύξησης των 
δαπανών.
Αυτό σημαίνει, σύμφωνα με ασφαλείς πληροφορίες της «Η», πως 
συνολικά από την υπεραπόδοση της οικονομίας και την πάταξη 
της φοροδιαφυγής προκύπτει ένας χώρος 900 εκατομμυρίων 
ευρώ για νέα - άγνωστα μέχρι σήμερα - μέτρα στήριξης και φο-

ροελαφρύνσεις, τα οποία θα ανακοινωθούν στην ερχόμενη ΔΕΘ. 
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Ο Δικηγόρος-Εργατολόγος και Εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής, Κώστας 
Τσουκαλάς μιλάει στην δημοσιογράφο Κορίνα Τριανταφύλλου και τους Atticatimes για την προα-
νακριτική επιτροπή σχετικά με την τραγωδία στα Τέμπη, προτείνει μέτρα για μια πιο δίκαιη φορο-
λογική πολιτική, κάνει λόγο για τον αιφνιδιασμό που φάνηκε να δέχτηκε το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ μετά 
από τις εξαγγελίες του Πρωθυπουργού και τα νέα μέτρα στήριξης σε ευάλωτες κοινωνικές ομάδες 

και τέλος αναλύει τις προτάσεις του κινήματος για την ουσιαστική στήριξη της περιφέρειας.  

ΚΩΣΤΑΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ
Δικηγόρος-Εργατολόγος και Εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής

« Προστασία της πρώτης κατοικίας και έλεγχο της 
δραστηριότητας funds και servicers»

▶Για την προανακριτική επιτροπή σχετικά 
με την τραγωδία στα Τέμπη, ποια είναι η 
θέση του ΠΑΣΟΚ- Κινήματος αλλαγής ως 
προς τη διαδικασία και τις πολιτικές ευθύ-

νες που πρέπει να αναδειχθούν; Πιστεύετε 
ότι θα υπάρξει πλήρης διαλεύκανση;
Eμείς θα την ελέγξουμε αναλυτικά και, αν πράγ-

ματι ισχύουν όσα διαρρέονται ότι πρόσωπα που 
καταθέτουν επιβαρυντικά στοιχεία που αφο-

ρούν πολιτικά πρόσωπα ή εμπλέκονται ως υφι-
στάμενα πολιτικών προσώπων, έχουν ήδη πα-

ραπεμφθεί ή θα παραπεμφθούν για κακουργη-

ματικές πράξεις, τότε και η δική μας πρόταση 
θα είναι για κακούργημα όσον αφορά στην προ-

ανακριτική.. Εμείς θέλουμε να καταλήξει στη 
δικαιοσύνη με τη διαδικασία που το Σύνταγμα 
προβλέπει, δηλαδή με σύσταση και με λειτουρ-

γία της προανακριτικής. Ο συνταγματικός νο-

μοθέτης, όταν δίνει το δικαίωμα στην προανα-

κριτική να συλλέξει στοιχεία, να εξετάσει μάρ-

τυρες, προφανώς δεν το κάνει απλά για να συ-

νεδριάσει μία μέρα. Και εδώ έχουμε τη διαφορά 
ότι στην περίπτωση του κ. Τριαντόπουλου είχε 
έρθει μία εισαγγελική διάταξη. Εδώ δεν έχου-

με κάτι τέτοιο, επομένως δεν υπάρχει το φύλλο 
συκής για να πάει η κυβέρνηση σε fast-track δι-
αδικασία χωρίς λειτουργία προανακριτικής. Θα 
κάνουμε ότι μπορούμε για να υπάρξει πλήρης 
διαλεύκανση.

▶Έχετε κάνει λόγο για ανάγκη αναδιανομής 
του πλούτου. Ποια είναι τα βασικά μέτρα 
που προτείνετε για μια πιο δίκαιη φορολο-

γική πολιτική και ποια κοινωνικά στρώματα 
πρέπει να ενισχυθούν;
Εμείς έχουμε προτείνει σειρά μέτρων για την 
στήριξη τη κοινωνίας. Πρώτα , είναι υπαρξιακή 
ανάγκη να αντιμετωπίσουμε το ιδιωτικό χρέος 
που αυξάνεται συνεχώς. Με επαναφορά της 
προστασίας της πρώτης κατοικίας και έλεγχο 
της δραστηριότητας funds και servicers. Δεύτε-

ρον, με έμπρακτη στήριξη του κόσμου της ερ-

γασίας. Για να αυξηθούν οι συλλογικές συμβά-

σεις εργασίας, πρέπει να επανέλθει ο το δικαί-
ωμα στην μονομερή προσφυγή στη διαιτησία. 
Χωρίς συλλογικές συμβάσεις θα συνεχιστεί η 
σημερινή εικόνα κοινωνικής αποδιοργάνωσης. 
Σήμερα η χώρα χαρακτηρίζεται από τιμές υψη-

λού πληθωρισμού και μισθούς αποπληθωρι-
σμού. Όταν περισσότεροι από 1,1 εκατομμύριά 
μισθωτοί λαμβάνουν λιγότερο από 1.000 ευρώ 

μεικτά ήτοι 824 καθαρά, και με την σημερινό 
κόστος ζωής , αντιλαμβανόμαστε ποια είναι η 
κατάσταση. Δεν μπορούμε να συνεχίσουμε με 
τόσο υψηλή ακρίβεια και κόστος στέγασης και 
μισθούς πείνας. Έχουμε ζητήσει να δημιουργη-

θεί Ενιαία Αρχή Καταναλωτή, η κυβέρνηση δεν 
κάνει τίποτα. Σε χώρες  της Ευρώπης που έγινε 
, τα νοικοκυριά εξοικονόμησαν  πολλά χρήματα.

▶Η κυβέρνηση ανακοίνωσε νέα μέτρα στή-

ριξης για συνταξιούχους και ενοικιαστές, 
προκαλώντας αντιδράσεις. Γιατί φάνηκε τα 
μέτρα αυτά να αιφνιδίασαν το κόμμα σας 
με αποτέλεσμα να ασκήσετε σκληρή κρι-
τική; Ποια πιστεύετε πως θα ήταν μια πιο 
αποτελεσματική προσέγγιση;
Κανένας αιφνιδιασμός, απλή απογοήτευση για 
την προχειρότητα και την έλλειψη σχεδιασμού 
που η κυβέρνηση αντιμετωπίζει σοβαρά ζητή-

ματα. Εξαρχής είπαμε ότι είναι θετικό ακόμη και 
όταν δίνεται ένα ευρώ. Το ΠΑΣΟΚ όλα τα προ-

ηγούμενα χρόνια στηρίζει κάθε μέτρο που δίνει 
έστω μια μικρή ανακούφιση και είμαστε πολύ 
καθαροί σε αυτό. Εμείς δεν έχουμε χρησιμο-

ποιήσει καν τη λέξη “ψίχουλα”, γιατί δεν μπο-

ρείς να αποκαλείς έτσι οτιδήποτε στηρίζει έστω 
και συγκυριακά μια κοινωνική κατηγορία. Αυτό 

από την Κορίνα Τριανταφύλλου

«Έχουμε ζητήσει να δημιουργηθεί 

Ενιαία Αρχή Καταναλωτή , η κυβέρνηση 

δεν κάνει τίποτα. Σε χώρες  της 

Ευρώπης που έγινε , τα νοικοκυριά 

εξοικονόμησαν  πολλά χρήματα»
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όμως δεν σημαίνει ότι η πολιτική που ακολουθεί 
η κυβέρνηση είναι αποτελεσματική. Δεν είναι. 
Όταν απλά αυξάνεται η ζήτηση και δεν δίνονται 
κίνητρα και στην άλλη πλευρά, τότε θα μετακυ-

ληθεί αυτή η επιδότηση στα μελλοντικά ενοίκια, 
επιβαρύνοντας πάλι τους μισθωτές. Φοβάμαι ότι 
με την ατελή παρέμβαση που επιχειρείται, θα 
πάνε χαμένα τα χρήματα των φορολογουμένων. 
Η κριτική μας στα προγράμματα "Σπίτι μου 1 και 
2" δυστυχώς δικαιώθηκε καθώς οδήγησαν σε 
περαιτέρω ανατιμήσεις εφόσον αύξησαν μόνο 
τη ζήτηση.» 
Όσον αφορά το βοήθημά στους συνταξιούχους, 
460.000 χαμηλοσυνταξιούχοι χηρείας και γήρα-

τος μένουν εκτός βοηθήματος λόγω του ηλικια-

κού ορίου που βάζει η κυβέρνηση. Ζητήσαμε να  
αναθεωρήσουν άμεσα τις αποφάσεις τους. Η 
πίεση μας οδήγησε σε αλλαγή στάσης σχετικά 
με τις συντάξεις αναπηρίας, που η κυβέρνηση 
αναγνώρισε το λάθος και τις εξαίρεσε από το 
ηλικιακό όριο.

▶Ποιες είναι οι προτάσεις του ΠΑΣΟΚ-Κινή-

ματος Αλλαγής για την ουσιαστική στήριξη 
της περιφέρειας; Πώς μπορεί η περιφερει-
ακή ανάπτυξη να καταστεί μοχλός κοινωνι-
κής συνοχής και παραγωγικής ανασυγκρό-

τησης;
Για να  αναταχθεί η χώρα, πρέπει η περιφέρεια 
να πάψει να ερημώνει, να πάρει τα πάνω του ο 
αγροτικός τομέας, να ενισχυθεί ο πρωτογενής 
τομέας. Αυτό απαιτεί κεντρικό σχεδιασμό για 
την περιφερειακή ανάπτυξη . 
Το σχέδιο μας προβλέπει:
Επαναδιαπραγμάτευση του Στρατηγικού Σχεδί-
ου της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, με απλοποί-
ηση των οικολογικών σχημάτων και προσαρμογή 
του στις ανάγκες της ελληνικής υπαίθρου, ώστε 
ωφελούμενοι να είναι οι πραγματικοί αγρότες.
-Δημιουργία ενεργειακών κοινοτήτων σε αγροτι-
κές περιοχές για μηδενισμό του κόστους ενέρ-

γειας.
– Θέσπιση Κάρτας Αγροτικού Πετρελαίου, με 
επιστροφή του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης 
στο αγροτικό πετρέλαιο στην αντλία.
-Αναθεώρηση του κανονισμού του ΕΛΓΑ για δι-
καιότερες αποζημιώσεις.
-Προστασία της αγροτικής γης από κερδοσκοπι-
κές πρακτικές και ξένα funds.
-Απαραίτητη προϋπόθεση για την εισαγωγή 
τροφίμων και αγροτικών προϊόντων από τρίτες 
χώρες είναι η πιστοποίησή τους σύμφωνα με τα 
ευρωπαϊκά και εθνικά πρότυπα.
-Μηδενική ανοχή σε πρακτικές παράνομων ελ-

ληνοποιήσεων.

 

συΝεΝτευξη
«Για να  αναταχθεί η χώρα, πρέπει η 

περιφέρεια να πάψει να ερημώνει, να 

πάρει τα πάνω του ο αγροτικός 

τομέας, να ενισχυθεί ο πρωτογενής 

τομέας. Αυτό απαιτεί κεντρικό 

σχεδιασμό για την περιφερειακή 

ανάπτυξη»
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Ζωή Κωνσταντοπούλου: Θα 
παλέψουμε για να είναι η 
Πλεύση Ελευθερίας πρώτο 
κόμμα στις επόμενες 
εκλογές

Γεροβασίλη: «Είναι βασανιστήριο να 
ακούς τη Ζωή Κωνσταντοπούλου»

Ειρωνική εμφανίστηκε απέναντι στη Ζωή Κων-

σταντοπούλου η Όλα Γεροβασίλη.
Μιλώντας στο ACTION24 για τις πολιτικές 
εξελίξεις μεταξύ άλλων ρωτήθηκε και για την 
δυναμική της Πλεύσης Ελευθερίας και τα λε-

γόμενά της.
«Είναι βασανιστήριο να ακούς τη Ζωή Κωνστα-

ντοπούλου», είπε γελώντας η βουλευτής του 
ΣΥΡΙΖΑ. Σε άλλο σημείο η κυρία Γεροβασίλη 
τόνισε σχετικά με την υπόθεση της τραγωδίας 
των Τεμπών: «Ο Χρήστος Σπίρτζης δεν κρύ-

φτηκε - Η δικογραφία για τα Τέμπη είναι ογκω-

 «Ο Σπίρτζης δεν κρύφτηκε - Η δικογραφία για τα Τέμπη 
είναι ογκωδέστατη», πρόσθεσε 

Τους στόχους της Πλεύσης Ελευθερίας μέχρι τις 
εκλογές ανέλυσε η Ζωή Κωνσταντοπούλου τονίζο-

ντας πως θα παλέψει ώστε το «κίνημα» όπως χαρα-

κτήρισε την Πλεύση Ελευθερίας να είναι πρώτο κόμ-

μα όταν έρθει η ώρα για την επόμενη κάλπη.
Μιλώντας στην ΕΡΤ, η κυρία Κωνσταντοπούλου 
ξεκαθάρισε ότι δεν θα συνεργαστεί σε κυβέρνηση 
με όσους «κατέστρεψαν» τη χώρα, ενώ τόνισε ότι 
«η Πλεύση Ελευθερίας είναι η ίδια πρόταση διακυ-

βέρνησης για τη χώρα. Είναι η ίδια το παράδειγμα, 
το υπόδειγμα, η ενναλακτική και είναι η ίδια μία επι-
λογή».
«Η Πλεύση Ελευθερίας δημιουργήθηκε τον Απρίλιο 
του 2016 και στις 19 Απριλίου συμπληρώσαμε εννιά 
χρόνια ζωής, ακριβώς για να έχουν οι πολίτες επιλο-

γή για να μην είναι εγκλωβισμένοι στις συστημικές 
δυνάμεις που θέλουν πάντοτε να τους προδίδουν, 
να τους τσαλαπατούν και να τους εξαπατούν και για 
να υπηρετήσει την αξίωση της κοινωνίας για δημο-

κρατία, δικαιοσύνη, για σεβασμό στα δικαιώματα, 
για διαφάνεια, για εκείνα δηλαδή που καταστρα-

τηγούνται δεκαετίες», είπε αρχικά η πρόεδρος της 
Πλεύσης Ελευθερίας σχετικά με την άνοδο του κόμ-

ματος που αποτυπώνεται στις δημοσκοπήσεις.
«Αυτό το οποίο διαμορφώσαμε σε αυτά τα χρονιά 
επίμονης πορείας και συστηματικής αντιπολίτευ-

σης και στην κυβέρνηση Τσίπρα που πάλι ήμασταν 
η μόνη πραγματική αντιπολίτευση, απλώς δεν ήμα-

σταν στη Βουλή και στην κυβέρνηση Μητσοτά-

κη. Αυτό που διαμορφώσαμε είναι μία πάρα πολύ 
συνεπής πορεία, μία διακριτή στάση, η οποία δεν 
έχει ούτε παραφωνίες, ούτε αντιφάσεις, ούτε κω-

λοτούμπες, ούτε κυβιστήσεις, ούτε πιρουέτες, ή 
οτιδήποτε άλλο έχουν κάνει οι γνωστοί συστημικοί 
πολιτικοί παράγοντες και μία σχέση πολύ μεγάλης 
ειλικρίνειας με τον κόσμο», προσέθεσε. Υπάρχει το 
παράδειγμα...
«Όλα αυτά τα εννιά χρόνια ο κόσμος με βλέπει να 
είμαι δίπλα στους πολίτες που αγωνίζονται για τα 
δικαιώματα, για το περιβάλλον, για την προστασία 
της πρώτης κατοικίας. Μας βλέπει και με βλέπει 
συστηματικά να παρεμβαίνω σε όλα τα θέματα της 
δημόσιας σφαίρας, να μην κλείνουμε το μάτι να μην 
αλλάζουμε ρότα και αυτά που λέμε και αντιλαμβάνε-

ται τελικά ότι μπορεί η πολιτική να γίνει και αλλιώς. 
Υπάρχει το παράδειγμα και αυτό πιστεύω μπορεί 
να πείσει περισσότερους ανθρώπους καθαρούς να 
ασχοληθούν με τα δημόσια πράγματα», είπε ακόμα 
η κυρία Κωψνστνατοόπουλου.
Όσον αφορά τις επικρίσεις που έχει δεχθεί για το 
γεγονός ότι δηλώνει αντισυστημική ενώ έχει διατε-

λέσει στο παρελθόν πρόεδρος της Βολής, η κυρία 
Κωνσταντοπούλου απάντησε πως «το σύστημα δεν 
είναι αν έχεις υπηρετήσει σε μία δημόσια θέση, εί-
ναι τι έχεις κάνει από αυτή τη θέση, αν έχεις βιδωθεί 
στην καρέκλα σου και κάνεις περιουσία μέσα από 
τη δημόσια εξουσία ή αν έχεις παραμείνει πιστός 
στους πολίτες, αν έχεις τινάξει τα πάντα στον αέρα 
όταν προδίδονται οι πολίτες».

Στα «μαχαίρια» και πάλι Άδωνις 
και Ζωή – Αναφορές στη Βουλή για 
παντελόνια, φούστες και… κιλότες

Η φραστική αντιπαράθεση ανάμεσα στον υπουργό Υγεί-
ας, Άδωνι Γεωργιάδη και τον βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, Παύλο 
Πολάκη, βρέθηκε στο στόχαστρο της προέδρου της Πλεύ-

σης Ελευθερίας, Ζωής Κωνσταντοπούλου, σε παρέμβαση 
νωρίτερα σήμερα (30/04) στη Βουλή.
Η παρέμβαση της κυρίας Κωνσταντοπούλου προκάλεσε 
την αντίδραση του Άδωνι Γεωργιάδη.
«Είναι θέμα αρχής, για μένα να θίξω το θέμα. Μου το ζή-

τησαν άλλωστε και εργαζόμενες γυναίκες εδώ στη Βουλή. 
Λυπάμαι να πω ότι αφέθηκε το θέμα θεσμικά. Εάν ήμουν 
πάντως Πρόεδρος της Βουλής δεν θα το άφηνα έτσι», είπε 
η Ζωή Κωνσταντοπούλου και σημείωσε ότι δεν μπορεί να 
είναι ανεκτός ο σεξισμός και το νταηλίκι ως τρόπος αμ-

φισβήτησης του κύρους, του περιεχομένου ή των θέσεων 
του αντιπάλου.
«Κύριε Γεωργιάδη, κρίμα πραγματικά. Κρίμα που δεν λει-
τουργεί μέσα σας τίποτε και κυρίως που δεν λειτουργεί το 
έρκος των οδόντων, που δεν λειτουργεί το φράγμα των 
δοντιών σας για να εμποδίσουν τη γλώσσα σας από το 
να πει αυτά που δεν πρέπει να πει. Τι δουλειά έχετε, ως 
υπουργός εν ενεργεία της κυβέρνησης και ο άλλος εμπλε-

κόμενος βουλευτής της αντιπολίτευσης, να απευθύνετε ο 
ένας στον άλλον προκλήσεις για το ποιος φοράει παντελό-

νια, για το τι φοράει ο καθένας, για το ποιος είναι παντελο-

νάτος, για το τι είναι οι φούστες κ.ο.κ.;
Πρώτα – πρώτα να σας πω ότι και οι φούστες έχουν τιμή 

και αξιοπρέπεια και πολλές φορές πολύ μεγαλύτερη από 
αυτήν που επιδεικνύετε εσείς. Να σας πω ότι είναι αδια-

νόητο, σε κοινοβούλιο ευρωπαϊκού κράτους να διαλέ-

γεστε σε αυτό το επίπεδο υποτίμησης των γυναικών και 
αλληλοκατηγορίας με έναν βουλευτή για το ποιος φοράει 
φούστες, και ποιος φοράει φουστάνια, ποιος φοράει κιλό-

τες και ποιος φοράει παντελόνια. Επιτέλους, δεν σέβεστε 
τίποτα; Ο συγκεκριμένος βουλευτής επιτέθηκε σε συνερ-

γάτιδα σας κύριε. Και ήμουν η πρώτη που την υπερασπί-
στηκε», προσέθεσε η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας.
«Είπε η κυρία πρόεδρος ότι εγώ αναφέρθηκα σε φουστί-
τσες. Παρακαλώ πάρα πολύ να μου πείτε από τα πρακτικά 
που εγώ ανέφερα οποιαδήποτε τέτοια λέξη. Εγώ ανέφερα 
μόνο τη φράση “αν φοράς παντελόνια”, είπε ο υπουργός 
Υγείας και ανέγνωσε την ερμηνεία του ChatGPT για τη 
συγκεκριμένη φράση, σύμφωνα με το οποίο χρησιμοποι-
είται μεταφορικά στην ελληνική γλώσσα, για να δηλώσει 
ότι κάποιος είναι γενναίος, αναλαμβάνει ευθύνες, στέκεται 
με ανδρεία και τηρεί τον λόγο του. Επίσης ότι συχνά υπο-

δηλώνει ηθικό σθένος ανεξαρτήτως φύλου. «Κυρία πρόε-

δρε, παρακαλώ πολύ, είπατε ότι εγώ ανέφερα φουστίτσα, 
στρινγκ και οτιδήποτε άλλο. Δεν θυμάμαι ποια λέξη χρη-

σιμοποιήσατε. Να βρείτε από τα πρακτικά που ανέφερα 
'φουστίτσα'. Αν δεν την έχω πει, σας παρακαλώ πολύ να 
μου ζητήσετε συγνώμη, με θάρρος, όπως πρέπει», ανέφε-

ρε ο κ. Γεωργιάδης.



Κυριακή 4 Μαΐου  2025

17

ATTICA MEDIA GROUP 
•Αριθμός Γ.Ε.ΜΗ.: 178060501000

•Ευρωπαϊκός ταυτοποιητής (EUID): 
ELGEMI.178060501000

•    Επιμελητήριο Έγγραφής:
 ΕΜΠΟΡΙΚΟ & ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΟ

 ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ
•Αριθμός Φορολογικού 
Μητρώου: 802559992

    
Επικοινωνήστε μαζί μας στο email 

info@attticatimes.gr

π
ολ

ιτ
ικ

ή Κώστας Καραμανλής: Είμαι 
στη διάθεση των Αρχών για 
να λάμψει η αλήθεια

Τέμπη: 

Στα «χαρακώματα» κυβέρνηση – 
αντιπολίτευση για Καραμανλή

Τ
ο ΠΑΣΟΚ ξεκαθάρισε ότι θα κατα-

θέσει μόνο του αίτημα για τη σύ-

σταση προανακριτικής επιτροπής, 
με τον πρόεδρο του κόμματος, 
Νίκο Ανδρουλάκη, να αναφέρει ότι 

εάν οι αρμόδιοι κάτω από τον Υπουργό κα-

τηγορούνται για κακούργημα, δεν μπορεί ο 
υπουργός να κατηγορείται για πλημμέλημα, 
μιλώντας στο STAR.
«Αν επιβεβαιωθούν οι πληροφορίες ότι στη 
δικογραφία υπάρχουν κακουργηματικές πρά-

ξεις που παραπέμπουν υφιστάμενους του κ. 
Καραμανλή, πρέπει να πάμε σε κακουργημα-

τικές και για τον υπουργό», τόνισε ο Νίκος 
Ανδρουλάκης, με το ΠΑΣΟΚ να είναι το μόνο 
κόμμα μετά τη Νέα Δημοκρατία που έχει 30 
βουλευτές, τόσους δηλαδή όσοι χρειάζο-

νται για την κατάθεση αιτήματος για τη συ-

γκρότηση προανακριτικής επιτροπής. Όμως 
και τα κόμματα που δεν συγκεντρώνουν τις 
υπογραφές, λόγω έλλειψης βουλευτών, δια-

τυπώνουν έμμεσα αυτήν την πεποίθηση, ότι 
δηλαδή τα στοιχεία είναι ικανά για την παρα-

πομπή του Κώστα Καραμανλή σε προανακρι-
τική επιτροπή για κακουργηματική πράξη.
Στον αντίποδα, ο πρώην υπουργός Μεταφο-

ρών εξέφρασε τη βεβαιότητα για την αθωό-

τητά του, σημειώνοντας ότι ο εφέτης – ανα-

κριτής διαβίβασε τη δικογραφία στη Βουλή, 
χωρίς καμία αξιολογική κρίση, είτε για το εάν 
έχει τελεστεί πλημμέλημα ή κακούργημα.
Η Νέα Δημοκρατία κρατά κλειστά τα χαρτιά 
της, με στελέχη του Μεγάρου Μαξίμου να το-

νίζουν πάντως ότι «δεν θα σταθούμε εμπόδιο 
στη διερεύνηση τυχόν ποινικών ευθυνών πο-

λιτικών προσώπων, αρκεί αυτά να περιγρά-

φονται στη δικογραφία». Σε κάθε περίπτωση, 
η παραπομπή σε προανακριτική του Κώστα 
Καραμανλή δεν μπορεί να προχωρήσει χωρίς 
151 ψήφους, τις οποίες η αντιπολίτευση δεν 
συγκεντρώνει.

Μικρό ενδιαφέρον από τους 
βουλευτές για τη δικογραφία
Τα κόμματα περίμεναν με αγωνία να φτάσει 
η δικογραφία στη Βουλή. Ωστόσο, σήμερα 
(01/05) δεν μετέβη κανείς για να τη διαβάσει. 
Γενικά, το ενδιαφέρον των βουλευτών για το 
έγγραφο –προς το παρόν– είναι μικρό. Την 
Τετάρτη, πρώτη μέρα που άνοιξε η πρόσβα-

ση, οκτώ βουλευτές ζήτησαν και είδαν τη 
δικογραφία. Σήμερα, μόλις δύο βουλευτές 
μετέβησαν στην αίθουσα 168 και είδαν την 
δικογραφία. Μάλιστα, κάποια κόμματα της 
αντιπολίτευσης δεν έχουν στείλει ακόμα βου-

λευτή για να εξετάσει το υλικό.
Πρόκειται για τη βασική δικογραφία αναφορι-
κά με την τραγωδία των Τεμπών, που αριθμεί 
κοντά στις 90.000 σελίδες και για να την εξε-

τάσει κάποιος και να καταλήξει σε ασφαλείς 
συμπεράσματα, χρειάζεται πολύς χρόνος και 
μεθοδική ενασχόληση.
Μέχρι στιγμής, δέκα βουλευτές έχουν μετα-

βεί στη Βουλή. Την Τετάρτη πήγε Χρήστος 
Σπίρτζης, το όνομα του οποίου είναι στη δικο-

γραφία και ζήτησε αντίγραφο. Δεν του απά-

ντησαν αμέσως εάν μπορεί να λάβει, ωστό-

σο, ο υπάλληλος της Βουλής τον ενημέρωσε 
ότι μονάχα για να μεταφερθούν τα αρχεία σε 
σκληρό δίσκο, απαιτούνται 5,5 ώρες.

 Αρχίζει η «μάχη» κυβέρνησης - αντιπολίτευσης για το 
αν ο πρώην υπουργός Μεταφορών, Κώστας Καραμαλής, 

θα παραπεμφθεί στη Δικαιοσύνη για πλημμελήματα ή 
κακουργήματα, στον απόηχο της εθνικής τραγωδίας των 

Τεμπών
Βέβαιος για την αθωότητα του δηλώνει σε γραπτή του 
δήλωση ο βουλευτής Σερρών και πρώην υπουργός, Κώ-

στας Καραμανλής μετά τη διαβίβαση προς τη Βουλή της 
δικογραφίας για το δυστύχημα των Τεμπών.
Ακολουθεί αναλυτικά η δήλωση του κ. Καραμανλή:
«Σήμερα ανακοινώθηκε η διαβίβαση προς τη Βουλή της 
δικογραφίας για το δυστύχημα των Τεμπών.
Ο Εφέτης Ανακριτής Λάρισας, χωρίς να κάνει κάποια αξι-
ολόγηση ή να διατυπώνει οποιαδήποτε κατηγορία, ζητά 
από τη Βουλή να εκτιμήσει αν υπάρχουν ποινικές ευθύ-

νες των διατελεσάντων υπουργών.
Είμαι βέβαιος για την αθωότητά μου. Όπως έχω δηλώσει 
πολλές φορές στο παρελθόν είμαι στη διάθεση των αρ-

χών, ώστε να λάμψει η αλήθεια».

ΠΟΛιτιΚη

Κώστας Γενηδούνιας: Η Hellenic 
Train με απέλυσε λόγω της 
συνδικαλιστικής μου δράσης

Ο Κώστας Γενηδούνιας απολύθηκε από τη Hellenic Train 
μια μέρα πριν την απεργία της εργατικής Πρωτομαγιάς. 
Μάλιστα, ο πρώην πρόεδρος των μηχανοδηγών της εται-
ρείας μίλησε στο OPEN μετά τις εξελίξεις αυτές αναφέρ-

θηκε και στη δικογραφία για τα Τέμπη, που διαβιβάστη-

κε στη Βουλή. Όπως ανέφερε χαρακτηριστικά ο πρώην 
πρόεδρος των μηχανοδηγών της Hellenic Train, μία μέρα 
μετά την εκ νέου υποψηφιότητά του για το σωματείο, η 
εταιρεία τον απέλυσε. «Δεν με ενημέρωσαν για τον λόγο 
που απολύθηκα. Είμαστε ανήμερα στην Εργατική Πρωτο-

μαγιά. Είχα καταθέσει την υποψηφιότητά μου για να είμαι 
υποψήφιος στις εκλογές του σωματείου. Είχα ολοκληρώ-

σει τον κύκλο για να επιστρέψω στα καθήκοντά μου ως 
μηχανοδηγός, ωστόσο γυρνώντας στο σπίτι βρήκα θυ-

ροκολλημένη την απόλυσή μου, χωρίς καμία αιτιολογία», 
ανέφερε αρχικά ο Κώστας Γενηδούνιας στο OPEN TV. 
Μάλιστα, ο κ. Γενηδούνιας συμπλήρωσε: «Δεν περίμενα 
αυτή την εξέλιξη. Δεν είχα καμία ενόχληση στην εργασία 
μου, αντίθετα υπήρχε μεγάλη ικανοποίηση γι’ αυτό που 
κάναμε. Ωστόσο, υπήρχαν παραινέσεις να μην εμφανίζο-

μαι σε εκπομπές κ.λπ. Γυρίζεται τώρα ένα ντοκιμαντέρ, 
ζήτησα την άδεια για να εμφανιστώ και υπήρχε ισχυρή 
σύσταση να μην εμφανιστώ και να μην μιλάω γενικά. Έχω 
καταθέσει στη δικογραφία που πήγε στη Βουλή. Θεω-

ρούσα ότι οι συγγενείς των θυμάτων έχουν τον πρώτο 
λόγο, γιατί παλεύουν για δικαίωση και ο δικός μου ρόλος 
ήταν να είμαι στη δίκη όταν αυτή ξεκινήσει. Είχα κατα-

θέσει αίτημα να συμμετάσχω στην Εξεταστική που έγινε 
στη Βουλή, το ζήτησε η αντιπολίτευση, αλλά τελικά απορ-

ρίφθηκε», πρόσθεσε στη συνέχεια.
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▶ Κύριε Στρατούλη, έχετε διατελέσει αναπλη-

ρωτής υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής 
Ασφάλισης σε μία κρίσιμη περίοδο για τη χώρα. 
Πιστεύετε ότι σήμερα υπάρχει πραγματική πο-

λιτική βούληση για την ανασυγκρότηση του κοι-
νωνικού κράτους ή κινούμαστε σε μια λογική 
διαχείρισης της φτώχειας;
Η κυβέρνηση Μητσοτάκη συνεχίζει την αποδόμηση 
του κοινωνικού κράτους, εφαρμόζοντας πολιτικές 
διαχείρισης της φτώχειας με την επιδότηση από 
φτωχούς σε άλλους φτωχούς, ενώ επιδοτεί προ-

κλητικά τα κέρδη της  οικονομικής ολιγαρχίας.
Ο Πρωθυπουργός ανακοίνωσε μέτρα – κοροϊδία 
για τους χαμηλοσυνταξιούχους, τα ΑμεΑ και τους 
ενοικιαστές, ως «κοινωνικό μέρισμα» από το θηρι-
ώδες πλεόνασμα του 2024, το οποίο προήρθε από 
φορολογική λεηλασία του λαού, δραστικό περιορι-
σμό των δημόσιων δαπανών για υγεία, παιδεία, κοι-
νωνική προστασία και σκληρή πολιτική λιτότητας 
σε βάρος των λαϊκών εισοδημάτων. 
Το 1,1 δισ. ευρώ, που θα διατεθεί, αποτελεί ένα 
μικρό τμήμα του υπερπλεονάσματος του 11,4 δισ. 
ευρώ. Το μεγαλύτερο μέρος του θα διατεθεί για 
αποπληρωμή του επαχθούς δημοσίου χρέους, 
στους πολεμικούς εξοπλισμούς, δηλαδή στους 
εμπόρους του πολέμου και στην επιδότηση μεγά-

λων οικονομικών συμφερόντων. 
Μάλιστα, το μισό από αυτό το πακέτο, 500 εκατ. 
ευρώ, θα πάνε στους μεγαλοεργολάβους – κατα-

σκευαστικές εταιρείες και στα οικονομικά συμφέ-

ροντα που κινούνται γύρω από αυτές.
Η κοινωνία χρειάζεται μέτρα πραγματικής ενίσχυ-

ση των λαϊκών εισοδημάτων, όπως:
• Αύξηση μισθών - συντάξεων ανάλογα με το πραγ-

ματικό κόστος ζωής και τις κοινωνικές ανάγκες. 
Θεσμοθέτηση Αυτόματης Τιμαριθμικής Αναπρο-

σαρμογής (ΑΤΑ) για την προστασία τους από την 
ακρίβεια.

• Επαναφορά των κλαδικών συλλογικών συμβάσε-

ων για όλους τους εργαζόμενους και 13ου και 14ου 
μισθού και σύνταξης σε δημοσίους υπαλλήλους και 
συνταξιούχους.

• Αποτελεσματικά μέτρα αντιμετώπισης της ακρί-
βειας, όπως επιβολή ανώτατου πλαφόν στις τιμές 
προϊόντων που καλύπτουν βασικές κοινωνικές ανά-

γκες.  Μείωση συντελεστών ΦΠΑ και διαμόρφωση 
του κατώτατου συντελεστή στο 0% για είδη διατρο-

φής και προσωπικής υγιεινής. Κατάργηση του χρη-

ματιστηρίου ενέργειας.

• Αύξηση δημοσίων κοινωνικών δαπανών για παι-
δεία, υγεία, κοινωνική προστασία, ιδιαίτερα για τα 
ΑμεΑ. 

Χρειάζεται, επίσης, μέτρα αντιμετώπισης της στε-

γαστικής κρίσης, όπως: έλεγχος των τιμών, σταμά-

τημα κατασχέσεων, πλειστηριασμών, εξώσεων σε 
λαϊκές κατοικίες. Άμεση κατάργηση του «Ηρακλή», 
ίδρυση δημόσιας επιχείρησης διαχείρισης κόκκι-
νων δανείων και νέου Οργανισμού Κοινωνικής Στέ-

γης, που θα παρέχει κατοικίες σε νέες/ους και στα 
λαϊκά στρώματα

▶ Μετά το τραγικό δυστύχημα στα Τέμπη, πολλοί 
πολίτες αμφισβητούν το κατά πόσο το Κράτος Δι-
καίου λειτουργεί στην Ελλάδα. Πώς ερμηνεύετε 
αυτή την κρίση εμπιστοσύνης και τι αλλαγές θεω-

ρείτε απολύτως αναγκαίες για να αποκατασταθεί 
η αξιοπιστία των θεσμών;
Εξαιτίας της κρίσης εμπιστοσύνης προς την δικα-

στική και κυβερνητική εξουσία, η ΝΔ έχει σοβαρή 
πολιτική φθορά, την οποία, όμως, δεν την εισπράτ-

τουν τα κόμματα της θεσμικής αντιπολίτευσης (ΠΑ-

ΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, ΝΕΑ ΑΡΙΣΤΕΡΑ), γιατί δεν προβάλ-

λουν εναλλακτική πρόταση.
Οι πρόσφατες μεγάλες λαϊκές κινητοποιήσεις οδή-

γησαν σε κρίση πολιτικής εκπροσώπησης και σε 
αναζήτηση νέων πολιτικών διεξόδων και εκπρο-

σωπήσεων. Κάτω από ορισμένες προϋποθέσεις, 
θα μπορούσε να τροφοδοτηθεί μία κοινωνική και 
πολιτική ριζοσπαστικοποίηση προς τα Αριστερά, 
εάν, βέβαια, αυτή ανταποκριθεί στις ανάγκες της 
περιόδου. Αλλιώς, θα βγαίνουν κερδισμένες δυνά-

μεις του θολού ανορθολογισμού, η ακροδεξιά και 
η αποχή.
Έχει εμπεδωθεί πλειοψηφικά στην κοινωνία ότι 
το δικαστικό σύστημα διαπλέκεται με τη πολιτική 
εξουσία, κουκουλώνοντας τις ευθύνες της για με-

γάλα εγκλήματα, όπως αυτό των Τεμπών. Ότι με 
τον ταξικό χαρακτήρα του αδικεί τους οικονομικά 
αδύναμους.
Χρειάζονται μεγάλες ρήξεις με κατεστημένα πολι-
τικά και οικονομικά συμφέροντα για τη συγκρότη-

ση ενός δικαστικού συστήματος που πράγματι θα 
παρέχει  Δικαιοσύνη και κατοχύρωση του δικαιώ-

ματος των πολιτών σε δικαστική προστασία και δυ-

νατότητα πρόσβασης σε αυτή, ώστε η οικονομική 
αδυναμία να μην μετατρέπεται σε δικονομική ανι-
σότητα. Ριζική μείωση του κόστους πρόσβασης σε 
αυτή. Λήψη μέτρων για την καταπολέμηση της κα-

”

Ο Δημήτρης Στρατούλης

Γραμματέας ΛΑΙΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ-

ΑΝΥΠΟΤΑΚΤΗ ΑΡΙΣΤΕΡΑ, Μέλος 

συντονιστικού ΕΝΩΤΙΚΗ 

ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ/ΜΕΡΑ25/

ΑΝΑΤΡΕΠΤΙΚΗ ΟΙΚΟΛΟΓΙΚΗ 

ΑΡΙΣΤΕΡΑ μιλάει στην

 δημοσιογράφο Κορίνα

 Τριανταφύλλου και τους 

Atticatimes για τα μέτρα

 πραγματικής ενίσχυσης των λαικών 

στρωμάτων που χρειάζεται η 

κοινωνία, για την κρίση εμπιστοσύ-

νης στο δικαστικό σύστημα, για την 

ανασυγκρότηση της ενωτικής ανυ-

πότακτης Αριστεράς καθώς και για 

την μορφή που πρέπει να έχει η 

προσέγγιση της Λαικής Ενότητας-

Ανυπότακτη Αριστερά στις ευαίσθητες 

κοινωνικές ομάδες του τόπου μας.

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ 
Γραμματέας ΛΑΙΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ – ΑΝΥΠΟΤΑΚΤΗ ΑΡΙΣΤΕΡΑ

Μέλος συντονιστικού ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ/ΜΕΡΑ25/ΑΝΑΤΡΕΠΤΙΚΗ ΟΙΚΟΛΟΓΙΚΉ ΑΡΙΣΤΕΡΑ

«Η κοινωνία χρειάζεται μέτρα 

πραγματικής ενίσχυση των λαϊκών

 εισοδημάτων»

«Όσο υπάρχουν κοινωνικοί αγώνες, 
υπάρχει ελπίδα για ένα καλύτερο 

μέλλον»

από τη Κορίνα Τριανταφύλλου
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θυστέρησης στην εκδίκαση των υποθέσεων με 
πρόσληψη του απαιτούμενου αριθμού δικαστών 
και υπαλλήλων. Κατοχύρωση πραγματικού συ-

στήματος νομικής βοήθειας (legal aid) στους οι-
κονομικά αδύναμους.

▶ Ως ιστορικό στέλεχος της Αριστεράς και 
πρώην μέλος του ΚΚΕ, του ΣΥΝ και του ΣΥ-

ΡΙΖΑ, πώς κρίνετε τη σημερινή εικόνα της 
ελληνικής Αριστεράς; Υπάρχει ελπίδα για 
ενιαίο μέτωπο ή η πολυδιάσπαση είναι μη 
αναστρέψιμη;
Η κρίση στον ΣΥΡΙΖΑ, που ουσιαστικά είναι κρί-
ση πολιτικής αξιοπιστίας του λόγω της συστημι-
κής μετάλλαξής του,  πήρε εκφυλιστικά χαρα-

κτηριστικά, οδήγησε σε πολλαπλές διασπάσεις 
του και σε μείωση της πολιτικής και εκλογικής 
επιρροής του. Το ΠΑΣΟΚ δεν μπορεί να είναι η 
εναλλακτική στη ΝΔ, γιατί δεν προτείνει τίποτε 
διαφορετικό. 
Δυνάμεις από ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, ΝΕΑ ΑΡΙΣΤΕΡΑ 

και τμήματα της άρχουσας τάξης τα πιέζουν να 
συνεργαστούν, διαμορφώνοντας μία συστημι-
κή εναλλακτική στην κυβέρνηση της ΝΔ, χωρίς 
όμως επιτυχία.
Αυτές οι διεργασίες στην κεντροαριστερά εμάς 
στη ΛΑΙΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ δεν μας αφορούν, γιατί, 
αντίθετα από αυτή, είμαστε σε ρήξη με τις κυ-

ρίαρχες τάξεις, που λεηλατούν το λαό και τη 
χώρα.
Θέλουμε, όμως, να συναντηθούμε στους κοινω-

νικούς αγώνες και στο διάλογο για ανασυγκρό-

τηση της ενωτικής ανυπότακτης Αριστεράς με 
λαϊκό κόσμο απογοητευμένο από την κυβέρνη-

ση και την αδυναμία της κεντροαριστεράς να 
την αντιπολιτευτεί,.
Σε συνθήκες ακραίου νεοφιλελευθερισμού και 
αυταρχισμού, ανόδου της ακροδεξιάς, οξυνόμε-

νων λαϊκών προβλημάτων, η μόνη διέξοδος για 
την υπεράσπιση των λαϊκών συμφερόντων είναι 
η ενότητα των αγωνιστικών αριστερών δυνάμε-

ων, ώστε να συγκροτηθεί ένας πόλος μαχητικής 
αντιπολίτευσης, στήριξης των αγώνων και προ-

βολής εναλλακτικής πρότασης. 
Αυτή η ενότητα δεν μπορεί να οικοδομηθεί στην 
αποδοχή νεοφιλελεύθερων πολιτικών, αλλά σε 
προγραμματικές βάσεις που να δίνουν λύσεις 
στα λαϊκά προβλήματα και να ανοίγουν δρόμους 
για βαθύτερες φιλολαϊκές, ριζοσπαστικές αλλα-

γές.

▶ Ποια είναι η προσέγγιση της Λαϊκής Ενότη-

τας-Ανυπότακτης Αριστεράς στους εργαζό-

μενους, τη νεολαία και όσους νιώθουν πολι-
τικά «άστεγοι»;
Οι δυνάμεις της ριζοσπαστικής Αριστεράς, 
οφείλουν, για να είναι πραγματικά χρήσιμες 
στους εργαζόμενους και τη νεολαία, να συ-

νεργάζονται μεταξύ τους, στηρίζοντας τις κι-
νητοποιήσεις για απόδοση δικαιοσύνης για το 
έγκλημα των Τεμπών και συμβάλλοντας στην 
σύνδεσή τους με τις κινητοποιήσεις των εργα-

ζομένων και της νεολαίας για τα προβλήματά 
τους, στην αναζήτηση των πολιτικών αιτίων 
αυτής της τραγωδίας και στην πολιτικοποίηση 
των αιτημάτων τους. 
 Έτσι, ώστε στα αιτήματα για την απόδοση δικαι-
οσύνης να προστίθενται και πολιτικά αιτήματα, 
όπως η ακύρωση της σύμβασης εκχώρησης των 
ελληνικών σιδηροδρόμων στην Ιταλική εταιρεία, 
η συγκρότηση ενός δημόσιου, ενιαίου, σύγχρο-

νου και ασφαλούς Οργανισμού Σιδηροδρόμων 
Ελλάδας, η ανατροπή των πολιτικών των ιδιωτι-
κοποιήσεων και της κυβέρνησης Μητσοτάκη για 
να υπάρξει μία άλλη πολιτική, που θα εξυπηρετεί 
τις κοινωνικές ανάγκες και όχι τα κέρδη των οι-
κονομικών ολιγαρχών.
Η Ενωτική Πρωτοβουλία, που έχει συγκρο-

τηθεί από το ΜΕΡΑ25, τη ΛΑΙΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ – 
ΑΝΥΠΟΤΑΚΤΗ ΑΡΙΣΤΕΡΑ, την Ανταγωνιστική 
Αριστερά, ριζοσπάστες οικολόγους και άλλες 
αριστερές δυνάμεις και ανένταχτους/ες αγω-

νιστές σε ένα μέτωπο ανατροπής και αλλαγής, 
στηρίζει αταλάντευτα τις λαϊκές κινητοποιή-

σεις. Επίσης, ενισχύει τις προσπάθειες της για 
διεύρυνση και συνδιαμόρφωσή της και από 
άλλες δυνάμεις της ανυπότακτης ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς. Για να υπάρξει ένας ισχυρός 
ενωτικός αριστερός πόλος πραγματικής αντι-
πολίτευσης στις αντικοινωνικές κυβερνητικές 
πολιτικές. Για να γεννηθεί ξανά η ελπίδα ότι 
υπάρχει εναλλακτική λύση και φιλολαϊκή διέ-

ξοδος.

 

συΝεΝτευξη
«Χρειάζονται μεγάλες ρήξεις με κα-

τεστημένα πολιτικά και οικονομικά 

συμφέροντα για τη συγκρότηση ενός 

δικαστικού συστήματος που πράγματι 

θα παρέχει  Δικαιοσύνη»
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Δούκας: Λάθος η 
ψήφιση της πρότασης 
δυσπιστίας μαζί με την 
Κωνσταντοπούλου

Στη Ζαγορά Πηλίου ο Ανδρουλάκης: 

Χιλιάδες μικροϊδιοκτήτες με οικόπεδα, 
βρέθηκαν με αγροτεμάχια

Στον αγροτικό συνεταιρισμο Ζαγοράς ο 
Ανδρουλάκης
«Θέση μας είναι η κάρτα αγροτικού πετρελαίου 
ώστε να μπορεί από την αντλία να υπάρχει επι-
στροφή του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης για 
να διευκολύνουμε τον αγρότη» τόνισε ο Νίκος 
Ανδρουλάκης ο οποίος επισκέφθηκε λίγο πριν 
το μεσημέρι τον αγροτικό συνεταιρισμό Ζαγο-

ράς Πηλίου όπου συζήτησε με τους παραγω-

γούς τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν και 
κυρίως σχετίζονται με το υψηλό κόστος ενέρ-

γειας και την καθυστέρηση αναθεώρησης του 
κανονισμού του ΕΛΓΑ, που σήμερα δεν καλύ-

πτει τις καταστροφές εξαιτίας της κλιματικής 
αλλαγής. «Για εμάς, δίκαιη πράσινη μετάβαση 
είναι κάθε συνεταιρισμός και κάθε παραγωγός 
να μπορεί να παράξει τη δική του ενέργεια για 
να έχει χαμηλό κόστος παραγωγής για τα επό-

μενα χρόνια» συμπλήρωσε ο πρόεδρος του 
ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής.

Ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευ-

σης υπογράμμισε πως για το ΠΑΣΟΚ είναι 
προτεραιότητα η περιφερειακή ανάπτυξη 
καθώς είναι ο μόνος δρόμος για την αντιμε-

τώπιση του δημογραφικού, ενώ επανέλαβε 
εμφατικά ότι «πρέπει να δοθεί άμεσα λύση 
σχετικά με το απαράδεκτο Προεδρικό Διά-

ταγμα», σύμφωνα με το οποίο χιλιάδες μι-
κροϊδιοκτήτες σε οικισμούς κάτω των 2.000 
κατοίκων ενώ είχαν οικόπεδα, βρέθηκαν με 
αγροτεμάχια. «Αυτό δείχνει τον ερασιτεχνι-
σμό της σημερινής κυβέρνησης Άμεσα θα 
πάρουμε πρωτοβουλίες προκειμένου να δι-
ορθωθεί αυτή η αδικία» τόνισε ο κ. Ανδρου-

λάκης.
Από την πλευρά του ο Ιωάννης Κράβαρης, 
πρόεδρος του Αγροτικού Συνεταιρισμού 
Ζαγοράς έθεσε στον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ 
προβλήματα όσον αφορά στο οδικό δίκτυο, 
το ενεργειακό και τις αδειοδοτήσεις.

«Με το σημερινό κόστος ενέργειας υπονομεύεται ο 
πρωτογενής τομέας σε όλη τη χώρα» δήλωσε σημερα ο 

Νίκος Ανδρουλάκης.<

Στις ενέργειες που χρειάζεται να κάνει το ΠΑΣΟΚ για 
να γίνει η επόμενη κυβέρνηση της χώρας αναφέρθηκε 
μεταξύ άλλων ο Χάρης Δούκας, μιλώντας στο OPEN.
Ο δήμαρχος Αθηναίων τόνισε πως ο Νίκος Ανδρου-

λάκης διαμορφώνει τις απόψεις του με βάση τα όσα 
συζητάει με τους συνομιλητές του, ενώ επισήμανε ότι 
είναι απαραίτητη η πραγματοποίηση συνεδρίου με κά-

λεσμα προς τους πολίτες. Παράλληλα χαρακτήρισε 
λάθος την ψήφιση της πρότασης δυσπιστίας μαζί με 
την Ζωή Κωνσταντοπούλου.
«Χρειάζεται να γίνει ένα ανοιχτό συνέδριο 
και το ΠΑΣΟΚ να απευθύνει κάλεσμα στους 
πολίτες»
«Το πολιτικό κέντρο είναι μια διαδικασία που και εγώ 
είχα προτείνει, συμμετέχω κιόλας. Είναι η αλήθεια ότι 
έχουμε μια πολύ μεγάλη πτώση, στεναχωριέμαι γι’ 
αυτό. Νομίζω πρέπει να αλλάξουν τα πράγματα. Η 
δικιά μου λογική έχει να κάνει με την προσπάθεια να 
φτιάξουμε ένα άλλο αφήγημα, μια ολοκληρωμένη προ-

σέγγιση για την αλλαγή κατεύθυνσης της χώρας. Το 
ΠΑΣΟΚ πρέπει να διαμορφώσει τις συνθήκες για να 
είναι η επόμενη προοδευτική κυβέρνηση του τόπου. 
Για να γίνει αυτό, χρειάζεται ένα ανοιχτό συνέδριο που 
θα πρέπει να προκηρυχθεί άμεσα. Να γίνει ένα μεγάλο 
κάλεσμα στους πολίτες, για να μπορέσουμε να βάλου-

με όλα τα θέματα για τη διακυβέρνηση του τόπου. Θα 
έχουμε εκλεγμένα όργανα παντού, θα ενεργοποιήσου-

με πολύ κόσμο, θα συζητήσουμε ανοιχτά και δημοκρα-

τικά όλα τα θέματα. Να κάνουμε ένα άλμα μεγαλύτερο 
από τη φθορά», σημείωσε χαρακτηριστικά ο Χάρης 
Δούκας.
«Το πολιτικό κέντρο έχει να συνεδριάσει από πριν το 
Πάσχα. Κάνουμε προτάσεις. Το πρόβλημα στο ΠΑΣΟΚ 
είναι ότι βρισκόμαστε σε μια πολύ ρευστή περίοδο 
συνολικά για το πολιτικό σύστημα. Το ΠΑΣΟΚ κάνει 
προτάσεις, αλλά έχει μια δυσκολία να διαμορφώσει 
ατζέντα, να γίνει πρωτοσέλιδο με μια πρότασή του. Μια 
αιτία είναι ότι δεν έχει πολύ μεγάλη επικοινωνιακή ισχύ, 
γιατί δεν είναι κυβέρνηση. Αλλά ίσως φταίει και ότι δεν 
έχουμε μια δομημένη εναλλακτική προσέγγιση. Δηλα-

δή, σε πολλές περιπτώσεις μοιάζει ότι η πρόταση είναι 
ένα συμπλήρωμα σε μια κυβερνητική προσέγγιση, σαν 
μια εξευγενισμένη πρόταση της ΝΔ. Αυτό μπερδεύει 
τον κόσμο. Είναι σε λάθος κατεύθυνση, θα έπρεπε η 
πρόταση να είναι άλλης κατεύθυνσης, για να μπορέσει 
ο κόσμος που είναι δυσαρεστημένος να βρει αποκού-

μπι στο ΠΑΣΟΚ», συμπλήρωσε στη συνέχεια.
«Δεν κερδίζουμε αν λέμε ότι είναι καλό το ότι η κυβέρ-

νηση άκουσε μια πρότασή μας και την ενσωμάτωσε. 
Για την κοινωνική κατοικία έχει κάνει προτάσεις η κυ-

βέρνηση. Εμείς πρέπει να λέμε ότι σε κάθε πολύ με-

γάλη ανάπλαση, το 10% να γίνεται κοινωνική κατοικία. 
Δεν νομίζω ότι είναι δύσκολο να ισχύει παντού», επισή-

μανε ο δήμαρχος Αθηναίων.
«Ο Ανδρουλάκης ακούει πολλούς και 
διαμορφώνει την άποψή του»
Πριν από μερικούς μήνες ο Χάρης Δούκας αναμετρή-

θηκε για την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ με τον Νίκο Ανδρου-

λάκη. «Εγώ πιστεύω ότι ο Νίκος Ανδρουλάκης έχει μια 
δικιά του άποψη. Ακούει πολλούς και διαμορφώνει μια 
άποψη. Δεν ξέρω αν είναι του Δούκα, του Κωνσταντι-
νόπουλου ή κάποιου άλλου. Πρέπει να φτιάξουμε ένα 
ολοκληρωμένο αφήγημα. Να μην είμαστε αποσπασμα-

τικοί. Βάζει μια ατζέντα η ΝΔ και πάμε εκεί και κουμπώ-

νουμε. Πρέπει να φτιάχνουμε πρωτοσέλιδα και να δεί-
χνουμε εμείς τον άλλον δρόμο. Σε πολλές περιπτώσεις 
δεν έχουμε κατορθώσει να είμαστε διακριτοί», ανέφερε 
ο δήμαρχος Αθηναίων.
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ΣΥΡΙΖΑ κατά ΠΑΣΟΚ: Η 
δήλωση του κ. Σκανδαλίδη 
περί «κατάργηση της 
μονιμότητας των δημοσίων 
υπαλλήλων», αποτελεί 
επίσημη θέση σας;

Οι 3 αλλαγές Ανδρουλάκη στο ΠΑΣΟΚ: 
Πρωινός καφές με Διαμαντοπούλου-

Γερουλάνο, στροφή στην καθημερινότητα, 

Ο 
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ που σάλπι-
σε από το ΣΕΦ την προηγούμενη 
Κυριακή στη διάσκεψη των το-

μεαρχών του κόμματος, το σήμα 
της προγραμματικής αντεπίθεσης, 

ανακοίνωσε στους συνεργάτες του την Τρίτη, 
ότι θα κάνει πρωινό καφέ σε μόνιμη βάση με συ-

χνότητα 2-3 φορές την εβδομάδα.
Οι πληροφορίες αναφέρουν ότι οι αλλαγές που 
σκέφτεται κινούνται σε τρία επίπεδα στρατηγι-
κής: Της επικοινωνιακής, της κοινοβουλευτικής 
και της κομματικής.

Ο πρωινός καφές με Διαμαντοπούλου-
Γερουλάνο, χωρίς Δούκα
Στο πλαίσιο αυτό ο Νίκος Ανδρουλάκης σχεδιά-

ζει να δημιουργήσει έναν σταθερό σχήμα «πρω-

ινού καφέ» καθώς μέχρι τώρα είχε καθημερινή 
επαφή με στενούς του συνεργάτες ad hoc.
Η συζήτηση που γίνεται είναι ανάμεσα σε δύο 
μοντέλα: Το κομματικοκεντρικό και το κοινο-

βουλευτικοκεντρικό, υπό την έννοια των προ-

σώπων που θα συμμετάσχουν και το πού θα 
πίνουν τον καφέ τους: Στη Χ. Τρικούπη ή στο 
γραφείο Ανδρουλάκη στη Βουλή.
Το πιθανότερο είναι να καταλήξει σε ένα μεικτό 
σχήμα και να συνεδριάζει στη Βουλή, ίσως με 
σύνθεση που θα αλλάζει ανάλογα με το αντι-
κείμενο.
Ένα επίσης ερώτημα είναι εάν το σχήμα αυτό 
θα ασχολείται με την επικαιρότητα και θα λύ-

νει ζητήματα «γραμμής» του ΠΑΣΟΚ ή αν θα 
πρόκεται για πρωινό καφέ στρατηγικού χαρα-

κτήρα, όπου θα αναλύονται κεντρικά πολιτικά 
ζητήματα: Πώς αντιετωπίζουν τις επιθέσεις της 
ΝΔ, πώς πρέπει να αντιδράσουν στις δημοσκο-

πήσεις οι περισσότερες εκ των οποίων δείχνουν 
την Πλεύση Ελευθερίας της Ζωής Κωνσταντο-

πούλου να περνά στη δεύτερη θέση κ.ο.κ
Το βέβαιο είναι ότι το Συντονιστικό Πολιτικό Κέ-

ντρο δεν κρίθηκε ιδιαίτερα επιτυχημένο, ως εκ 
τούτου φαίνεται ότι θα... αραιώσει τις -ούτως ή 
άλλως - σπάνιες συνεδριάσεις του.
Επίσης βέβαιο θεωρείται ότι στο νέο σχήμα 
«πρωινού καφέ» θα μετέχουν σταθερά δύο 
προβεβλημένα στελέχη, αντίπαλοι του Νίκου 
Ανδρουλάκη στις εσωκομματικές εκλογές: Η 
Άννα Διαμαντοπούλου, υπεύθυνη στρατηγικού 
σχεδιασμού του ΠΑΣΟΚ και ο πρώτος κοινο-

βουλευτικός εκπρόσωπος Παύλος Γερουλά-

νος. Ειλημμένη είναι η απόφαση να μείνει εκτός 
ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας, ο οποίος 
μετείχε στο ΣΠΟΚ (Συντονιστικό Πολιτικό Κέ-

ντρο) που πλέον ατονεί. «Δεν έχουμε λόγο να 
σχολιάσουμε ο,τιδήποτε λένε συνεργάτες του 
δημάρχου Αθηναίων.

Στον πρωινό καφέ θα συμμετέχουν σίγουρα 
επίσης, η διευθύντρια επικοινωνίας του ΠΑΣΟΚ 
Στεφανία Μουρελάτου, ο εκπρόσωπος Τύπου 
Κώστας Τσουκαλάς. Θεσμικά λογικό είναι να με-

τέχουν ο γραμματέας Ανδρέας Σπυρόπουλος, 
οι κοινοβουλευτικοί εκπρόσωποι Δημήτρης Μά-

ντζος και Παύλος Χρηστίδης, ο επικεφαλής της 
ομάδας προγράμματος Λευτέρης Καρχιμάκης, 
καθώς και ο διευθυντής της ΚΟ του ΠΑΣΟΚ, ο 
πολύπειρος Γιάννης Κουτσούκος.

Πάνε πίσω οι συνδιασκέψεις του 
ΠΑΣΟΚ, στροφή στην καθημερινότητα
\Ένα ακόμη καινούργιο στοιχείο που προέκυψε 
από τις εμπειρίες των συνδιασκέψεων που δι-
οργάνωσε ως τώρα το ΠΑΣΟΚ, ήταν ότι προ-

γραμματίστηκαν πολύ πυκνά χρονικά, με απο-

τέλεσμα να μην αφήνουν το κατάλληλο αποτύ-

πωμα και την αίσθηση δημιουργίας αυτόνομων 
τοπικών γεγονότων -παρότι δεν ήταν λίγος ο 
κόσμος που συμμετείχε.
Διαπιστώθηκε επίσης ότι η ενασχόληση με την 
προετοιμασία των συνδιασκέψεων, είχε μοιραία 
την επίπτωση αργών αντανακλαστικών του ΠΑ-

ΣΟΚ στο κομμάτι καθημερινότητας.
Έτσι, φέρεται να έχει ληφθεί η απόφαση να 
διεξαχθούν οι δύο επόμενες προγραμματισμέ-

νες, αυτό το Σαββατοκύριακο στην Θεσσαλία 
και το επόμενο στην Κρήτη, αλλά οι επόμενες, 
της Θεσσαλονίκης και της Δυτικής Ελλάδος θα 
μετατεθούν από καλοκαίρι και μετά. Μάλιστα 
αυτή η εξέλιξη αιφνιδίασε ακόμη και στελέχη 
που είχαν επιφορτιστεί με την διεξαγωγή τους.
Ακόμη, ο κ. Ανδρουλάκης αναμένεται να ανα-

κοινώσει την θέσπιση γραμματείας Κεντρικής 
Οργανωτικής Επιτροπής Συνεδρίου (ΚΟΕΣ) η 
οποία να ενσωματώνει κατά το δυνατόν περισ-

σότερα - και διαφορετικών τάσεων - στελέχη, 
από το Πολιτικό Συμβούλιο (όπως την Τόνια 
Αντωνίου), το Συντονιστικό Πολιτικό Κέντρο 
(Χάρη Δούκα) και την Κοινοβουλευτική Ομάδα 
(Μανώλη Χριστοδουλάκη).

Κοινοβουλευτική αντεπίθεση
Το ΠΑΣΟΚ έχει επεξεργαστεί ήδη ένα στρατη-

γικό πλαίσιο για τις παραμβάσεις του στη Βου-

λή το επόμενο διάστημα. Στόχος είναι να επικε-

ντρωθεί σε ζητήματα καθημερινότητας, όπως 
έκανε ο Ν. Ανδρουλάκης στο Star, αναφερόμε-

νος στο ζήτημα του Προεδρικού Διατάγματος 
για τους κανόνες δόμησης, προαναγγέλλοντας 
σχετική κοινοβουλευτική πρωτοβουλία του ΠΑ-

ΣΟΚ.
Ενώ και στα μείζονα, όπως το θέμα της δια-

βίβασης στη Βουλή της δικογραφίας για τα 
Τέμπη που αφορά στον Κ. Καραμανλή, έχει 
αποφασίσει να ακολουθήσει αυτοτελή τακτική, 
καταθέτοντας τη δική του πρόταση σύστασης 
προανακριτικής επιτροπής. Μάλιστα, στην ίδια 
συνέντευξη, ο Ν. Ανδρουλάκης προανήγγειλε 
ότι «εάν στη δικογραφία υπάρχουν κακουργη-

ματικές πράξεις που παραπέμπουν υφιστάμε-

νους του κ. Καραμανλή, νομίζουμε ότι πρέπει 
να πάμε σε προανακριτική επιτροπή με κακουρ-

γηματικές πράξεις και για τον υπουργό, ώστε 
να προχωρήσουμε με διαφάνεια και θεσμικότη-

τα και σε αυτό το θέμα».

Νέο μοντέλο λειτουργίας του ΠΑΣΟΚ ετοιμάζει ο Νίκος 
Ανδρουλάκης, σε μια προσπάθεια να σηματοδοτήσει την 
επανεκκίνηση του κόμματος, στο μέσον της τετραετίας.

Σφοδρή κριτική κατά του κόμματος της 
αξιωματικής αντιπολίτευσης εξαπολύει, 
με ανακοίνωσή  του, ο ΣΥΡΙΖΑ, με αφορ-

μή τις σημερινές δηλώσεις του μέλους του 
Πολιτικού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ, Κώστα 
Σκανδαλίδη, περί «κατάργηση της απόλυ-

της μονιμότητας» στον δημόσιο τομέα.

Αναλυτικά η ανακοίνωση του ΣΥΡΙΖΑ
«Σε σημερινή συνέντευξή του στον τηλεο-

πτικό σταθμό ΣΚΑΪ και την εκπομπή ‘’Αταί-
ριαστοι’’, ο κ. Κώστας Σκανδαλίδης, ανα-

φερόμενος στους δημοσίους υπαλλήλους  
δήλωσε επί λέξει: ‘’Είμαι υπέρ του να περά-

σει από το Σύνταγμα η απόλυτη κατάργηση 
της μονιμότητας’’.
Το ερώτημα εύλογο: Σε μια περίοδο που 
η ΝΔ προσπαθεί να αποποιηθεί τις εγκλη-

ματικές ευθύνες της για την τραγωδία των 
Τεμπών και την προσπάθεια μπαζώματος 
της αλήθειας, μεταφέροντας τη συζήτηση 
σε ένα γενικό πλαίσιο περί διαχρονικών πα-

θογενειών του κρατικού μηχανισμού, ποιον 
εξυπηρετεί η συγκεκριμένη τοποθέτηση;
Ως πότε το ΠΑΣΟΚ θα ρίχνει νερό στον 
μύλο του κοινωνικού αυτοματισμού που 
επιδιώκει η κυβέρνηση;
Σε κάθε περίπτωση, απευθύνουμε ευθεία 
ερώτηση στον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ κ. 
Νίκο Ανδρουλάκη:
Αποτελεί επίσημη θέση του ΠΑΣΟΚ  η κα-

τάργηση της μονιμότητας των δημοσίων 
υπαλλήλων;».

Κ. Σκανδαλίδης: Να περάσει στο Σύνταγ-

μα η απόλυτη κατάργηση της μονιμότη-

τας
Αναφερθείς στο ζήτημα της αξιολόγησης 
και τι θα πρέπει να συμβαίνει αν υπάρχει 
αρνητική βαθμολογία, ο κ. Σκανδαλίδης 
είπε χαρακτηριστικά: «Μέχρι και η απόλυ-

ση. Εγώ είμαι υπέρ και το να περάσει από 
το Σύνταγμα η απόλυτη κατάργηση της μο-

νιμότητας».
«Αν είναι πράξη αξιόποινη, πώς θα μείνει; 
Τι θα κάνει; Αλλά να είναι για αυτό. Όχι ό,τι 
θέλουμε, κάνουμε», εξήγησε, υπογραμ-

μίζοντας ότι αναφέρεται κατά κύριο λόγο 
στις περιπτώσεις πειθαρχικών παραπτωμά-

των.
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Η αύξηση των δασμών μπορεί να αναγκάσει κάποιες μικρότερες επιχειρήσεις να αποσυρθούν από 
την αγορά των ΗΠΑ, αδυνατώντας να απορροφήσουν το αυξημένο κόστος ή να ανταγωνιστούν 

επαρκώς, επισημαίνει ο Αλκιβιάδης Καλαμπόκης, Πρόεδρος του Πανελληνίου Συνδέσμου Εξαγω-
γέων (ΠΣΕ) σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times» και την Οι-

κονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Αλκιβιάδης Καλαμπόκης
Πρόεδρος Πανελληνίου Συνδέσμου Εξαγωγέων 

Η αύξηση  δασμών μπορεί να αναγκάσει κάποιες 
μικρότερες επιχειρήσεις να αποσυρθούν από τις ΗΠΑ

▶Πώς πιστεύετε ότι η επιβολή δασμών θα 
επηρεάσει την ανταγωνιστικότητα των ελ-

ληνικών προϊόντων, όπως οι ελιές και το 
ελαιόλαδο, στις ΗΠΑ;
Η επιβολή δασμών στα ελληνικά προϊόντα, 
ειδικά σε εμβληματικές κατηγορίες όπως οι 
ελιές και το ελαιόλαδο, αποτελεί μια σοβαρή 
και πολυεπίπεδη πρόκληση για την εξαγωγική 
μας δραστηριότητα. Οι ελληνικές επιχειρήσεις, 
μέσα από δεκαετίες επενδύσεων στην ποιότη-

τα, στην αυθεντικότητα και στη διατήρηση της 
παράδοσης, έχουν καταφέρει να εδραιωθούν 
στις Ηνωμένες Πολιτείες ως προμηθευτές προ-

ϊόντων υψηλής αξίας. Ωστόσο, οι νέοι δασμοί 
αυξάνουν το τελικό κόστος για τον καταναλωτή, 
σε μια αγορά ιδιαίτερα ευαίσθητη στις τιμές, ει-
δικά στα είδη καθημερινής κατανάλωσης.
Το αποτέλεσμα είναι διττό. Από τη μία πλευρά, 
ο Έλληνας παραγωγός και εξαγωγέας βλέπει 
τα περιθώρια κέρδους να συρρικνώνονται επι-
κίνδυνα. Είναι σημαντικό να σημειώσουμε ότι η 
αμερικανική αγορά λειτουργεί σε πολύ υψηλά 
επίπεδα ανταγωνισμού και είναι εξαιρετικά δυ-

ναμική: μια μικρή αλλαγή στις τιμές ή στη δι-
αθεσιμότητα μπορεί να μετατοπίσει άμεσα τις 
προτιμήσεις των καταναλωτών.
Επιπλέον, δεν πρέπει να αγνοούμε τη συμβο-

λική διάσταση. Τα ελληνικά αγροτικά προϊόντα 
δεν είναι απλά εμπορεύματα. Αντιπροσωπεύ-

ουν την ελληνική πολιτιστική κληρονομιά, την 
υγιεινή διατροφή και τον μεσογειακό τρόπο 
ζωής. Όταν η πρόσβαση αυτών των προϊόντων 
δυσκολεύει ή γίνεται ακριβότερη, επηρεάζεται 
συνολικά και η εικόνα της Ελλάδας στο εξωτε-

ρικό.
Σε πρακτικό επίπεδο, η αύξηση των δασμών 
μπορεί να αναγκάσει κάποιες μικρότερες επι-
χειρήσεις να αποσυρθούν από την αγορά των 
ΗΠΑ, αδυνατώντας να απορροφήσουν το αυ-

ξημένο κόστος ή να ανταγωνιστούν επαρκώς. 
Αυτό, με τη σειρά του, μπορεί να έχει σοβαρές 
συνέπειες για την περιφερειακή ανάπτυξη στην 
Ελλάδα, ιδιαίτερα σε περιοχές όπου η παραγω-

γή ελαιολάδου και επιτραπέζιας ελιάς αποτελεί 
βασική πηγή εισοδήματος.
Συνολικά, η επιβολή δασμών περιορίζει την 
ανταγωνιστικότητά μας σε ένα κρίσιμο εξαγω-

γικό προορισμό και θέτει σε δοκιμασία την αν-

θεκτικότητα του ελληνικού αγροδιατροφικού 
τομέα. Η απάντηση σε αυτήν την πρόκληση 
απαιτεί εθνικό συντονισμό, στρατηγικές επεν-

δύσεις στην προστιθέμενη αξία και συνεχή προ-

σπάθεια για τη διατήρηση της παρουσίας των 

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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ελληνικών προϊόντων στα διεθνή ράφια.

▶Ποιες στρατηγικές πιστεύετε ότι πρέπει 
να ακολουθήσουν οι ελληνικές επιχειρήσεις 
για να προσαρμοστούν στις νέες συνθήκες 
και να προστατεύσουν τη θέση τους στην 
αγορά των ΗΠΑ;
Η προσαρμογή στις νέες συνθήκες που δημι-
ουργούν οι δασμοί απαιτεί από τις ελληνικές 
επιχειρήσεις μια συντονισμένη, πολυεπίπεδη 
στρατηγική, η οποία να κινείται ταυτόχρονα σε 
επίπεδο κόστους, ποιότητας και εμπορικής πα-

ρουσίας.
Καταρχάς, είναι αναγκαία η ενίσχυση του 
«branding» και της διαφοροποίησης. Τα ελληνικά 
προϊόντα πρέπει να τοποθετηθούν στην αμερι-
κανική αγορά ως μοναδικά, όχι μόνο για τη γεύ-

ση και την ποιότητά τους, αλλά και για την ιστο-

ρία και την πολιτιστική αξία που μεταφέρουν. Η 
αφήγηση γύρω από το ελληνικό ελαιόλαδο και 
τις ελιές πρέπει να αναδεικνύει τις έννοιες της 
αυθεντικότητας, της υγιεινής διατροφής και της 
μεσογειακής φιλοσοφίας ζωής.
Παράλληλα, πρέπει να ενισχυθούν οι συνεργα-

σίες με τοπικούς διανομείς, χονδρεμπόρους και 
αλυσίδες λιανικής. Οι ελληνικές εταιρείες πρέ-

πει να επενδύσουν σε σχέσεις εμπιστοσύνης με 
εταίρους στις ΗΠΑ, να συμμετέχουν ενεργά σε 
εκθέσεις και εμπορικές αποστολές και να δημι-
ουργούν δυνατά δίκτυα διανομής που να μπο-

ρούν να υποστηρίξουν την παρουσία των προ-

ϊόντων στην αγορά, ακόμα και σε περιόδους 
αναταραχών.
Επιπλέον, θα πρέπει να επανεξεταστεί ολόκλη-

ρη η αλυσίδα αξίας, από την παραγωγή μέχρι τη 
διανομή, με στόχο την αύξηση της αποδοτικό-

τητας. Καινοτόμες λύσεις στη συσκευασία, στην 
εφοδιαστική και στη διαχείριση αποθεμάτων 
μπορούν να μειώσουν τα λειτουργικά κόστη και 
να περιορίσουν την επίπτωση των δασμών στην 
τελική τιμή.
Τέλος, η στρατηγική διαφοροποίησης προϊόντος 
έχει κρίσιμη σημασία. Η ανάπτυξη νέων κωδικών, 
premium προϊόντων, βιολογικών εκδόσεων ή και 
ειδικών σειρών που να στοχεύουν συγκεκριμένα 
segments της αγοράς (όπως vegan, organic ή 
gourmet προϊόντα) μπορεί να δημιουργήσει νέα 
κανάλια και να μειώσει την εξάρτηση από τις πα-

ραδοσιακές γραμμές πωλήσεων.
Η ελληνική επιχειρηματικότητα έχει αποδείξει 
ότι μπορεί να καινοτομεί και να αντέχει σε δύ-

σκολες συνθήκες. Τώρα είναι η στιγμή να επεν-

δύσουμε σε ευφυείς στρατηγικές που θα δια-

σφαλίσουν την ισχυρή παρουσία μας στις ΗΠΑ, 
ακόμη και σε ένα δυσμενές περιβάλλον.

▶Πιστεύετε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει 
να αναθεωρήσει τη στρατηγική της για την 
προστασία των εξαγωγών αγροτικών προϊό-

ντων και πώς μπορεί να το κάνει αυτό;
Ναι, πιστεύω ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση οφείλει να 
αναθεωρήσει τη στρατηγική της απέναντι στις 
προκλήσεις που διαμορφώνονται στο παγκόσμιο 
εμπόριο και να ενισχύσει την προστασία και προ-

ώθηση των εξαγωγών αγροτικών προϊόντων.
Καταρχάς, η Ε.Ε. πρέπει να υιοθετήσει μια πιο 
επιθετική και άμεση διπλωματία σε θέματα εμπο-

ρίου. Σε περιπτώσεις επιβολής δασμών ή άλλων 
εμπορικών εμποδίων από τρίτες χώρες, η αντί-
δραση πρέπει να είναι ταχεία, τεκμηριωμένη και 
βασισμένη στη χρήση όλων των διαθέσιμων ερ-

γαλείων του διεθνούς εμπορικού δικαίου, ώστε 
να προστατεύονται τα συμφέροντα των ευρωπαί-
ων παραγωγών.
Παράλληλα, απαιτείται η αύξηση της χρηματο-

δότησης προγραμμάτων προώθησης αγροτικών 
προϊόντων σε στρατηγικές αγορές, όπως οι ΗΠΑ, 
ο Καναδάς και η Ιαπωνία. Μέσω αυτών των προ-

γραμμάτων μπορούν να στηριχθούν στοχευμέ-

νες καμπάνιες ενημέρωσης του καταναλωτικού 
κοινού για την ποιότητα, την αυθεντικότητα και 
την προστιθέμενη αξία των ευρωπαϊκών, και ειδι-
κά των ελληνικών, προϊόντων.
Ένα άλλο σημείο-κλειδί είναι η περαιτέρω ενί-
σχυση των ΠΟΠ και ΠΓΕ προϊόντων. Η προστα-

σία και η διεθνής αναγνώριση αυτών των προϊό-

ντων όχι μόνο διασφαλίζει τη μοναδικότητά τους, 
αλλά προσφέρει και ισχυρά νομικά εργαλεία για 
την καταπολέμηση αθέμιτου ανταγωνισμού και 
απομιμήσεων στις διεθνείς αγορές.
Τέλος, η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να στηρίξει 
ενεργά τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που απο-

τελούν τη ραχοκοκαλιά της ευρωπαϊκής αγροδι-
ατροφικής παραγωγής. Απαιτούνται πιο ευέλικτα 
χρηματοδοτικά εργαλεία, τεχνική υποστήριξη για 
την προσαρμογή σε διεθνή standards και πολιτι-
κές που θα επιτρέπουν την ταχύτερη προσαρμο-

γή στις μεταβαλλόμενες εμπορικές συνθήκες.
Μια Ευρώπη που στηρίζει ενεργά τις αγροτικές 
εξαγωγές της, είναι μια Ευρώπη που επενδύει 
στην ποιότητα, στην ανάπτυξη και στην προστα-

σία των περιφερειακών οικονομιών της.

συΝεΝτευξη

Η ελληνική επιχειρηματικότητα έχει 

αποδείξει ότι μπορεί να καινοτομεί και 

να αντέχει σε δύσκολες συνθήκες. 

Τώρα είναι η στιγμή να επενδύσουμε σε 

ευφυείς στρατηγικές που θα διασφα-

λίσουν την ισχυρή παρουσία μας στις 

ΗΠΑ, ακόμη και σε ένα δυσμενές περι-

βάλλον.
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Σ
ε τροχιά εκτίναξης βρίσκεται το βιβλίο παραγ-

γελιών νεότευκτων πλοίων, με τους Έλληνες 
πλοιοκτήτες να πρωταγωνιστούν στην αγορά 
των δεξαμενόπλοιων, καθώς 1 στα 4 tankers 
που πέφτει στο νερό έχει «άρωμα Ελλάδας».

Σύμφωνα με στοιχεία του ναυλομεσιτικού οίκου Xclusiv 
Shipbrokers, μέχρι και το τέλος Απριλίου, το ελληνικό 
orderbook περιλαμβάνει συνολικά 606 πλοία και καλύ-

πτει όλο το φάσμα των κατηγοριών εμπορικών πλοίων.
Ο αριθμός των παραγγελιών παραμένει σταθερά πάνω 
από τα 600 πλοία το τελευταίο διάστημα, παρά το γεγο-

νός ότι παραλαμβάνονται συνεχώς νεότευκτα.
Επισημαίνεται ότι σε σχέση με πέρυσι οι «Greeks» έχουν 
αυξήσει σε μεγάλο βαθμό το βιβλίο παραγγελιών στον 
τομέα των tankers.
Συγκεκριμένα, από τα 1.189 δεξαμενόπλοια που ναυπη-

γούνται σήμερα στις γιάρδες, τα 292, ήτοι το 25%, 
ανήκουν σε ναυτιλιακές εταιρείες ελληνικών συμφερό-

ντων.
Παράλληλα, το ελληνικό orderbook παρουσιάζει μεγά-

λη διαφοροποίηση ανάμεσα στα μεγέθη πλοίων, με τα 
aframax/LR2 tankers να καταλαμβάνουν τη μερίδα του 
λέοντος, αντιστοιχώντας στο 28% του στόλου στο νερό 
βάσει DWT.
Ακολουθούν τα suezmaxes με ανάλογους αριθμούς 
(28%) και τα MR2 tankers με αναλογία 16%.
Στις υπόλοιπες κατηγορίες δεξαμενόπλοιων, τα υπό 
ναυπήγηση panamax/LR1 tankers αντιστοιχούν στο 14% 
του υφιστάμενου στόλου, τα small tankers στο 7% και τα 
VLCCs επίσης στο 7%.
Εξετάζοντας τα ηλικιακά group των δεξαμενόπλοιων 
ξεχωριστά, το 14% του στόλου είναι 0-5 ετών, το 20% 
6-10 ετών, το 19% 11-15 ετών, το 29% 16-20 ετών και το 
13% 21 ετών και πάνω.
Τα στοιχεία της Xclusiv δείχνουν ότι το παγκόσμιο βιβλίο 
παραγγελιών ανέρχεται σε 4.008 πλοία (bulkers, tankers, 
containerships, gas carriers), αριθμός σχεδόν διπλάσιος 
από το αντίστοιχο διάστημα του 2022.
Σε ό,τι αφορά τους υπόλοιπους τομείς, το oderbook 
των Ελλήνων εφοπλιστών ανέρχεται στο 13% των υπό 
ναυπήγηση bulkers, στο 6% των containerships, στο 14% 
των LNG carriers και στο 16% των LPG carriers.
Bulkers και containerships
Ειδικότερα, σύμφωνα με τον ναυλομεσιτικό οίκο, οι 
Έλληνες πλοιοκτήτες έχουν υπό παραγγελία 167 bulk 
carriers, περίπου το 13% του συνόλου των παραγγελι-
ών (1.335 bulkers έχει υπό παραγγελία ο υπόλοιπος 
κόσμος). Μάλιστα, οι 37 παραγγελίες έχουν υπογραφεί 
μετά την 1η Ιανουαρίου του 2025.
Όσον αφορά τα μεγέθη, περίπου το 54% αφορά 
panamaxes/kamsarmaxes και το υπόλοιπο ποσοστό τις 
μικρότερες κατηγορίες πλοίων μεταφοράς χύδην ξηρού 
φορτίου (handymaxes μέχρι ultramaxes). Επιπρόσθε-

τα, τα δεδομένα της Xclusiv καταδεικνύουν πως συνο-

λικά το 28% του υφιστάμενου στόλου bulk carriers σε 
αριθμό πλοίων έχει υπερβεί τα 16 χρόνια ζωής (μ.ό. 12,8 
έτη). Η ηλικιακή ομάδα 16-20 ετών περιλαμβάνει σήμε-

ρα 2.269 πλοία (16% του συνολικού στόλου των πλοίων 
μεταφοράς χύδην), ενώ ένας από τους πιο γερασμένους 
στόλους είναι ο τομέας handysize, με μέσο όρο ηλικί-
ας τα 13,5 έτη. Στα πλοία μεταφοράς εμπορευματοκιβω-

τίων, οι ελληνικές παραγγελίες παραμένουν σταθερές 
(50), αγγίζοντας το 6% του συνόλου.
Σημειώνεται πως το 2025 έχουν τοποθετηθεί συνολικά 
103 παραγγελίες, από τα 787 πλοία που ναυπηγούνται 
παγκοσμίως.
Αξίζει να σημειωθεί ότι την προτίμηση των Ελλήνων 
εφοπλιστών έχουν τα πλοία τύπου neopanamax, τα 
οποία αποτελούν το 68% του συνόλου των παραγγελιών 
ελληνικών συμφερόντων containerships. Ακολουθούν τα 
μικρότερα feeders, με 18% του orderbook.
Gas carriers
Στον τομέα των gas carriers έχουν καταγραφεί 97 υπό 
παραγγελία πλοία, ενώ σε παγκόσμιο επίπεδο το βιβλίο 
παραγγελιών φτάνει τα 653.
Ενδεικτικά, αυτή τη στιγμή ναυπηγούνται παγκοσμίως 

293 πλοία μεταφοράς υγροποιημένου φυσικού αερίου 
(LNG) και 260 LPG carriers.
Στα LNG carriers, οι Έλληνες εφοπλιστές ναυπηγούν 47 
πλοία, που αντιστοιχούν στο 14% των πλοίων που ναυπη-

γούνται παγκοσμίως.
Τέλος, στον τομέα του LPG (Liquefied Petroleum Gas) 
κατασκευάζονται 50 πλοία, αριθμός που αντιστοιχεί στο 
16% των πλοίων που ναυπηγούνται σε παγκόσμιο επίπε-

δο.

Σύμφωνα με την ανάλυση της Xclusiv, ο συνδυασμός της 
πολύ καλής ναυλαγοράς στον τομέα με την υψηλή ζήτη-

ση για πλοία αυτού του τύπου διατηρεί έντονο το επεν-

δυτικό ενδιαφέρον του ελληνικού εφοπλισμού. Όπως 
τονίζεται, το 91% των παραγγελιών αφορά LNG carriers 
χωρητικότητας 141.000 200.000 κ.μ., με 43 παραγγελί-
ες. Αντίστοιχα, στα LPG στην κορυφή της προτίμησης 
βρίσκονται τα πολύ μεγάλα πλοία μεταφοράς υγραερί-
ου (VLGC), με 27 παραγγελίες ή το 54% του orderbook.

Το 1 στα 4 δεξαμενόπλοια που πέφτει στο νερό ανήκει στους «Greeks» - 292 είναι αυτή τη 
στιγμή στα ναυπηγεία

Ελληνική κυριαρχία σε παραγγελίες tankers

ΝαυτιΛια
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Κικίλιας: 

Καμία αύξηση στα ακτοπλοϊκά εισιτήρια ούτε 
την Πρωτομαγιά, ούτε το καλοκαίρι 

Στηρίζουμε την ελληνική οικογένεια
Οι τιμές συγκρατήθηκαν λόγω της μείωσης κατά 50% των λιμενικών τελών, όπως 

σημειώνουν πηγές του υπουργείου Ναυτιλίας

Α
πό τη Σύρο, ο υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής Βασίλης Κικίλιας ανακοίνωσε 
επισήμως ότι δεν θα υπάρξει καμία αύξηση 
στις τιμές των ακτοπλοϊκών εισιτηρίων, ούτε 
την Πρωτομαγιά -οπότε και θα τίθετο σε ισχύ 

η υποχρεωτική χρήση "πράσινων" καυσίμων- ούτε κατά 
τη διάρκεια της καλοκαιρινής περιόδου.
«Καλό μήνα, με καλά νέα, όπως επιβεβαίωσε ήδη από 
το πρωί και η αγορά. Καμία αύξηση στις τιμές των ακτο-

πλοϊκών εισιτηρίων, ούτε τώρα ούτε καθ’ όλη τη διάρ-

κεια της καλοκαιρινής περιόδου. Με ασφάλεια, καλά 
ταξίδια σε όλους, καλές θάλασσες και θα συνεχίσουμε 
να δουλεύουμε σε αυτή την κατεύθυνση. Να στηρίξουμε 
την ελληνική οικογένεια, για τη δυνατότητα που δεν είναι 
πολυτέλεια: να ταξιδεύει από τους ηπειρωτικούς προο-

ρισμούς της χώρας και τα μεγάλα λιμάνια μας σε όλα τα 
νησιά μας», δήλωσε ο κ. Κικίλιας. Την ίδια ώρα, σύμφω-

να με πηγές του υπουργείου Ναυτιλίας, οι ακτοπλοϊκές 
εταιρείες είχαν ήδη προαναγγείλει αυξήσεις στις τιμές 
των εισιτηρίων κατά 12% έως 15%, λόγω της αυξημένης 
τιμής του νέου καυσίμου χαμηλών εκπομπών, η χρήση 
του οποίου είναι πλέον υποχρεωτική από 1ης Μαΐου, 
βάσει ευρωπαϊκής νομοθεσίας.
Για να αποτραπούν αυτές οι αυξήσεις, η κυβέρνη-

ση προχώρησε σε μείωση των λιμενικών τελών κατά 
50%, αντισταθμίζοντας έτσι ένα σημαντικό μέρος του 
κόστους που καλούνται να διαχειριστούν οι ακτοπλοϊ-
κές. Το μέτρο αυτό επέτρεψε τη συγκράτηση των τιμών 
στα φετινά επίπεδα. Ενδεικτικά, αν ίσχυαν οι αυξήσεις, 
το κόστος εισιτηρίου για έναν επιβάτη από τον Πειραιά 
προς την Πάρο θα αυξανόταν από 45 ευρώ σε περίπου 
50 ευρώ. Για μια τετραμελή οικογένεια με Ι.Χ. που ταξι-
δεύει προς τη Νάξο, η επιβάρυνση θα ξεπερνούσε τα 40 
ευρώ. Αντίστοιχες αυξήσεις θα παρατηρούνταν και σε 
πιο απομακρυσμένους προορισμούς, όπως η Σαντορίνη 
και η Λέσβος.
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Η 
πρόσφατη απόφαση του Ομοσπονδιακού Δικα-

στηρίου της Λειψίας περί κατάλληλων και απο-

δεκτών συνθηκών διαβίωσης εντός και εκτός 
προσφυγικών δομών στην Ελλάδα, ανοίγει νο-

μικά τον δρόμο για επιστροφές (ή απελάσεις) 
στην Ελλάδα αιτούντων άσυλο, που είναι ήδη αναγνωρι-
σμένοι πρόσφυγες στην χώρα πρώτης υποδοχής (δηλαδή 
την Ελλάδα) και οι οποίοι μεταβαίνουν στη Γερμανία ζητώ-

ντας και εκεί εκ νέου άσυλο.
Η πρώτη ελληνική αντίδραση ήρθε την περασμένη Παρα-

σκευή από τον Έλληνα υπουργό Μετανάστευσης Μάκη 
Βορίδη, ο οποίος μιλώντας στον ΣΚΑΙ, παρέπεμψε στις 
αρχές της ίσης κατανομής και της αλληλεγγύης στην ΕΕ, 
ενώ τόνισε ότι η Ελλάδα δεν θα είναι πολύ φιλική ως προς 
πιθανές επιστροφές προσφύγων.
Σε ερώτηση της DW προς το γερμανικό υπουργείο Εσωτε-

ρικών σχετικά με το εάν σκοπεύει η γερμανική κυβέρνηση 
να εφαρμόσει άμεσα την απόφαση του Ομοσπονδιακού 
Διοικητικού Δικαστηρίου, εκπρόσωπος του υπουργείου 
απαντά: «Η ομοσπονδιακή κυβέρνηση χαιρετίζει την από-

φαση του Ομοσπονδιακού Διοικητικού Δικαστηρίου. Κατά 
την εξέταση των πραγματικών περιστατικών, το Ομοσπον-

διακό Διοικητικό Δικαστήριο έκρινε ότι άνδρες ανύπαντροι 
που μπορούν να εργαστούν και δεν ανήκουν σε ευάλωτες 
ομάδες ώστε να δικαιούνται διεθνούς προστασίας δεν 
απειλούνται προς το παρόν σε περίπτωση επιστροφής με 
εξευτελιστικές ή απάνθρωπες συνθήκες διαβίωσης στην 

Ελλάδα. Αυτές οι συνθήκες θα οδηγούσαν σε παραβίαση 
των δικαιωμάτων τους, σύμφωνα με το άρθρο 4 του Χάρ-

τη Θεμελιωδών Δικαιωμάτων της ΕΕ. Συνεπώς, οι αιτήσεις 
ασύλου αυτής της ομάδας ατόμων, μπορούν να απορρι-
φθούν από τη Γερμανία ως απαράδεκτες σύμφωνα με το 
άρθρο 29§1.2 του Δικαίου περί Ασύλου σε συνάρτηση με 
το ισχύον ευρωπαϊκό δίκαιο».

«Δεν μπορεί να προσδιοριστεί η διάρκεια»
Όπως προσθέτει ο εκπρόσωπος: «Aπό τη στιγμή που το 
Ομοσπονδιακό Διοικητικό Δικαστήριο έχει διευκρινίσει επί 
της ουσίας τις συνθήκες που επικρατούν στη χώρα προο-

ρισμού για τις απελάσεις, δηλαδή την Ελλάδα, η Ομοσπον-

διακή Υπηρεσία Μετανάστευσης και Προσφύγων θα στη-

ρίξει τη λήψη αποφάσεων σχετικά με την εν λόγω ομάδα 
ατόμων σε αυτή τη δικαστική απόφαση».
Ποιος είναι όμως αρμόδιος για τις τελικές αποφάσεις σχε-

τικά με πιθανές επιστροφές από τα γερμανικά σύνορα 
προς την χώρα προορισμού; Η ομοσπονδιακή κυβέρνηση 
ή τα ομόσπονδα κρατίδια και πόσο χρόνο διαρκούν συνή-

θως αυτές οι διαδικασίες;
Σύμφωνα με την απάντηση του εκπροσώπου του γερμανι-
κού υπ. Εσωτερικών: «Η απόφαση επί της αίτησης ασύλου 
λαμβάνεται από την Ομοσπονδιακή Υπηρεσία Μετανά-

στευσης και Προσφύγων. Σύμφωνα με το ομοσπονδιακό 
σύστημα κατανομής αρμοδιοτήτων, τα ομόσπονδα κρατί-
δια είναι υπεύθυνα για την εφαρμογή του δικαίου που ρυθ-

μίζει τους όρους παραμονής στη Γερμανία. Ειδικότερα, 
συνεπώς, είναι αρμόδια και για τη διενέργεια των επιστρο-

φών». Ως προς τη διάρκεια μιας τέτοιας διαδικασίας το 
γερμανικό υπουργείο απαντά ότι ακόμη δεν είναι σε θέση 
να την προσδιορίσει χρονικά.

«Συνεχής ο διάλογος για το 
μεταναστευτικό»
Πόσες αιτήσεις ασύλου κατατέθηκαν στη Γερμανία το 
2024 και πόσες στους πρώτους μήνες του 2025 ως απόρ-

ροια της δευτερογενούς μετανάστευσης από την Ελλάδα; 
«Το 2024, 26.540 άτομα υπέβαλαν αίτηση ασύλου στη Γερ-

μανία. Πρόκειται για άτομα που έχουν ήδη αναγνωριστεί 
στην Ελλάδα ως πρόσφυγες και δικαιούνται προστασία. 
Για το 2025, μέχρι τις 31 Μαρτίου, έχουν υποβληθεί 7.470 
αιτήσεις ασύλου από άτομα που έχουν ήδη αναγνωριστεί 
ως δικαιούχοι προστασίας στην Ελλάδα. Δεν είμαστε σε 
θέση να προβλέψουμε πώς θα εξελιχθούν αυτά τα στοι-
χεία κατά τη διάρκεια του έτους» αναφέρει ο εκπρόσωπος 
στην DW. Σε ερώτημα σχετικά με το αν υπήρξε κάποια 
επίσημη επικοινωνία με τις ελληνικές αρχές όσον αφορά 
ενδεχόμενες επιστροφές από τη Γερμανία προς την Ελ-

λάδα, το γερμανικό υπουργείο Εσωτερικών αναφέρει τα 
εξής: «Η ομοσπονδιακή κυβέρνηση βρίσκεται σε συνεχή 
διάλογο με την ελληνική κυβέρνηση για θέματα μετανα-

στευτικής πολιτικής. Ωστόσο δεν σχολιάζουμε το περιεχό-

μενο συγκεκριμένων συζητήσεων».

DW: 

Το γερμανικό Υπουργείο Εσωτερικών απαντά για 
τις επιστροφές προσφύγων στην Ελλάδα

Με την απόφαση-σταθμό του Ομοσπονδιακού Διοικητικού Δικαστηρίου ανοίγει ο δρόμος για 
επιστροφές αιτούντων άσυλο στην Ελλάδα - Τι απαντά το γερμανικό υπουργείο Εσωτερικών στην 

DW για την εφαρμογή της απόφασης



Μ
ε την επιστολή αυτή και με αφορμή το 
black out που συνέβη στην Ισπανία και 
στην Πορτογαλία, εκφράζει την ανησυχία 
του για πιθανές ανεπάρκειες και ελλείψεις 
στο δίκτυο ενέργειας και ζητά να ενημερω-

θεί για το αν έχουν ληφθούν όλα τα απαραίτητα μέτρα 
για την κάλυψη των ενεργειακών αναγκών της πρωτεύ-

ουσας και την αποφυγή black out, κατά τη διάρκεια της 
φετινής θερινής περιόδου.

Αναλυτικά η επιστολή του Χάρη Δούκα:
«Με ανησυχία παρακολουθήσαμε τις τελευταίες 

μέρες το εκτεταμένο black out σε χώρες της Ιβη-

ρικής χερσονήσου, που ανέδειξε -ανεξαρτήτως αι-
τιών- τις ανεπάρκειες, ελλείψεις και πιθανόν λάθη 
στη διαχείριση του δικτύου ενέργειας.
Ενόψει της καλοκαιρινής περιόδου, κατά την οποία 
η κατανάλωση ενέργειας στην Αθήνα τριπλασιάζε-

ται λόγω της αυξημένης τουριστικής κίνησης και 
καθώς τα πρώτα στοιχεία δείχνουν για φέτος και 
νέα αύξηση-ρεκόρ στην άφιξη τουριστών, οι οποί-
οι υπολογίζονται ότι θα ανέλθουν περίπου στα 10 
εκατομμύρια, είναι ανάγκη να διασφαλιστεί η ομα-

λή λειτουργία των ηλεκτρικών δικτύων και η απρό-

σκοπτη κάλυψη των ενεργειακών αναγκών της πό-

λης.
Συνεπώς, είναι απαραίτητο όλοι οι εμπλεκόμενοι 
φορείς να εγγυηθούν στους πολίτες και τους επι-
σκέπτες της πόλης μας την ενεργειακή τους επάρ-

κεια και ασφάλεια.
Στο πλαίσιο αυτό, ζητάμε να ενημερωθούμε σχε-

τικά με τον προγραμματισμό σας για την κάλυψη 
των αυξημένων αναγκών της φετινής θερινής περι-
όδου, για το αν έχουν ληφθεί όλα τα αναγκαία μέ-

τρα, καθώς και για τα σχέδια αντιμετώπισης τυχόν 
εκτάκτων αναγκών.

Χάρης Δούκας 

Προειδοποίηση για κίνδυνο μπλακ άουτ
 στην Αθήνα: «Η κατανάλωση τριπλασιάζεται 

λόγω της τουριστικής κίνησης»
Επιστολή προς τον υπουργό Περιβάλλοντος & Ενέργειας Σταύρο Παπασταύρου, τον πρόεδρο & διευθύνοντα 
σύμβουλο ΑΔΜΗΕ Μανούσο Μανουσάκη, τον πρόεδρο ΔΕΔΔΗΕ Κωνσταντίνο Αλεξανδρίδη, τον διευθύνοντα 

σύμβουλο ΔΕΔΔΗΕ Αναστάσιο Μάνο και τον πρόεδρο ΡΑΑΕΥ Αθανάσιο Δαγούμα, έστειλε ο δήμαρχος 
Αθηναίων, Χάρης Δούκας
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Καθαρισμός οικοπέδων: Έρχεται ρύθμιση για τους δήμους 
Τι θα αναφέρει σύμφωνα με τον Kατσαφάδο

Ό
πως είπε ο  υφυπουργός Κλιματι-
κής Κρίσης και Πολιτικής Προστασί-
ας, Κώστας Κατσαφάδος μιλώντας 
στην τηλεοπτική εκπομπή της ΕΡΤ 
“Newsroom”  υπάρχουν αρκετοί δήμοι 

που δεν έχουν μπει στην πλατφόρμα για τα ακαθάρι-
στα οικόπεδα και πρόσθεσε πως «το θεσμικό πλαίσιο 
που υπήρχε μέχρι σήμερα δεν είχε κάποια ποινή (σ.σ. 
για τους δήμους). Αυτό που μελετάται και σύντομα 
θα κατατεθεί είναι να υπάρχουν κάποια πρόστιμα 
στους δήμους που δεν μπαίνουν στην πλατφόρμα και 
δεν συμμετέχουν στην προσπάθεια καθαρισμού των 
οικοπέδων».
Και συνέχισε λέγοντας πως  η Πολιτεία διπλασίασε 
το ποσό που δίνει στους δήμους γι’ αυτό και θα πρέ-

πει να υπάρχει μια συμμετοχική διαδικασία από τους 
δήμους για να προστατέψουν την περιοχή τους. «Θα 
πρέπει να είναι ενήμεροι οι δημότες ότι η δημοτική 
τους Αρχή δεν κάνει τη δουλειά τους», υπογράμμισε.
Ο ίδιος σχολίασε πως στο κομμάτι της αντιμετώπισης 
των πυρκαγιών η συμμετοχή των δήμων είναι καλύτε-

ρη σε σχέση με τον καθαρισμό των οικοπέδων στην 
αρμοδιότητά τους.

Ακαθάριστα οικόπεδα: Τι ισχύει για τους 
πολίτες
Υπενθυμίζεται πως έως τις 15 Ιουνίου θα πρέπει οι 
υπόχρεοι πολίτες να δηλώσουν στην  πλατφόρμα 
https://akatharista.apps.gov.gr τα ακαθάριστα οικόπε-

δα προκειμένου να μην κληθούν να πληρώσουν τσου-

χτερά πρόστιμα.
Επίσης επισημαίνεται πως οι υπόχρεοι υποβολής 
δήλωσης καθαρισμού είναι οι ιδιοκτήτες, νομείς, επι-

καρπωτές, μισθωτές ή υπομισθωτές οικοπεδικών και 
λοιπών ακάλυπτων χώρων που βρίσκονται σε:
• περιοχές εντός εγκεκριμένων ρυμοτομικών σχεδί-
ων,
•περιοχές εντός ορίων οικισμών χωρίς εγκεκριμένο 
ρυμοτομικό σχέδιο,
•εκτάσεις που βρίσκονται εντός ακτίνας 100 μ. από 
τα όρια των ανωτέρω περ.(α) και (β), κατόπιν ενημέ-

ρωσης της αρμόδιας δασικής υπηρεσίας και
•εκτός σχεδίου γήπεδα με κτίσμα, για τις εκτάσεις 
που δεν υπάγονται στις διατάξεις της δασικής νομο-

θεσίας, σύμφωνα με τον δασικό χάρτη της περιοχής 
και κατόπιν ενημέρωσης της αρμόδιας δασικής υπη-

ρεσίας.
Διευκρινίζεται πως από το μέτρο αυτό εξαιρούνται οι 

διαμορφωμένοι, οι συντηρημένοι κήποι φυτεμένων 
επιφανειών ακάλυπτων χώρων κτιρίων, πολυκατοικι-
ών, κ.λπ και ο απαιτούμενος καθαρισμός περιλαμβά-

νει:
•Υλοτομία και απομάκρυνση των ξερών και σπασμέ-

νων δέντρων και κλαδιών, καθώς και των κλαδιών που 
βρίσκονται σε άμεση επαφή με κτίσμα.
•Απομάκρυνση της καύσιμης φυτικής ύλης που βρί-
σκεται στην επιφάνεια του εδάφους όπως ενδεικτικά 
το φυλλόστρωμα, τα ξερά χόρτα και τα κατακείμενα 
ξερά κλαδιά.
•Αποκλάδωση της βάσης της κόμης των δέντρων και 
αύξηση του ύψους έναρξής της από την επιφάνεια 
του εδάφους, ανάλογα με την ηλικία και το είδος του 
δέντρου.
•Αραίωση της θαμνώδους βλάστησης ως προς την 
κάλυψη του εδάφους.Απομάκρυνση τυχόν άλλων 
εγκαταλελειμμένων καυστών, αναφλέξιμων, εκρήξι-
μων ή εύφλεκτων υλικών, αντικειμένων και απορριμ-

μάτων.
•Ασφαλή συλλογή και μεταφορά όλων των υπολειμ-

μάτων καθαρισμού.

Τα  ποσά των προστίμων
Πρόστιμο ύψους 1.000 ευρώ  θα πληρώσουν οι υπό-

χρεοι που δεν θα υποβάλλουν δήλωση για τα ακαθά-

ριστα οικόπεδα. Η υποβολή ψευδούς δήλωσης στο 
Εθνικό Μητρώο, ως προς την τήρηση της σχετικής 
υποχρέωσης, τιμωρείται με ποινή φυλάκισης τουλάχι-
στον 2 ετών και χρηματική ποινή 180 έως 360 ημερή-

σιες μονάδες. Το ύψος της κάθε ημερήσιας μονάδας 
δεν μπορεί να είναι κατώτερο από 70 ευρώ, ούτε ανώ-

τερο από 150 ευρώ

Στα σκαριά του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας βρίσκεται 
η ρύθμιση για τα πρόστιμα και για τους δήμους που δε θα συμμετέχουν στην 

προσπάθεια καθαρισμού των οικοπέδων.



3 Χρόνια Επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ

 τώρα μέσα από 
το νέο Site
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Παπασταύρου: 
Ο Ν. Ανδρουλάκης 
διαστρεβλώνει την 

πραγματικότητα 
για τους μικρούς 

οικισμούς
 Για στρέβλωση της πραγματικότητας σχετικά 

με την οριοθέτηση των μικρών οικισμών 
κατηγορεί τον Νίκο Ανδρουλάκη ο Υπουργός 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Σταύρος 
Παπασταύρου 

Γ
ια στρέβλωση της πραγματικότητας 
σχετικά με την οριοθέτηση των μικρών 
οικισμών κατηγορεί τον Νίκο Ανδρου-

λάκη ο Υπουργός Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας, Σταύρος Παπασταύρου.

Σε δήλωσή του, ο κ. Παπασταύρου αναφέρει:
«Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ. Νίκος Ανδρουλά-

κης, επισκεπτόμενος τη Ζαγορά Πηλίου, στρε-

βλώνει, για πολλοστή φορά τις τελευταίες 
ημέρες, την αλήθεια σχετικά με την οριοθέτηση 
οικισμών κάτω των 2000 κατοίκων. 
Σε αντίθεση με όσα ο κ. Ανδρουλάκης υποστη-

ρίζει, με το Προεδρικό Διάταγμα, δημιουργείται 
πολεοδομική βεβαιότητα και αποκτούν αξία τα 
οικόπεδα των ιδιοκτητών των οικισμών.

Ο κ. Ανδρουλάκης, στην καλύτερη περίπτωση 
αγνοεί - στη χειρότερη αποκρύπτει αυτή την 
αλήθεια. 
Ατυχώς γι’ αυτόν, μάλιστα, ο Πρόεδρος του 
ΠΑΣΟΚ επέλεξε να κάνει τις δηλώσεις του από 
το Πήλιο, παραβλέποντας ότι 79 οικισμοί του 
Πηλίου, από το 2019, είδαν τα όριά τους να 
ακυρώνονται με απόφαση του ΣτΕ, με αποτέλε-

σμα έκτοτε να μην έχει εκδοθεί ούτε μία καινούρ-

για οικοδομική άδεια στην περιοχή, καταδικάζο-

ντας τους ιδιοκτήτες ακινήτων σε πολεοδομική 
στασιμότητα.
Η οριοθέτηση των οικισμών κάτω των 2.000 
κατοίκων θεσμοθετήθηκε το 1985 να γίνεται από 
τους Νομάρχες. Το Συμβούλιο της Επικρατεί-

ας, με σειρά αποφάσεων, έκρινε ότι οι Νομάρ-

χες ήταν αναρμόδιοι, τα κριτήρια με τα οποία 
πραγματοποιούσαν την οριοθέτηση δεν ήταν 
επιστημονικά ορθά και αποφάνθηκε ότι απαι-
τείται Προεδρικό Διάταγμα για την οριοθέτησή 
τους. Η ακύρωση της οριοθέτησης στην Κρήτη 
και στο Πήλιο έθεσε, εν δυνάμει, σε κίνδυνο την 
οριοθέτηση όλων των οικισμών κάτω των 2.000 
κατοίκων. Άρα, το εν λόγω Προεδρικό Διάταγμα 
διορθώνει μια εκκρεμότητα δεκαετιών. 
Η Πολιτεία μεριμνά για την ιδιοκτησία κάθε 
Ελληνίδας και κάθε Έλληνα, μέσα στο πλαί-
σιο της νομιμότητας. Ο κ. Ανδρουλάκης, αντί 
να επενδύει στα αδιέξοδα, να συνεισφέρει στις 
λύσεις.»

Οικόπεδα: Νέα ρύθμιση από το ΥΠΕΝ 
για τους μικροϊδιοκτήτες που... ξύπνησαν 

με χωράφια 
 Στο επίκεντρο της νέας ρύθμισης μπαίνουν αδόμητα ακίνητα στα όρια των οικισμών, 
τα οποία ήταν με αποφάσεις νομαρχών εντός των ορίων του οικισμού και άρα εντός 

σχεδίου, αλλά με τη νέα κατηγοριοποίηση των οικιστικών ζωνών και της πολεοδόμησης των 
μικρών χωριών βγαίνουν εκτός σχεδίου και είναι οικοδομήσιμα μόνο αν υπερβαίνουν τα 4 

στρέμματα... 
Νομοθετική ρύθμιση για την λύση του «γόρδιου δεσμού» που 
έχει δημιουργηθεί μετά τις σχετικές αποφάσεις του ΣτΕ και το 
αντίστοιχο Προεδρικό Διάταγμα, που απειλούν να αφανίσουν 
χιλιάδες περιουσίες σε μικρά χωριά, μετατρέποντας οικόπεδα 
σε χωράφια, προωθεί το υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας. 
Στο επίκεντρο της νέας ρύθμισης μπαίνουν αδόμητα ακίνητα 
στα όρια των οικισμών, τα οποία ήταν με αποφάσεις νομαρχών 
εντός των ορίων του οικισμού και άρα εντός σχεδίου, αλλά με 
τη νέα κατηγοριοποίηση των οικιστικών ζωνών και της πολεο-

δόμησης των μικρών χωριών βγαίνουν εκτός σχεδίου και είναι 
οικοδομήσιμα μόνο αν υπερβαίνουν τα 4 στρέμματα... 
Το πρόβλημα αφορά μόνο χωριά με κάτω από 2.000 κατοί-
κους και ξεκίνησε όταν το ΣτΕ ακύρωσε τις ρυθμίσεις που είχε 
αρχικά προτείνει το Υπουργείο Περιβάλλοντος για μια περιμε-

τρική ζώνη εντός σχεδίου στα όρια των οικισμών. «Η πρόβλε-

ψη με το Π.Δ. Ζωνών Α (συνεκτικό τμήμα προϋφιστάμενο του 

1923), Β (συνεκτικό τμήμα που δημιουργήθηκε από το 1923 
έως το 1983) και Β1 (διάσπαρτο τμήμα αυτού) κρίθηκε νόμι-
μη. Οι ρυθμίσεις, όμως, που πρότεινε το ΥΠΕΝ για τη Ζώνη Γ 
κρίθηκαν μη νόμιμες. Σύμφωνα με την πρόταση, στη Ζώνη Γ 
θα περιλαμβάνονταν εκτάσεις που όχι μόνον είχαν περιληφθεί 
εντός οριοθετήσεων που είχαν γίνει στο παρελθόν αναρμοδί-
ως (κυρίως με νομαρχιακές αποφάσεις και όχι με Π.Δ.), αλλά 
και δεν είχαν τις προϋποθέσεις να ενταχθούν εντός του ορίου 
οικισμού, σύμφωνα με τα κριτήρια που περιλαμβάνει το ίδιο το 
Π.Δ», αναφέρει το ΣτΕ σε πρόσφατη ανακοίνωσή του.  
«Στην πραγματικότητα», συνεχίζει, «επρόκειτο για εκτάσεις 
που βάσει των χαρακτηριστικών τους θα έπρεπε να βρίσκο-

νται εκτός των ορίων οικισμού, και οι οποίες θα ήταν οικο-

δομήσιμες μόνο βάσει των διατάξεων για την εκτός σχεδίου 
δόμηση. Όπως κρίθηκε, η αναγνώριση της Ζώνης Γ θα συνι-
στούσε κατ' ουσία επέκταση οικισμού, η οποία απαγορεύεται 
ρητά τόσο στον εξουσιοδοτικό νόμο όσο και στις διατάξεις 

του ίδιου του Π.Δ.».

Το παράθυρο ΣτΕ και η απόφαση της κυβέρνησης
Παρόλα αυτά το ΣτΕ αφήνει ένα παράθυρο επέκτασης των μικρών 
οικισμών κατόπιν θεσμοθέτησης εγκεκριμένου πολεοδομικού σχεδί-
ου. «Η επέκταση δεν αποκλείεται, αλλά είναι δυνατή μόνο κατόπιν 
προηγούμενης πολεοδόμησης των εκτάσεων που αφορά η επέκτα-

ση». 
Στην κατεύθυνση αυτή το υπουργείο Περιβάλλοντος ετοιμάζει νέα 
ρύθμιση για να διασώσει περιουσίες, ορίζοντας Περί-Οικιστικές 
Ζώνες, που θα αποτελούν συνέχεια των ορίων των οικισμών με όρους 
δόμησης ευμενέστερους από τα εκτός σχεδίου χωράφια. Παράλ-

ληλα, θα προωθηθεί νομοθετική ρύθμιση για τα αδόμητα ακίνη-

τα στα όρια των οικισμών, με γνώμονα την πραγματική λειτουργική 
και γεωγραφική τους σχέση με τον οικιστικό ιστό, με σεβασμό στις 
αποφάσεις του ΣτΕ», δηλώνουν κύκλοι του υπουργείου Περιβάλλο-

ντος και Ενέργειας στο OPEN TV και την «Ημερησία».
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Π
ερισσότεροι από επτά εκατομμύ-

ρια ιδιοκτήτες ακινήτων θα κληθούν 
το καλοκαίρι να δηλώσουν επακρι-
βώς τα στοιχεία του οικήματός τους 
στο Μητρώο Ιδιοκτησίας και Διαχείρι-

σης Ακινήτων (ΜΙΔΑ), ενός ολοκληρωμένου ψηφι-
ακού εργαλείου που δημιουργεί η ΑΑΔΕ. Στόχος 
του είναι η δημιουργία ενός ενιαίου φακέλου για 
κάθε ακίνητο στην Ελλάδα, με καταγραφή στοιχεί-
ων χρήσης και ιδιοκτησίας, αλλά και διασταύρωση 
φορολογικών και πολεοδομικών δεδομένων.

Τι θα περιλαμβάνει ο φάκελος κάθε 
ακινήτου
Κάθε ακίνητο θα αποκτήσει τον δικό του ψηφιακό 
φάκελο, στον οποίο θα συγκεντρώνονται πληροφο-

ρίες όπως:
•Είδος (κατοικία, επαγγελματικός χώρος, οικόπε-

δο, αγροτεμάχιο),
•Επιφάνεια και γεωγραφική θέση,
•Όροφος και κατάσταση (ημιτελές, ηλεκτροδο-

τούμενο, κενό),
•Τύπος χρήσης (ιδιοκατοίκηση, ενοικίαση, δωρεάν 
παραχώρηση),
•Κωδικοί ΑΤΑΚ και ΚΑΕΚ,
•Δεδομένα από τον ΔΕΔΔΗΕ και το Κτηματολόγιο,
•Ασφαλιστήρια συμβόλαια, όπου υπάρχουν.

Η διαδικασία δήλωσης
Στην πρώτη φάση, οι ιδιοκτήτες θα πρέπει να εισέλ-

θουν στην πλατφόρμα για να ελέγξουν, να επικαι-
ροποιήσουν ή να συμπληρώσουν τα στοιχεία των 
ακινήτων τους. Ιδιαίτερη σημασία δίνεται στη δήλω-

ση της πραγματικής χρήσης κάθε ακινήτου, κάτι 
που γίνεται για πρώτη φορά σε τόσο μεγάλη κλίμα-

κα. Επιπλέον, θα πρέπει να προσδιοριστεί ο τύπος 
δικαιώματος: πλήρης κυριότητα, ψιλή κυριότητα ή 
επικαρπία.
Δήλωση και από τους ενοικιαστές 
Αμέσως μετά, θα ακολουθήσει η συμμετοχή 
των ενοικιαστών, οι οποίοι θα καταχωρίσουν τις 
κατοικίες ή επαγγελματικούς χώρους που μισθώ-

νουν, προκειμένου να επιβεβαιωθεί η αντιστοί-
χιση μεταξύ εκμισθωτή και μισθωτή. Η διαδικα-

σία αυτή επιτρέπει στην ΑΑΔΕ να διασταυρώ-

νει άμεσα τις δηλώσεις ενοικίων και να εντοπίζει 
ενδεχόμενα αδήλωτα εισοδήματα. Όπως ανέφε-

ρε ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών, 
Όμηρος Τσάπαλος, το νέο σύστημα στοχεύει σε 
«οριστικό νοικοκύρεμα όλων των πληροφοριών 
που αφορούν τα ακίνητα».
Εντοπισμός κενών κατοικιών και 
στήριξη με επιδόματα
Το ΜΙΔΑ θα καταγράψει για πρώτη φορά και το 
σύνολο των κενών ακινήτων, μια πληροφορία που 

θα αξιοποιηθεί για την αντιμετώπιση του στεγα-

στικού προβλήματος, επιτρέποντας τη στοχευμέ-

νη ενεργοποίηση αδιάθετων κατοικιών. Επίσης, 
η πλατφόρμα θα διασταυρώνει αυτόματα ποιοι 
μισθωτές δικαιούνται κρατικά επιδόματα στέγα-

σης, είτε πρόκειται για κύρια κατοικία είτε για 
φοιτητικά ακίνητα.
Διασύνδεση με τη φορολογία
 και αυτόματη συμπλήρωση δηλώσεων
Έως τα τέλη του 2025, το Μητρώο θα συνδεθεί 
πλήρως με το φορολογικό σύστημα, επιτρέπο-

ντας την αυτόματη προσυμπλήρωση των εισοδη-

μάτων από ακίνητα στο έντυπο Ε2 και τη μεταφο-

ρά τους στο Ε1. Η ΑΑΔΕ θα μπορεί έτσι να παρα-

κολουθεί με ακρίβεια τα δηλωθέντα ενοίκια και 
να υπολογίζει με σαφήνεια τους αντίστοιχους 
φόρους.
Πρόστιμα για παραλείψεις
 και ανακρίβειες
Η δήλωση των στοιχείων στο ΜΙΔΑ θα είναι υποχρε-

ωτική, με πρόστιμα και ποινές για όσους αποκρύ-

ψουν ή παραλείψουν να δηλώσουν ακίνητα. Στους 
παραβάτες ενδέχεται να επιβληθεί καταλογισμός 
αναδρομικών φόρων και τελών (π.χ. ΕΝΦΙΑ), ενώ 
το Υπουργείο εξετάζει και αυστηρότερες ποινικές 
κυρώσεις για περιπτώσεις εκτεταμένης φοροδια-

φυγής.

«Ψηφιακό φακέλωμα» για κάθε ακίνητο
 Διασταυρώσεις και πρόστιμα για κρυφά τετραγωνικά

 Ολα όσα αλλάζουν με το νέο Μητρώο Ακινήτων (ΜΙΔΑ) - Τι πρέπει να δηλώσετε για να 
γλιτώσετε πρόστιμα
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Σκέρτσος για τα 3,1 δισ. ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης: 

«Επενδύσεις που αλλάζουν προς το 
καλύτερο τη ζωή των πολιτών»

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εκταμίευσε σήμερα 3,1 δισ. ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας προς 
την Ελλάδα.

Π
ρόκειται για τη συνέχεια της επιτυχημένης 
ολοκλήρωσης του 5ου αιτήματος πληρω-

μής για τις επιχορηγήσεις και τα δάνεια του 
Ταμείου που είχε υποβληθεί από τη χώρα 
μας στο τέλος Δεκεμβρίου 2024. 

Μετά από αυτήν την εξέλιξη, η Ελλάδα έχει εισπράξει 
21,3 δισ. ευρώ από το ΤΑΑ, ποσό που ξεπερνά το 59% 
του συνολικού προϋπολογισμού του Εθνικού Σχεδίου 
«Ελλάδα 2.0».
Το αίτημα πληρωμής αφορούσε στην ολοκλήρωση 32 
οροσήμων και στόχων του ελληνικού σχεδίου – 29 από 
το σκέλος των επιχορηγήσεων και 3 από το δανειακό 
σκέλος. Έτσι, το σύνολο των εκπληρωμένων οροσή-

μων του ελληνικού σχεδίου ανέρχεται πλέον σε 139, 
ποσοστό που ξεπερνά το 35% του συνόλου (394 ορό-

σημα και στόχοι), πάνω από τον μέσο όρο επίτευξης 
των 27 κρατών μελών (29%).
Για το σκέλος των επιχορηγήσεων, τα ορόσημα περι-
λάμβαναν, μεταξύ άλλων, τη συμβασιοποίηση έργων 
όπως: η εκπόνηση των πολεοδομικών σχεδίων σε 750 
δημοτικές ενότητες σε ολόκληρη την επικράτεια και πε-

ρισσότερες από 65 στρατηγικές αστικές αναπλάσεις σε 
δήμους της χώρας- μεταξύ των οποίων οι αναπλάσεις 
του Βοτανικού και της Αθηναϊκής Ριβιέρας- τα έργα του 
σχεδίου δασικής προστασίας «antiNERO», των αναδα-

σώσεων, καθώς και τα αντιδιαβρωτικά και αντιπλημμυ-

ρικά έργα στον Έβρο και τη Ροδόπη. 
Επιπλέον, ολοκληρώθηκαν: οι εγκρίσεις για πάνω από 
20 κέντρα καινοτομίας στα Πανεπιστήμια και 70 Συ-

μπράξεις Ερευνητικής Αριστείας των Ελληνικών Πα-

νεπιστημίων με ιδιωτικές επιχειρήσεις, η ενεργειακή 
αναβάθμιση 8.000 επιπλέον κατοικιών στο πλαίσιο του 

Προγράμματος «Εξοικονομώ κατ’ οίκον», η προκήρυξη 
νέων προγραμμάτων ενεργειακής εξοικονόμησης. Επί-
σης προωθήθηκαν σημαντικές μεταρρυθμίσεις όπως 
η επιτάχυνση της επιστροφής ΦΠΑ, η ολοκλήρωση σε 
ποσοστό 85% της κτηματογράφησης από το Εθνικό 
Κτηματολόγιο, το νομοθετικό πλαίσιο για την μετάβαση 
σε γρήγορες ευρυζωνικές συνδέσεις κ.ά. 
Για το δανειακό σκέλος, αντίστοιχα, τα ορόσημα αφο-

ρούσαν στη συμβασιοποίηση δανειακών πόρων Τ.Α.Α. 
ύψους άνω των 7 δισ ευρώ, καθώς και στην ενεργοποί-
ηση των προγραμμάτων για τη στέγαση «Σπίτι μου ΙΙ» 
και «Αναβαθμίζω το Σπίτι μου».

Σκέρτσος: «Επιβεβαιώνεται η καλή 
παράδοση της χώρας μας στην αξιοποίηση 
των πόρων»
Ο Υπουργός Επικρατείας, Άκης Σκέρτσος, δήλωσε: 
«Με την απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την 
εκταμίευση πόρων ύψους 3,1 δισ. ευρώ από το Ταμείο 
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μετά την εκπλήρωση 
32 οροσήμων και στόχων του 5ου αιτήματος, επιβεβαι-
ώνεται η καλή παράδοση της χώρας μας ως προς τη 
μέγιστη και ταχύτερη δυνατή αξιοποίηση των ευρωπαϊ-
κών πόρων για τον αναγκαίο μετασχηματισμό κράτους 
και οικονομίας με δημόσιες επενδύσεις και μεταρρυθ-

μίσεις που αλλάζουν προς το καλύτερο τη ζωή των πο-

λιτών και αποτελούν δεσμεύσεις του σχεδίου «Ελλάδα 
2.0». 
Με τη νέα εκταμίευση, οι πόροι που μέχρι στιγμής  εξα-

σφάλισε η Ελλάδα ανέρχονται σε 21,3 δισ. ευρώ, άνω 
του 59% του συνολικού προϋπολογισμού. Συνεχίζουμε 
με εντατικούς ρυθμούς τις προσπάθειες για να ολοκλη-

ρώσουμε τα επόμενα 23 μεταρρυθμιστικά και 20 επεν-

δυτικά ορόσημα του 6ο αιτήματος, με πιο εμβληματικά 
εξ αυτών τον Νέο ΟΣΕ, την ολοκλήρωση της κτηματο-

γράφησης , τον εκσυγχρονισμό των  βιομηχανικών πάρ-

κων , τον προσωπικό γιατρό, την ανάπτυξη και διασύν-

δεση ταμειακών μηχανών με ΑΑΔΕ. Στόχος μας είναι να 
αποκτήσουμε μια πατρίδα που θα μας κάνει όλους πιο 
περήφανους, ασφαλείς και δημιουργικούς. Και έχουμε 
το σχέδιο και τη βούληση για να το πετύχουμε έως το 
2027. Θα τα καταφέρουμε». Ο Αναπληρωτής Υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος Παπαθανά-

σης υπογράμμισε: «Η εκταμίευση πόρων ύψους 3,1 δισ. 
ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 
μετά από την ολοκλήρωση της διαδικασίας θετικής αξι-
ολόγησης και του 5ου αιτήματος πληρωμής που είχε 
υποβάλει η Ελλάδα, αποτελεί μια σημαντική εξέλιξη. 
Οι συγκεκριμένοι πόροι, που ανεβάζουν τα συνολικά 
κονδύλια του ΤΑΑ προς τη χώρα στα 21,3 δισ. ευρώ, 
δηλαδή πάνω από το 59% του προϋπολογισμού του 
Εθνικού Σχεδίου «Ελλάδα 2.0», συνιστούν ένα πρόσθε-

το εργαλείο για τη μεταρρυθμιστική οικονομική πολιτι-
κή με κοινωνικό πρόσημο που ακολουθούν με συνέπεια 
και αποφασιστικότητα οι κυβερνήσεις του Κυριάκου 
Μητσοτάκη. Ο κεντρικός στόχος παραμένει σταθερός: 
περαιτέρω σύγκλιση των εισοδημάτων με την υπόλοιπη 
Ευρώπη και ισόρροπη ανάπτυξη στο σύνολο των Περι-
φερειών της χώρας. Χρέος μας κάθε διαθέσιμο ευρώ 
να συμβάλλει στην κάλυψη του επενδυτικού κενού και 
στη δημιουργία ακόμα περισσότερων θέσεων εργασίας 
για όλους τους συμπολίτες μας, πρωτίστως για τις νέες 
και για τους νέους που θέλουν να δημιουργήσουν στον 
τόπο που τους αξίζει». 
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Χρηματιστήριο: 

Ποιοι έφεραν τα κέρδη – ρεκόρ
 των 11,5 δισ. ευρώ

Με «όχημα» βασικούς κλάδους της ελληνικής οικονομίας επετεύχθη το νέο ρεκόρ στην αθροιστική 
κερδοφορία των εισηγμένων του Χρηματιστηρίου Αθηνών.

Τ
ράπεζες, βιομηχανία και κατασκευές 
αναδείχθηκαν, μεταξύ άλλων, σε «στυλο-

βάτες» της ιστορικής επίδοσης των εται-
ρειών για τη χρήση του 2024, η οποία μην 
ξεχνάμε ότι διαμορφώθηκε σε 11,5 δισ. 

ευρώ, ξεπερνώντας τόσο τη χρήση του 2023 (10,5 
δισ. ευρώ) όσο και τη χρήση του 2007 (11,3 δισ. 
ευρώ), η οποία μέχρι και πρότινος κρατούσε τα 
«ηνία» της καλύτερης χρονιάς.
Φυσικά, αυτό το εντυπωσιακό αποτέλεσμα συνι-
στά απόρροια της ανθεκτικής δυναμικής του ελ-

ληνικού ΑΕΠ, των γενναιόδωρων κονδυλίων του 
Ταμείου Ανάκαμψης αλλά και της ωρίμανσης των 
επενδύσεων των προηγούμενων ετών, οι οποίες 
ήρθαν να εξισορροπήσουν τις όποιες αρνητικές 
επιπτώσεις από τις διακυμάνσεις σε μια σειρά κρί-
σιμων παραγόντων, όπως για παράδειγμα είναι το 
κόστος της ηλεκτρικής ενέργειας.
Ταυτόχρονα, η κερδοφορία – ρεκόρ του 2024 μπο-

ρεί να λειτουργήσει και ως «πανοπλία» στις τρέ-

χουσες προκλήσεις, οι οποίες συνδέονται με το 
ζήτημα των εμπορικών δασμών.

Οι «πρωταγωνιστές»
Από την επεξεργασία των στοιχείων της «Ν», προ-

κύπτει το συμπέρασμα ότι ένα αξιοσημείωτο με-

ρίδιο για τη βελτίωση των οικονομικών μεγεθών 
πιστώνεται στον τραπεζικό κλάδο, ο οποίος είδε 
τα καθαρά κέρδη να φθάνουν στα 4,7 δισ. ευρώ, 
καταγράφοντας άνοδο κατά +8,3% σε σχέση με 
το 2023 (4,3 δισ. ευρώ).
Πρόκειται για ένα ποσοστό, το οποίο σε απόλυτους 
αριθμούς ξεπερνά τα 361 εκατ. ευρώ και το οποίο 
έρχεται ως επισφράγισμα του ολικού comeback 
του τομέα. Μάλιστα, το παραπάνω νούμερο είναι 
ακόμη μεγαλύτερο και διαμορφώνεται στα 4,8 δισ. 
ευρώ, αν λάβουμε υπόψη αποκλειστικά τις 4+1 
συστημικές τράπεζες (Eurobank, ETE, Πειραιώς, 
Alpha, Κύπρου).
Από εκεί και πέρα, οι μη τραπεζικές εισηγμένες 
κατέγραψαν καθαρή κερδοφορία 6,8 δισ. ευρώ, η 
οποία είναι αυξημένη κατά +12,2% σε σχέση με το 
προηγούμενο έτος χρήσης (6,1 δισ. ευρώ). Ακόμη 
κι αν αφαιρέσουμε τα έκτακτα έσοδα, τα οποία εν 
μέρει μπορούν να παραμορφώσουν την πραγματι-
κή εικόνα των θεμελιωδών μεγεθών, η λειτουργική 
κερδοφορία (EBITDA) των μη χρηματοπιστωτικών 
εταιρειών κατάφερε να βελτιωθεί κατά +5% και να 
υπερβεί τα 14,7 δισ. ευρώ (από 14,0 δισ. ευρώ το 
2023), σε μια ένδειξη των ανθεκτικών επιδόσεων 
για την πλειονότητα των εισηγμένων. Όσον αφο-

ρά τον τζίρο, ας σημειωθεί ότι ανήλθε σε 97,5 δισ. 
ευρώ (+3,7%).
Από την πλευρά του, ο κλάδος της βιομηχανίας, 
όπως αυτός αποτυπώνεται στις συμμετέχουσες 
εταιρείες του δείκτη FTSE IN, εμφάνισε καθαρή 
κερδοφορία άνω του 1,4 δισ. ευρώ, βελτιωμέ-

νη κατά τουλάχιστον +65% σε σχέση με το 2023 
(854 εκατ. ευρώ). Αναμφίβολα, η εξομάλυνση του 
κόστους ενέργειας διαδραμάτισε καίριο ρόλο στη 
βελτίωση των μεγεθών της ελληνικής βιομηχανίας, 
η οποία φαίνεται ότι αποκτά μια «γερή βάση εκκί-
νησης» για τη χρήση του 2025.
Όσον αφορά τις κατασκευές, οι οποίες παρουσία-

σαν τη μεγαλύτερη ποσοστιαία αύξηση σε ετήσια 
βάση, η καθαρή κερδοφορία υπερέβη τα 920 εκατ. 
ευρώ έναντι 232 εκατ. ευρώ το προηγούμενο έτος. 
Αυτό μεταφράζεται σε μια μεταβολή της τάξης του 
296%. Τα μεγάλα έργα υποδομών, η προσαρμο-

γή του κλάδου, αλλά και η επέκταση σε παρεμφε-

ρείς δραστηριότητες είχαν καθοριστικό ρόλο στα 
«φουσκωμένα» μεγέθη, στα οποία φυσικά θα πρέ-

πει να σημειώσουμε ότι συμπεριλαμβάνονται και 
τα έκτακτα κέρδη της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ από την πώληση 
της Tέρνα Ενεργειακή στη Masdar.
Στον αντίποδα, οι εισηγμένες από τον κλάδο της 
ενέργειας και κοινής ωφέλειας είδαν την καθαρή 
κερδοφορία να περιορίζεται κατά σχεδόν -50% και 
να διαμορφώνεται σε 1,2 δισ. ευρώ (από 2,4 δισ. 
ευρώ το 2023). Η έκτακτη φορολόγηση στα κέρδη 
των δύο διυλιστηρίων, όπως και η αισθητή μείωση 
των περιθωρίων διύλισης ευθύνονται σε μεγάλο 
βαθμό σ’ αυτήν την υποχώρηση, αν και ομολογου-

μένως θα ήταν πολύ δύσκολο να επαναληφθούν οι 
επιδόσεις των προηγούμενων ετών.
Επίσης, πτώση της τάξης του -11% εμφάνισε η 
κερδοφορία στον τομέα του τουρισμού, η οποία 
ανήλθε σε 489,1 εκατ. ευρώ από 553,8 εκατ. ευρώ 
το 2023.
Τι μας λένε οι αριθμοί;
Από την επεξεργασία των στοιχείων μπορούμε να 
εξάγουμε ορισμένα πολύ χρήσιμα συμπεράσματα, 
τα οποία βοηθούν στο να ερμηνεύσουμε καλύτερα 
τον μεγάλο όγκο των οικονομικών δεδομένων. Ας 
σταχυολογήσουμε μερικά απ’ αυτά:
    Από 132 εισηγμένες του Χ.Α., μόλις το 15,1% 

(ή αλλιώς 20 εταιρείες) είχε αρνητικό αποτέλεσμα 
στην τελική γραμμή, με τις αθροιστικές ζημιές των 
«20» να υπολογίζονται σε -376,2 εκατ. ευρώ. Την 
ίδια στιγμή, η συντριπτική πλειοψηφία (84,9% ή 
αλλιώς 112 εταιρείες) κατάφερε να πετύχει θετι-
κή κερδοφορία. Από το σύνολο των εισηγμένων, 
οι περισσότερες (το 60% ή αλλιώς 80 εταιρείες) 
κατάφεραν να βελτιώσουν τα οικονομικά μεγέ-

θη, είτε μέσω της αύξησης της κερδοφορίας είτε 
μέσω του περιορισμού των ζημιών. Οι υπόλοιπες 
είδαν την κερδοφορία να μειώνεται ή τις ζημιές να 
διευρύνονται.     Συνολικά πέντε εισηγμένες κατά-

φεραν να «σβήσουν» τις απώλειες του 2023 και να 
«γυρίσουν» σε θετική κερδοφορία. Από την άλλη 
πλευρά, ακόμη πέντε εισηγμένες έκαναν την αντί-
στροφη κίνηση, βλέποντας τα κέρδη του 2023 να 
μετατρέπονται σε ζημιές το 2024.
    Η κερδοφορία για τη χρήση του 2024 ήταν η 
υψηλότερη όλων των εποχών, καθώς ξεπέρασε 
τόσο την επίδοση του 2023 (10,5 δισ. ευρώ), όσο 
και την επίδοση του 2007 (11,3 δισ. ευρώ), η οποία 
μέχρι και πρότινος «κρατούσε» το ιστορικό υψη-

λό. Μάλιστα, αυτό επετεύχθη χωρίς να υπάρξει 
αντίστοιχο ρεκόρ σε επίπεδο τζίρου, γεγονός που 
αποτυπώνει τη βελτίωση των περιθωρίων κερδο-

φορίας στο σύνολο των εισηγμένων.
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Πότε θα ολοκληρωθεί το Ενιαίο Εθνικό 
Σύστημα Διαχείρισης Παραβάσεων;

Σε καθυστέρηση φαίνεται ότι οδηγείται το Ενιαίο Εθνικό Σύστημα Διαχείρισης Παραβάσεων, 
σύμφωνα με όσα ανέφερε ο σύμβουλος διαχείρισης κυκλοφορίας και δημοσιογράφος Κίμων 
Λογοθέτης στην εκπομπή «Live You» του τηλεοπτικού σταθμού ΣΚΑΪ, με τους δημοσιογράφους 

Άρη Πορτοσάλτε και Μαρία Αναστασοπούλου.

Ό
πως εξήγησε, μπορεί να ξεκινά από 
τον Μάιο η τοποθέτηση 388 καμε-

ρών που θα καταγράφουν παραβά-

σεις όπως η παραβίαση του κόκκι-
νου σηματοδότη, ωστόσο το κεντρι-

κό ψηφιακό σύστημα που θα διαχειρίζεται τις 
παραβάσεις δεν είναι ακόμη έτοιμο. Ο λόγος είναι 
ότι υπήρξαν προδικαστικές προσφυγές από εται-
ρείες με έννομο συμφέρον κατά της διακήρυξης 
του σχετικού διαγωνισμού, γεγονός που καθυστε-

ρεί την ολοκλήρωσή του.
Σύμφωνα με τον κ. Λογοθέτη, ακόμη και αν ολοκλη-

ρωθεί σύντομα ο διαγωνισμός και επιλεγεί ανάδο-

χος, θα χρειαστούν τουλάχιστον 12 μήνες για την 
ανάπτυξη και την παράδοση του συστήματος. 
Μάλιστα, ο ανάδοχος έχει δικαίωμα να ζητήσει 
και παράταση έξι μηνών, οπότε το έργο μπορεί να 
φτάσει συνολικά τους 18 μήνες υλοποίησης. Αυτό 
σημαίνει ότι, στην καλύτερη περίπτωση, το ενιαίο 
σύστημα θα είναι έτοιμο μέσα στο 2027.
Ο Κίμων Λογοθέτης υπογράμμισε ότι είναι απαραί-
τητος ο συντονισμός των φορέων ώστε το έργο να 
μην μείνει ημιτελές. Διαφορετικά, υπάρχει ο κίνδυ-

νος οι κάμερες να τοποθετηθούν μεν, αλλά να μη 
χρησιμοποιηθούν στην πράξη για την καταγραφή 
και επιβολή προστίμων.
Στην ίδια εκπομπή, ο δημοσιογράφος Άρης Πορτο-

σάλτε σημείωσε ότι το 2027 είναι χρονιά εκτός 
εκλογών, γεγονός που, όπως είπε, ίσως δυσκολέ-

ψει την πολιτική απόφαση για την πλήρη εφαρμο-

γή του συστήματος.

Κίμων Λογοθέτης Σύμβουλος Διαχείρισης Κυκλοφορίας

Ο Κηφισός αλλάζει όψη 
Νέες παρεμβάσεις από το Φάληρο έως τη Νέα Φιλαδέλφεια

Η Περιφέρεια Αττικής προχωρά σε ένα εκτεταμένο έργο 
αναβάθμισης της Λεωφόρου Κηφισού, με στόχο τη βελτί-
ωση της οδικής ασφάλειας και τη διευκόλυνση των μετα-

κινήσεων στο πολεοδομικό συγκρότημα της πρωτεύου-

σας.
Όπως ανακοίνωσε ο Περιφερειάρχης Νίκος Χαρδα-

λιάς στο πλαίσιο της Συνόδου Κορυφής Μεταφορών και 
Υποδομών του Economist, προγραμματίζεται η εγκατά-

σταση Συστημάτων Αναχαίτισης Οχημάτων (τύπου New 
Jersey και rolling barriers) κατά μήκος της Κηφισού, από 
το Στάδιο Ειρήνης και Φιλίας μέχρι τη Νέα Φιλαδέλφεια.
Τα rolling barriers αποτελούν καινοτόμες κατασκευές που 
συνδυάζουν μεταλλικά στηρίγματα και περιστρεφόμε-

νους κυλίνδρους από ευέλικτο και ανθεκτικό υλικό (EVA), 
προσφέροντας αυξημένη απορρόφηση ενέργειας σε 
περίπτωση πρόσκρουσης.
Το έργο χρηματοδοτείται από το ΕΣΠΑ 2021-2027 και 
προβλέπεται να ξεκινήσει το πρώτο εξάμηνο του 2026, 
με την ολοκλήρωσή του να αναμένεται έως το τέλος του 
2027.
Παράλληλα, σχεδιάζεται η κατασκευή νέων πεζογεφυ-

ρών σε κρίσιμα σημεία, αλλά και η εκκίνηση του μεγά-

λου έργου του τριπλού κόμβου Σκαραμαγκά. Με προϋ-

πολογισμό 70 εκατ. ευρώ και συνολικό μήκος 7,4 χιλιο-

μέτρων, το έργο αυτό θα περιλαμβάνει δύο νέους Ανισό-

πεδους Κόμβους (Σκαραμαγκά και Ναυπηγείων) και την 
αναβάθμιση του κόμβου Σχιστού, ολοκληρώνοντας έτσι 
τον οδικό άξονα ΔΠΛΑ–Σχιστού.
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Δημοσκόπηση GPO: 

Η ΝΔ αυξάνει τα ποσοστά της, σταθερά 
διψήφια διαφορά -Δεύτερη η Πλεύση, 

τρίτο το ΠΑΣΟΚ
Σημάδια ανάκαμψης δείχνει η ΝΔ σύμφωνα με τα αποτελέσματα δημοσκόπησης της GPO.<

Τ
ο κυβερνών κόμμα μετά από ένα διάστη-

μα έντονων αναταράξεων που προκάλε-

σε η υπόθεση των Τεμπών, η ΝΔ φαίνεται 
να παίρνει μια δημοσκοπική ανάσα.
Η δημοσκόπηση της GPO για την εφημε-

ρίδα Παραπολιτικά αποτυπώνει αυτή την τάση, 
φέρνοντας τη ΝΔ να κερδίζει έδαφος και να αυξά-

νει το ποσοστό της κατά περίπου δύο μονάδες, 
απόρροια κυρίως των οικονομικών μέτρων που 
ανακοίνωσε ο πρωθυπουργός την προηγούμενη 
εβδομάδα για συνταξιούχους και ενοικιαστές.
Η ΝΔ στην πρόθεση ψήφου συγκεντρώνει το 
25,1%, στη δεύτερη θέση βρίσκεται η Πλεύση 
Ελευθερίας με 12,8% και τρίτο κόμμα είναι το 
ΠΑΣΟΚ με 12,4%.

Πρόθεση Ψήφου στη δημοσκόπηση της 
GPO
Νέα Δημοκρατία: 25,1%
ΣΥΡΙΖΑ: 5,8%
ΠΑΣΟΚ: 12,4%
Ελληνική Λύση: 9,4%
ΚΚΕ: 8,3%
Νίκη: 2,8%
Πλεύση Ελευθερίας: 12,8%
Φωνή Λογικής: 2%
ΜέΡΑ25%: 1,2%
Νέα Αριστερά: 1,9%
Κίνημα Δημοκρατίας: 2%
Άλλο: 3,7%
Αναποφάσιστοι: 10,5%
Λευκό-Άκυρο: 0,8%
Δεν θα ψηφίσω: 1,3%

Εκτίμηση ψήφου στη δημοσκόπηση της 
GPO
ΝΔ: 28,7%
ΣΥΡΙΖΑ: 6,6%
ΠΑΣΟΚ: 14,3%
Ελληνική Λύση: 10,8%
ΚΚΕ: 9,5%
Νίκη: 3,2%
Πλεύση Ελευθερίας: 14,6%

Φωνή Λογικής: 2,3%
ΜέΡΑ25%: 1,3%
Νέα Αριστερά: 2,2%
Κίνημα Δημοκρατίας: 2,3%
Άλλο: 4,2%
Στην ερώτηση «ποιος είναι ο καταλληλότερος 
πρωθυπουργός», ο Κυριάκος Μητσοτάκης παρα-

μένει σταθερά πρώτος με 40,3%, ενώ ο «κανένας» 
συγκεντρώνει το 35,1%.
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Ο βαθύς, ατόφιος φασισμός, που «τιμά» την ερμηνεία αυτού του όρου, ζει και βασιλεύει 
στα πανεπιστήμια, όσο και εκτός αυτών, με τις διάφορες μορφές του να στηλιτεύουν όλες 

τις εκφάνσεις της ελληνικής κοινωνίας.

Μ
πορεί τα τελευταία χρόνια να 
είναι κάπως πιο ήσυχα, όσον 
αφορά στη φασιστική βία, 
ωστόσο όπως απέδειξαν τα 
γεγονότα των τελευταίων ημε-

ρών, όχι απλά το αβγό του φιδιού δεν έχει 
ξεριζωθεί, αλλά μάλλον εξακολουθεί να 
εκκολάπτεται πιο απειλητικά, με το τέρας 
έτοιμο να βγει και να χτυπήσει ανά πάσα 
στιγμή.
Διαβάζοντας αυτές τις δύο παραγράφους, 
κάποιος θα θεωρούσε ότι μιλάμε για τη 
Χρυσή Αυγή ή για άλλες εποχές, που με-

σουρανούσε το παρακράτος στην ταλαί-
πωρη πολιτική ιστορία της χώρας μας. Όχι. 
Μιλάμε για τον φασισμό, τον πιο ύπουλο, 
τον «δικαιολογημένο» από ένα μικρό αλλά 
πάντα φωνακλάδικο και κατά πως φαίνεται 
επηρεαστικό ακόμα, τμήμα της κοινωνίας, 
που ενίοτε εκφράζεται ακόμα, με ή χωρίς τα 
προσχήματα, και στα βουλευτικά έδρανα.
Αυτόν τον φασισμό, που ακόμα κι όταν εκ-

φράζεται με αίμα και δολοφονίες αθώων, 
κάποιος με δικαίωμα στον δημόσιο λόγο θα 
βρεθεί να τον ξεπλύνει, μουρμουρίζοντας 
άλλοτε περί του… «δικαίου αυτών των αδι-
κημένων παιδιών» κι άλλοτε περί… της «θε-

ωρίας των δύο άκρων», που κατά κάποιον 
τρόπο ορισμένοι επιθυμούν να μην ισχύει, 
ενώ η πραγματικότητα, από όπου και να την 
πιάσεις, δείχνει ακριβώς το αντίθετο.
«Μην μιλάς εσύ, είσαι φασίστας». Αυτή η 
φράση σε τραμπουκισμό από έναν -σχεδόν 
μεσήλικα- φοιτητή σε συνάδελφό του που 
ήταν μέλος της ΔΑΠ, σε συνέλευση στο Πά-

ντειο Πανεπιστήμιο, μου είχε κάνει μεγάλη 
εντύπωση, πριν από 25 χρόνια. Τα επόμενα 
που ακολούθησαν, σταμάτησε να μου κάνει 
εντύπωση. Μα πώς κατηγορείς κάποιον για 
φασισμό κόβοντάς του το λόγο, ενώ εσύ 
υποτίθεται ότι εκπροσωπείς την πρόοδο 
και τη δημοκρατία, όσο και τη γνωστή ρήση 
του Βολταίρου στην οποία θεμελιώθηκε 
ακριβώς το δικαίωμα του λαού για ελεύθε-

ρη έκφραση; Νεανικές έωλες απορίες…
Η πραγματικότητα δείχνει αρκετά πιο απλοί. 
Κοινοί χουλιγκάνοι, τραμπούκοι, ακόμα και 
μαχαιροβγάλτες, επιστρατεύονται συχνά 
για να χτυπήσουν -όχι με επιχειρήματα ή 
όποιο άλλο «όπλο» διαθέτει η Δημοκρατία 
προκειμένου να εκφράζονται όλοι- αλλά 
στην κυριολεξία, όποιον διαφωνεί με τη 
δική τους, συνήθως περιθωριακή και κοινω-

νικά και εθνικά ακραία επικίνδυνη, θέση και 
άποψη. Και συνήθως, παρά τη σοβαρότητα 
των παραπτωμάτων αυτών των εκφραστών 
της κοινωνικής αποτυχίας μας, ελάχιστοι ή 
κανείς δεν τιμωρείται. Για αυτό και συνεχί-
ζουν.
Και λόγω του «αριστερού» -στο μυαλό τους- 
προσήμου, έχουν και το ιδεολογικό άλλοθι 
για τις φασιστικές αιματηρές επιθέσεις, ή 
τουλάχιστον δεν είναι και λίγοι αυτοί που 
τους το αποδίδουν. Η ιδεολογική ηγεμονία, 
βλέπετε, για κάποιον λόγο κρατεί ακόμα, 
και άνθρωποι βουτηγμένοι στην υποκρισία 
είναι πάντα πρόθυμοι να κατηγορήσουν τον 

Ο στόχος των φασιστών είναι 
πάντα η ελλάδα

από τον Σωτήρη Σκουλούδη
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«αντίπαλο» για κάτι που κάνουν οι ίδιοι και 
πολύ χειρότερα. Αλλά είπαμε, «αυτοί  μπο-

ρούν».
Και κάποιος, εν έτει 2025,  έθρεψε αρκετά 
αυτό το φίδι, τόσο ώστε να μην φοβάται 
καν να πραγματοποιεί τις καταδρομικές επι-
θέσεις, οποιαδήποτε ώρα της ημέρας, σε 
οποιαδήποτε ακόμα και πολύ καλά φυλασ-

σόμενη περιοχή της Αθήνας. 
Είχε προηγηθεί ο τραμπουκισμός, χωρίς 
αίματα ευτυχώς, πριν από δύο εβδομάδες 
στον «Ιανό», μια ανάσα από το Σύνταγμα 
δηλαδή, όπου λάμβανε χώρα μια εκδήλωση 
για την τραγωδία των Τεμπών που δεν άρε-

σε σε αυτούς που θεωρούν ότι η κοινωνία 
πρέπει να λειτουργεί με μια άποψη και μια 
ιδεολογία, και τα εμπόδια σε αυτήν θα πρέ-

πει να φιμώνονται και να μην τολμούν καν 
να εκφραστούν.
Και αυτή την εβδομάδα, ήταν η σειρά της 
Νομικής. Εκεί λάμβανε χώρα μια φαινο-

μενικά εντελώς ουδέτερη εκδήλωση, συ-

γκεκριμένα οι ημέρες καριέρας , κατά την 
οποία κάθε χρόνο οι φοιτητές καλούν ομι-
λητές για να τονίσουν τις δυνατές επαγγελ-

ματικές διεξόδους που έχουν οι νέοι. 
Κι όμως, αυτή η εκδήλωση έγινε στόχος 
-και όχι τυχαία, φυσικά, από τους φασίστες. 
Γιατί; Μα γιατί, καταρχάς, τη διοργάνωσε η 
ΔΑΠ, η φοιτητική νεολαία του κυβερνώντος 
κόμματος, που εξέλαβε την πλειοψηφία, 
δηλαδή, στις προηγούμενες εθνικές εκλο-

γές… Στους φασίστες, όμως, σίγουρα δεν 
αρέσουν οι πλειοψηφίες.
«Θα πεθάνετε ρε τελειώσατε», ήταν η μόνη 
φράση που εκστόμισαν οι κουκουλοφόροι 
τραμπούκοι που εισέβαλλαν στον πανεπι-
στημιακό χώρο, ξεκινώντας να τραμπουκί-
ζουν και να τρομοκρατούν, πριν τραυματί-
σουν σοβαρά έναν φοιτητή που σήκωσε το 
ανάστημά του απέναντι στην άνανδρη επί-
θεση. Η Νομική γέμισε αίματα, η εκδήλωση 
φυσικά διακόπηκε, ο σκοπός επετεύχθη.
Η αστυνομία διαθέτει βίντεο από την επίθε-

ση και εξετάζει όλα τα στοιχεία για τον εντο-

πισμό των δραστών, ελάχιστοι είναι αισιό-

δοξοι όμως, ότι αφενός θα βρεθούν, αφε-

τέρου και να βρεθούν, θα λάβουν μια αρ-

μόζουσα για το δημοκρατικό μας πολίτευμα 
ποινή για την πράξη τους, με το νόημά της 
να είναι, όχι κάτι περισσότερο από αυτό που 
προβλέπει το σωφρονιστικό μας σύστημα. 
Δηλαδή, να μην το ξανακάνουν και να απο-

τραπούν και επίδοξοι μιμητές τους από το 
να πράξουν κάτι ανάλογο.
Ωστόσο αν θέλουμε να εντοπίσουμε το πρό-

βλημα στη ρίζα του, θα δούμε ότι η ΔΑΠ δεν 
ήταν αρκετός λόγος για κάτι τέτοιο. Ο με-

γάλος στόχος ήταν άλλος. Ήταν οι ομιλη-

τές. Εγνωσμένου κύρους και μεγάλης απή-

χησης καθηγητές γεωπολιτικής και στρα-

τιωτικοί αναλυτές, όπως είναι ο Γιώργος 
Μάζης και ο Κώστας Γρίβας, γνωστοί για 
τις πύρινες αναλύσεις τους, που αφορούν 
συνήθως σε ζητήματα προστασίας της εθνι-
κής μας ανεξαρτησίας και του Ελληνισμού, 
ή της σημασίας αναβάθμισης των Ενόπλων 
Δυνάμεων, ακριβώς για να συνεχίσουμε να 
παραμένουμε ανεξάρτητοι, ειδικά απέναντι 
στον εχθρικό γείτονα που διαρκώς δείχνει 
ότι κάτι ετοιμάζει.
Και αυτοί οι άνθρωποι, είναι σίγουρα ο νού-

μερα ένα στόχος των φασιστών. Διότι κατά 
βάση εκφράζονται εθνικά και ο στόχος είναι 
η Ελλάδα.
Από το κάψιμο της ελληνικής σημαίας σε 
διαδηλώσεις, μέχρι τις επιθέσεις ακόμα και 
στο σπίτι του Μίκη Θεοδωράκη στο μεγα-

λειώδες συλλαλητήριο για το Μακεδονικό, 
τα παραδείγματα της «εσωτερικής» επίθε-

σης σε κάθε τι εθνικό, είναι αναρίθμητα, 
από τους ανθέλληνες φασίστες.
Και η ευκαιρία του Γιάννη Μάζη στο ίδιο 
έδρανο με τον Κώστα Γρίβα, στην ίδια αφύ-

λακτη… πολιτεία, για αυτούς παραήταν 
καλή ευκαιρία για να πάει χαμένη.
Κάθε εθνική φωνή πρέπει να σιωπά, ή να 
φοβάται να μιλήσει. Και ο κύριος Μάζης, σε 
δηλώσεις του σε διαδικτυακή εκπομπή, το 
ερμήνευσε, απέξω απέξω…
«Εμείς έχουμε καυτηριάσει καταστάσεις 
για τα ελληνοτουρκικά, έχουμε πει σκληρά 
πράγματα. Υπάρχει όμως μια πολιτική ενα-

ντίον της ελληνικής κυριαρχίας», ανέφερε. 
«Λυπάμαι γι› αυτά τα παιδιά, γιατί έχω γιο 
στην ηλικία τους», συμπλήρωσε, ειλικρινά 
λυπημένος και προβληματισμένος για αυτό 
που γίνεται στη χώρα του, και παίρνει τη 
μορφή του «εσωτερικού εχθρού», για τον 
οποίο ο ίδιος έχει αναφερθεί πολλάκις.
Ο Κώστας Γρίβας έδωσε κι αυτός το στίγμα, 
με τον δικό του τρόπο, φωτογραφίζοντας 

τους δράστες και τα κίνητρα τους, δίνοντας 
μάλιστα μια άλλη  διάσταση, αυτή του «να-

ζισμού».
«Δεν ξέρω ποιοι είναι αυτοί οι άνανδροι και 
τι πρεσβεύουν πολιτικά. Δεν ξέρω αν είναι 
«αντιεξουσιαστές» ή κάτι σχετικό. Αν κινή-

θηκαν «αυθορμήτως» ή ήταν καθοδηγούμε-

νοι. Αν είναι Έλληνες ή κάτι άλλο. Αυτά θα 
τα μάθουμε όταν (;) εντοπιστούν και αποκα-

λυφθούν.
Ωστόσο, αυτό που σίγουρα ξέρω είναι ότι 
εδώ και καιρό και εγώ και όλοι, μα όλοι, οι 
καθηγητές που συμμετείχαμε στη χθεσινή 
εκδήλωση έχουμε στοχοποιηθεί, απειλη-

θεί και καθυβριστεί από ένα πολυπλόκαμο 
ψηφιακό παρακράτος στα ΜΚΔ, στο οποίο 
εξέχοντα ρόλο παίζουν συγκεκριμένοι λο-

γαριασμοί, ναζιστικής ιδεολογίας.
Ξεκάθαρης και δηλωμένης. Όχι εθνικιστι-
κής, όχι «ακροδεξιάς». Ναζιστικής. Λογα-

ριασμοί που καθυβρίζουν τον Ιωάννη Μετα-

ξά επειδή αντιστάθηκε στην ιταλική εισβο-

λή, που θεωρούν τον Χίτλερ προστάτη της 
Ευρώπης, που καλούν για ανανέωση του 
ελληνικού αίματος από Αλβανούς και Ου-

κρανούς γιατί «είναι πιο καθαροί φυλετικά» 
από τους «μελαχρινούς» Έλληνες, που βρί-
ζουν τον Στρατό και την Εκκλησία και μία 
σειρά από άλλα.
Οι λογαριασμοί αυτοί σήμερα εκφράζουν 
την επιδοκιμασία τους για την επίθεση ενα-

ντίον μας και πανηγυρίζουν».
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Επίθεση στη Νομική:

ΜΕ ΚΑΜΕΡΕΣ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ
 ΚΑΙ ΓΕΝΕΤΙΚΟ ΥΛΙΚΟ ΨΑΧΝΕΙ

Η ΕΛΑΣ ΤΑ ΟΚΤώ ΑΤΟΜΑ
Οκτώ άτομα τα οποία μάλιστα δεν αποκλείεται να έχουν φοιτητική σχέση με τη Νομική 

ερευνούν οι Αρχές Ασφαλείας ως βασικό επιχειρησιακό κορμό της ομάδας που έκανε την 
καταδρομική αιματηρή επίθεση στο πανεπιστήμιο κιαι τραυμάτισε ένα άτομο μετατρέποντας σε 

πεδίο μάχης την αίθουσα που εκείνη την ώρα γινόταν εκδήλωση.

Ο
ι Αρχές έχουν συλλέξει όλο το υλικό 
από τις κάμερες ασφαλείας και έχουν 
εντοπίσει άτομα τα οποία έχουν μπει 
στο μικροσκόπιο και τα οποία δεν 
αποκλείεται να είναι τα άτομα που 

αναζητούν.
Προσπαθούν μάλιστα να συγκεντρώσουν περισ-

σότερο υλικό για να διαπιστώσουν το σημείο που 
καταλήγουν οι ύποπτοι και ενδεχομένως εκεί 
να μπορέσουν να τους δουν χωρίς τις κουκού-

λες.
Σε κάθε περίπτωση, όμως επικεντρώνουν το 
ερευνητικό τους ενδιαφέρον στον τρόπο με 
τον οποίο έφτασαν στη Νομική, σε μηχανές 
ή αυτοκίνητα που μπορεί να χρησιμοποίησαν.
Πάντως, αντικείμενα τα οποία χρησιιμοποίη-

σαν κατά τη διάρκεια της αιματηρής επίθεσης 
έχουν συλλεγεί από τις αρχές και θα μετα-

φερθούν στα εγκληματολογικά εργαστήρια 
για DNA και αποτυπώματα.
Οι Αρχές, επίσης, εκτιμούν, ότι τα συγκεκριμέ-

να άτομα τις προηγούμενες ημέρες θα είχαν 
ήδη δείξει τις προθέσεις τους και ψάχνουν να 
βρουν τα άτομα εκείνα που θα μπορούσαν να 
τους δώσουν περισσότερες πληροφορίες για 
το ποιοι είχαν αντιδράσει στη συγκεκριμένη 

εκδήλωση και είχαν εκφραστεί αρνητικά.
Οι αξιωματικοί μάλιστα που ασχολούνται με 
την υπόθεση δεν αποκλείουν να είναι κοινή η 
δεξαμενή των ατόμων που βρίσκονται πίσω 

από την καταδρομική επίθεση με τα άτομα που 
το τελευταίο διάστημα προσπαθούν να συγκρο-

τήσουν μία νέα ομάδα στα Εξάρχεια προκαλώντας 
επεισόδια και επιθέσεις.

Η «μαύρη τρύπα» της Νομικής 
και οι ευθύνες των Πρυτάνεων - 
Προβληματισμός για την επίθεση
Αμηχανία αλλά και εκνευρισμό έχει προκαλέσει 
στην Κυβέρνηση η σοκαριστική εισβολή κουκουλο-

φόρων στη Νομική Σχολή της Αθήνας, επίθεση που 
είχε σαν αποτέλεσμα τον σο-

βαρότατο τραυματισμό διδα-

κτορικού φοιτητή καθώς το 
ζήτημα ακουμπά τον βασικό 
πυρήνα των προεκλογικών 
δεσμεύσεων της Κυβέρνη-

σης ήδη από το 2019. Εκνευ-

ρισμός επικρατεί και για τους 
πρυτάνεις καθώς όπως λέ-

γεται «δεν εφάρμοσαν αυτά 
που ορίζει ο νόμος, ούτε τα 

συστήματα επιτήρησης, ούτε τις κάρτες ελέγχου».
Ήταν Σεπτέμβρης του 2023 όταν ο Πρωθυπουργός 
από το βήμα της ΔΕΘ ξεκαθάριζε πως «χρειάζεται 
μια πιο συστηματική συνεργασία με τους Πρυτά-

νεις. Έχουν την ευθύνη να καταρτίσουν το σχέδιο 
ασφάλειας των Πανεπιστημίων».
Για την Κυβέρνηση στο κομμάτι της ασφάλειας στα 
ΑΕΙ, μπορεί να έχει γίνει σημαντική πρόοδος αλλά 
παραμένει, όπως παραδέχονται και τα ίδια τα κυ-

βερνητικά στελέχη, μία «μαύρη τρύπα» καθώς πρυ-

τάνεις δεν εφαρμόζουν όσα έχουν ήδη νομοθετηθεί 
ενώ η πανεπιστημιακή αστυνομία αποτελεί εδώ και 
καιρό παρελθόν.

    Το θέμα απασχόλησε τον πρωινό καφέ του Μεγά
ρου Μαξίμου και σήμερα αναμένονται και επίσημες 
τοποθετήσεις σε ΜΜΕ από στελέχη παρά τω Πρω
θυπουργώ.

Ήδη χθες τοποθετήθηκε επί του θέματος ο Υπ. Προ
στασίας του Πολίτη Μιχάλης Χρυσοχοΐδης ο οποί
ος σημείωσε πως τέτοια φαινόμενα έχουν υπάρξει 
και στο παρελθόν και πως πλέον δεν εμφανίζονται 

Χρυσοχοΐδης για επεισόδια στη Νομική: 
«Μόνο η σύλληψη αξίζει στους κουκουλοφόρους»
Σε δηλώσεις του, ο Μιχάλης Χρυσοχοΐδης, καταδίκασε τα επεισόδια που σημειώθηκαν σε 
εκδήλωση στη Νομική, όπου κουκουλοφόροι επιτέθηκαν στους παρευρισκομένους τραυματί-
ζοντας έναν φοιτητή, χαρακτηρίζοντάς τα ως απαράδεκτα. 
Παράλληλα, εξέφρασε την απορία «γιατί μπαίνουν τόσο βίαιοι άνθρωποι στα πανεπιστήμια, οι 
οποίοι προκαλούν τόσο μεγάλη ζημιά και σωματικές βλάβες σε αθώους ανθρώπους».
«Αυτό που τους αξίζει είναι η σύλληψη και η παραπομπή τους στη δικαιοσύνη και αυτό θα γίνει 
γιατί αυτός είναι ο κανόνας της δημοκρατίας», τόνισε ο κ. Χρυσοχοΐδης σε συνέντευξη του 
στο Open, ενώ πρόσθεσε ότι «η αστυνομία πρέπει να εξιχνιάσει την υπόθεση γιατί υπάρχει ένα 
τραυματίας φοιτητής».
«Δεν μπορεί ο καθένας να μπαίνει σε μια σχολή χωρίς να γνωρίζει κανείς ποιος είναι»
Ο υπουργός ζήτησε να ληφθούν μέτρα από τα πανεπιστήμια για να αποτρέπονται τέτοια φαινό-

μενα. «Δεν μπορεί ο καθένας να μπαίνει σε μια σχολή χωρίς να γνωρίζει κανείς ποιος είναι», 
ανέφερε ενώ υπενθύμισε ότι «έχουμε ψηφίσει νόμο του 2021 και δεν έχει εφαρμοστεί με ευθύ-

νη αυτών που διοικούν τα πανεπιστήμια».

Στη συνέχεια, ο κ. Χρυσοχοΐδης επεσήμανε ότι η κατάσταση στα πανεπιστήμια είναι αισθητά 
βελτιωμένη σε σχέση με τον παρελθόν, υπογραμμίζοντας πως δεν υπάρχουν πλέον καταλή-

ψεις, αλλά «σε ορισμένα πανεπιστήμια γίνονται συνελεύσεις άσχετων ανθρώπων και κινήσεων 
που δεν πρέπει να γίνονται σε πανεπιστήμια».

«Το αμφιθέατρο της σχολής είναι για να γίνονται μαθήματα, να συνεδριάζουν φοιτητικές παρα-

τάξεις και να γίνονται μια σειρά από εκδηλώσεις, αλλά το να συνεδριάζουν διάφορές άσχετες 
οργανώσεις που σχετίζονται με ζητήματα που έχουν να κάνουν με τη βία είναι απαράδεκτο», 
κατέληξε ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη.
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Παύλος Μαρινάκης: 

Η Πανεπιστημιακή Αστυνομία δεν πέτυχε 
Να διαγράφονται οι φοιτητές που συμμετέχουν σε εγκληματικές ενέργειες

Ο Παύλος Μαρινάκης μίλησε σε τηλεοπτικό σταθμό για την Πανεπιστημιακή Αστυνομία, για 
την επίθεση στη Νομική, αλλά και τη διαγραφή φοιτητών που συμμετέχουν σε εγκληματικές 

ενέργειες

Ε
ιδικότερα, ο κυβερνητικός εκ-

πρόσωπος μίλησε αρχικά στο 
Action24 με αφορμή την επί-
θεση στη Νομική το βράδυ της 
Τετάρτης και τόνισε ότι τα ελ-

ληνικά δημόσια πανεπιστήμια, κατά ένα 
μεγάλο ποσοστό τους, κυρίως σε Αθήνα 
και Θεσσαλονίκη, γίνονταν χώροι ανομίας 
και βαρύτατης εγκληματικότητας.
«Για πάρα πολλά χρόνια, μεγάλο μέρος 
του πολιτικού συστήματος -αναφέρομαι 
στην Αριστερά και στην Κεντροαριστερά- 
δεν ήταν στη σωστή πλευρά της Ιστορίας, 
δεν ήταν με τις σιωπηρές πλειοψηφίες. 
Αλλά είτε έκλειναν τα μάτια στην πραγμα-

τικότητα, είτε στήριζαν ανοιχτά τις ηχηρές 
νοσηρές μειοψηφίες φοιτητών και μη φοι-
τητών οι οποίοι μόλυναν με την παραβατι-
κότητά τους τα πανεπιστήμια», συνέχισε ο 
κυβερνητικός εκπρόσωπος.
«Για αυτό που συνέβη στη Νομική και για 
όλα όσα έχουν συμβεί αυτές τις δεκαετίες, 
έχει βαρύτατη ευθύνη αυτός ο πολιτικός 
χώρος. Γιατί όλους αυτούς τους ανθρώ-

πους δεν τους ονομάζει αυτό που είναι, 
δηλαδή εγκληματίες. Γιατί αυτό που συνέ-

βη στη Νομική είναι ένα βαρύτατο έγκλη-

μα και είναι κάτι παραπάνω από καταδι-
καστέο, είναι ντροπιαστικό, και η ΕΛ.ΑΣ. 
είμαι σίγουρος ότι για ακόμη μια φορά θα 
κάνει τη δουλειά της, θα συλλάβει αυτούς 
τους εγκληματίες, θα τους οδηγήσει στη 

Δικαιοσύνη και ελπίζω με τον Νέο Ποινικό 
Κώδικα να έχουν μια παραδειγματική τιμω-

ρία, όπως επιλέξει η Δικαιοσύνη.
Μέσα σε έξι χρόνια σχετικά με την αντι-
μετώπιση της εγκληματικότητας στα πα-

νεπιστήμια, έχουν γίνει όσα δεν έγιναν 
ολόκληρες δεκαετίες. Έχουν εκκενωθεί 
δεκάδες καταλήψεις, αυτή τη στιγμή που 
μιλάμε δεν υπάρχει καμία ενεργή κατάλη-

ψη στα πανεπιστήμια. Μόνο τις δέκα τε-

λευταίες ημέρες είχαμε τρεις εκκενώσεις 
καταλήψεων από την Αστυνομία, δύο στο 
ΑΠΘ και μία στην Κρήτη. Αυτό συνέβη και 
συμβαίνει γιατί η κυβέρνηση Μητσοτάκη, 
με το που εξελέγη, άλλαξε τον νόμο και 
πλέον δεν υπάρχει κανένας περιορισμός 
στην επέμβαση της Αστυνομίας στα πανε-

πιστήμια. Το άσυλο ανομίας πλέον έχει γί-
νει, αυτό το οποίο είναι πραγματικά, ελεύ-

θερη διακίνηση ιδεών. Υπάρχουν όμως 
πολλά που πρέπει να κάνουμε, δεν αρκεί 
μόνο να επεμβαίνει η Αστυνομία», λέει ο 
κ. Μαρινάκης.

Για την Πανεπιστημιακή Αστυνομία
Στη συνέχεια, ο Παύλος Μαρινάκης δήλω-

σε σχετικά με την Πανεπιστημιακή Αστυ-

νομία: «Η Πανεπιστημιακή Αστυνομία δεν 
πέτυχε, μην κρυβόμαστε πίσω από τα λό-

για μας. Έτσι όπως είχε σχεδιαστεί, δεν 
ήταν σωστό να εφαρμοστεί. Και γι' αυτό 
κι αυτοί οι άνθρωποι δεν πήγαν χαμένοι, 

ίσα-ίσα έχουν πάει σε πολλές άλλες ση-

μαντικές Υπηρεσίες, πολλές εκ των οποί-
ων σχετίζονται με την αντιμετώπιση της 
βίας στα πανεπιστήμια. Η βαριά εγκλη-

ματικότητα, αυτοί οι εγκληματίες, είναι 
κυρίως στα μεγάλα ιδρύματα Αθήνας και 
Θεσσαλονίκης και σε κάποια άλλα πολυ-

τεχνικά ιδρύματα. Κάποιοι είναι φοιτητές, 
κάποιοι δεν είναι, άρα η δράση τους θα 
πρέπει να αντιμετωπίζεται από την κανο-

νική Αστυνομία.
Άρα, η Πανεπιστημιακή Αστυνομία εκρίθη 
εκ των υστέρων ότι δεν θα αντιμετώπι-
ζε το πρόβλημα. Και επειδή δεν είμαστε 
δογματικοί, προτιμήσαμε να προσαρμό-

σουμε την πολιτική μας παραδεχόμενοι 
ότι στην πρώτη τετραετία έπρεπε να γίνει 
διαφορετικά ο σχεδιασμός αυτός και αξι-
οποιήθηκαν οι άνθρωποι αυτοί.
Όπως καταλαβαίνετε, δεν φοβάται αυ-

τός που βάζει την κανονική Αστυνομία να 
σπάει καταλήψεις. Κάνουμε το πολύ πιο 
δύσκολο που χρειάζονται οι πολλοί φοι-
τητές. Και έχουμε κάνει πολύ σημαντικά 
βήματα, δεν υπάρχει -για πρώτη φορά 
μετά από δεκαετίες- ενεργή κατάληψη.
Πρέπει να γίνουν πρωτόκολλα, σχέδια 
ασφαλείας στα πανεπιστήμια και μέσα σε 
αυτά πρέπει να δούμε και τη συμμόρφω-

ση των πανεπιστημίων σε συνεργασία με 
το υπουργείο Παιδείας και να δούμε τι θα 
γίνει με τη φύλαξη».

ΠΟΛιτιΚη
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Την αποχώρησή τους από το ρόλο του επικεφαλής στη διαμεσολάβηση των ειρηνευτικών 
συνομιλιών  μεταξύ Ρωσίας και Ουκρανίας ανακοίνωσαν οι ΗΠΑ στον απόηχο της συμφωνίας 

για τα ορυκτά ανάμεσα σε Ουάσινγκτον και Κίεβο. 

Τ
ην αποχώρησή τους από το ρόλο του 
επικεφαλής στη διαμεσολάβηση των 
ειρηνευτικών συνομιλιών  μεταξύ Ρωσίας 
και Ουκρανίας ανακοίνωσαν οι ΗΠΑ στον 
απόηχο της συμφωνίας για τα ορυκτά 

ανάμεσα σε Ουάσινγκτον και Κίεβο. 
Η Αμερική πρόκειται να μειώσει τον ρόλο της στη 
διαμεσολάβηση των ειρηνευτικών συνομιλιών 
μεταξύ Ρωσίας και Ουκρανίας, δήλωσε η εκπρό-

σωπος του Υπουργείου Εξωτερικών των ΗΠΑ, ενώ 
νωρίτερα ο Αμερικανός αντιπρόεδρος Τζέι Ντι 
Βανς είχε τονίσει ότι ο πόλεμος «δεν θα τελειώ-

σει σύντομα». Η Τάμι Μπρους, εκπρόσωπος του 
Υπουργείου Εξωτερικών, δήλωσε συγκεκριμένα 
ότι οι ΗΠΑ θα αλλάξουν «τον τρόπο με τον οποίο 
συμβάλλουν» στις συνομιλίες και δεν θα μεταβαί-
νουν από χώρα σε χώρα για διαβουλεύσεις.
Η ίδια σημείωσε ότι το Κίεβο και η Μόσχα πρέπει 
να υποβάλουν «συγκεκριμένες» προτάσεις για 
τον τερματισμό της σύγκρουσης και να ξεκινή-

σουν συζητήσεις μεταξύ τους, όπως ανέφερε η 
Telegraph. «Θα συνεχίσουμε να βοηθάμε, αλλά 
δεν θα πετάμε πλέον σε όλο τον κόσμο ως μεσολα-

βητές σε συναντήσεις», δήλωσε η Μπρους στους 
δημοσιογράφους. Κατά ορισμένους αναλυτές, 
η κίνηση αυτή εκλαμβάνεται ως ένα μέσο πίεσης 
από τους Αμερικανούς προς τη Μόσχα προκειμέ-

νου να καθίσει στο τραπέζι των διαπραγματεύσε-

ων με στόχο την επίτευξη ειρηνευτικής συμφω-

νίας. Αξίζει να σημειωθεί ότι οι ΗΠΑ είχαν προει-
δοποιήσει για μία τέτοια εξέλιξη στην περίπτωση 
που έκριναν ότι δεν υπάρχει ικανή πρόοδος στις 
συνομιλίες. Ο ίδιος ο Τραμπ, το περασμένο Σάββα-

το εξαπέλυσε «πυρά» κατά του Ρώσου ηγέτη, ενώ 

πολλά υψηλόβαθμα στελέχη της κυβέρνησης, 
ανάμεσά τους ο υπουργός Εξωτερικών Μάρκο 
Ρούμπιο είχε αφήσει να εννοηθεί ότι αν δεν υπάρ-

ξει πρόοδος στις ειρηνευτικές συνομιλίες οι ΗΠΑ 
θα αποχωρήσουν. «Ίσως δεν θέλει να σταματή-

σει τον πόλεμο, απλώς με καθυστερεί και πρέπει 
να αντιμετωπιστεί διαφορετικά, μέσω τραπεζικών 
ή δευτερευόντων κυρώσεων;» έγραψε ο Τραμπ σε 
μια ανάρτηση στο Truth Social μετά από μια συνά-

ντηση με τον Ουκρανό πρόεδρο Βολοντίμιρ Ζελέν-

σκι στο Βατικανό. Ένα άλλο ερώτημα που προκύ-

πτει είναι μήπως ο Τραμπ είναι έτοιμος να βάλει 
τέλος στις προσπάθειές του να αποκαταστήσει τις 
οικονομικές σχέσεις των δύο χωρών. Το θέμα είναι 
αν ο Ρώσος πρόεδρος είναι πρόθυμος να αφήσει 
την ευκαιρία να μην χαθεί.
Κάποιοι στον Λευκό Οίκο ελπίζουν ότι ο Πούτιν θα 
αλλάξει στάση. Ωστόσο δεν υπάρχουν εγγυήσεις. 
Ο Ρώσος πρόεδρος θα μπορούσε απλώς να συνε-

χίσει όπως ήταν πριν από την αλλαγή εξουσίας 
στον Λευκό Οίκο.

Οι δηλώσεις Ρούμπιο
Ο Μάρκο Ρούμπιο δήλωσε σε συνέντευξή του στο 
σε αμερικανικό δίκτυο την Πέμπτη (1/5) ότι είτε θα 
χρειαστεί να υπάρξει μια σημαντική πρόοδος προς 
την ειρήνη «πολύ σύντομα», είτε ο πρόεδρος Τραμπ 
θα πρέπει να λάβει μια απόφαση για το πόσο χρόνο 
θα αφιερώσουν οι ΗΠΑ στη σύγκρουση. «Αυτός δεν 
είναι ο πόλεμός μας», πρόσθεσε.
Σημειώνεται ότι ο Ρούμπιο είχε εκφράσει παρόμοια 
προειδοποίηση για τις συνομιλίες σχετικά με την 
Ουκρανία την Κυριακή. «Βρισκόμαστε πλέον σε ένα 
σημείο όπου πρέπει να κατατεθούν συγκεκριμένες 
προτάσεις από τα δύο μέρη για το πώς θα τερμα-

τιστεί αυτή η σύγκρουση», δήλωσε η εκπρόσωπος 
του Στέιτ Ντιπάρτμεντ, Τάμι Μπρους, μεταφέρο-

ντας μήνυμα του Υπουργού Εξωτερικών των ΗΠΑ, 
Μάρκο Ρούμπιο. «Το πώς θα προχωρήσουμε από 
εδώ και πέρα αποτελεί πλέον απόφαση του προέ-

δρου. Αν δεν υπάρξει πρόοδος, θα αποσυρθού-

με ως διαμεσολαβητές από αυτή τη διαδικασία», 
δήλωσε η Μπρους σε συνέντευξη Τύπου την Τρίτη.

Η EE χαιρετίζει τη συμφωνία Ουκρανίας-ΗΠΑ για τους φυσικούς πόρους
Tη συμφωνία που επετεύχθη μεταξύ Ουκρανίας και ΗΠΑ για τους φυσικούς πόρους χαιρέ-

τισε σήμερα η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
«Χαιρετίζουμε τη συμφωνία που επιτεύχθηκε χθες. Η συμφωνία λαμβάνει υπόψη ιδίως την 
ενταξιακή διαδικασία της Ουκρανίας στην ΕΕ και το κεκτημένο της ΕΕ, το οποίο είναι καί-
ριας σημασίας», δήλωσε σήμερα η εκπρόσωπος της Επιτροπής, Πάουλα Πίνιο.
«Αυτό είναι κάτι που είχαμε συζητήσει με τους Ουκρανούς εταίρους μας και κατανοούμε 
ότι αυτό ήταν και δικό τους μέλημα - να διασφαλίσουν, δηλαδή, ότι μια τέτοια συμφωνία 
δεν θα σταθεί εμπόδιο στην πιθανή μελλοντική ενταξιακή διαδικασία», πρόσθεσε η Π. Πίνιο.
Σύμφωνα με την προκαταρκτική αξιολόγηση της Επιτροπής, η συμφωνία Ουκρανίας-ΗΠΑ 
δεν είναι αποκλειστική, επομένως δεν θα έχει αντίκτυπο στο Μνημόνιο Συνεργασίας που 
έχει υπογραφεί μεταξύ της ΕΕ και της Ουκρανίας. Από την πλευρά του, ο εκπρόσωπος 
αρμόδιος για θέματα εξωτερικής πολιτικής, Ανουάρ Ελ Ανουνί, επανέλαβε ότι «προτεραιό-

τητα για την ΕΕ είναι να διασφαλίσει ότι η Ουκρανία βρίσκεται σε θέση ισχύος». Επισήμανε 
ότι η ΕΕ συνεχίζει να αυξάνει τη στρατιωτική της υποστήριξη προς την Ουκρανία, με τη 
δέσμευση των κρατών-μελών για διάθεση έως και 23 δισεκατομμυρίων ευρώ φέτος και την 
επίτευξη κατά δύο τρίτα του στόχου για παράδοση πυρομαχικών φέτος. «Όσο ισχυρότε-

ρη είναι η Ουκρανία στο πεδίο των μαχών, τόσο ισχυρότερη θα είναι και στο τραπέζι των 
διαπραγματεύσεων», τόνισε ο Ελ Ανουνί, προσθέτοντας ότι η ΕΕ εμμένει στη δέσμευση 
που έχει αναλάβει εδώ και τρία χρόνια. Αυτό σημαίνει ότι «η ΕΕ συνεχίζει τις διπλωματικές 
προσπάθειες σε όλα τα επίπεδα και ανά πάσα στιγμή για να στηρίξει την Ουκρανία στο 
δικαίωμά της στην άμυνα και στην προσπάθεια προς μία μακρά και δίκαιη ειρήνη».
«Όσο περισσότερες χώρες, συμπεριλαμβανομένων και των ΗΠΑ, μπορούν να μοιραστούν 
αυτόν τον κοινό στόχο για την ενίσχυση της Ουκρανίας, τόσο το καλύτερο», πρόσθεσε, 
τέλος, η Π. Πίνιο.

Στέιτ Ντιπάρτμεντ:
 Οι ΗΠΑ αποχωρούν από επικεφαλής 

διαμεσολαβητής στο Ουκρανικό

διεΘΝη
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Για ένα διάστημα φαινόταν σαν να είχε κάνει o Ζελένσκι ένα τεράστιο λάθος στη στρατηγική του, ωστόσο απέφυγε όλες 
τις παγίδες 

Γ
ια ένα διάστημα, φαινόταν σαν να 
είχε κάνει ένα τεράστιο λάθος επει-
δή υπερτόνιζε τις ευκαιρίες που έχουν 
στη διάθεσή τους οι σύμμαχοι όσον 
αφορά την εκμετάλλευση των φυσικών 

πόρων του έθνους του. Η ιδέα ήταν να κεντρί-
σει το ενδιαφέρον του περίφημα συναλλακτι-
κού Ντόναλντ Τραμπ για την άμυνα της Ουκρα-

νίας, και φαινόταν ένα έξυπνο τέχνασμα εκείνη 
την εποχή. Στην πραγματικότητα, παραλίγο να 
ανατινάξει μια στρατιωτική σχέση κρίσιμη για 
την επιβίωση της Ουκρανίας, αλλά η συμφω-

νία, όπως έχει συμφωνηθεί τώρα, τουλάχιστον 
εν μέρει, μοιάζει με μια καλή λύση.
Προς το παρόν δεν έχει δημοσιευτεί το κείμενο 
της συμφωνίας - αλλά σύμφωνα με ένα ουκρα-

νικό πρακτορείο ειδήσεων που είδε τα έγγραφα 
- ένα σημαντικό περαιτέρω «τεχνικό» πρωτόκολ-

λο είναι αυτό που απομένει να υπογραφεί. Ωστό-

σο, αν η συμφωνία είναι όπως περιγράφεται 
τουλάχιστον απέτρεψε την καταστροφή και θα 
μπορούσε να εξυπηρετήσει εν μέρει τον αρχικό 
σκοπό.
Οι νεοαποικιακοί όροι εκμετάλλευσης σε προη-

γουμένως διαρρεύσαντα αμερικανικά σχέδια, τα 
οποία ο Τραμπ σαφώς ανέμενε ότι ο Ζελένσκι 
θα υπογράψει επί τόπου - επειδή ο Αμερικανός 
πρόεδρος εξερράγη από θυμό όταν αυτό δεν 
συνέβη - δεν υπάρχουν πλέον. Οι ΗΠΑ δεν θα 
έχουν νομική δικαιοδοσία επί του κοινού ταμεί-
ου που θα δημιουργηθεί, δεν έχουν τον πλήρη 
έλεγχο, αλλά πρέπει να λαμβάνουν αποφάσεις 
με συναίνεση σε μια συμφωνία 50/50 και δεν 
θα κατέχουν κανένα περιουσιακό στοιχείο. Θα 
πρέπει να συμπεριληφθούν μόνο μελλοντικές 
επενδύσεις.
Ούτε οι αμερικανικές εταιρείες θα έχουν δικαίω-

μα πρώτης άρνησης σε όλα τα έργα, μια διάταξη 
που θα ερχόταν σε σύγκρουση με τα σχέδια της 
Ουκρανίας για ένταξη στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 
Μάλιστα, όπως περιγράφεται, η συμφωνία περι-
λαμβάνει τώρα μια ρήτρα που επιτρέπει αναθε-

ώρηση εάν οι όροι αποδειχθούν ότι παραβιά-

ζουν τις απαιτήσεις ένταξης στην ΕΕ.
Δεν υπάρχει επίσης καμία αναφορά σε καθυ-

στερούμενες πληρωμές για την κάλυψη προη-

γούμενης πολεμικής βοήθειας των ΗΠΑ μέχρι 
σήμερα (η οποία δόθηκε με τη μορφή επιχορη-

γήσεων που δεν θα επιστραφούν), ούτε κάποιο 
γελοίο ποσό ως προς το τι θα απαιτούσε αυτό 
(σε κάποιο σημείο ο Τραμπ μίλησε για 350 δισε-

κατομμύρια δολάρια, ή ακόμα και 500 δισεκα-

τομμύρια δολάρια, τέσσερις φορές το πραγ-

ματικό σύνολο). Οι ουκρανικές υποδομές δεν 
πρόκειται πλέον να συμπεριληφθούν στο ταμείο. 
Υπάρχει μια λίστα με 57 ορυκτά, συμπεριλαμβα-

νομένου του φυσικού αερίου, που περιλαμβάνο-

νται - αλλά, και πάλι, το ταμείο θα αντλεί και θα 
διανέμει έσοδα μόνο από άδειες εξόρυξης που 
εκδίδονται μετά τη σύσταση του ταμείου.
Αυτό που φαίνεται να έχει εξελιχθεί είναι μια 
συμφωνία που θα μπορούσε να δώσει στον 
Τραμπ πολιτική κάλυψη για να επαναλάβει την 
παροχή όπλων στην Ουκρανία, εφόσον το επιλέ-

ξει, δημιουργώντας έναν μηχανισμό αποπλη-

ρωμής, χωρίς να καταστρέψει τον Ζελένσκι. 
Σύμφωνα με τους Ουκρανούς, οι ΗΠΑ μπορούν 
να προσθέσουν μελλοντικές προβλέψεις για 
όπλα ως κεφαλαιακές εισφορές στο ταμείο και 
μπορούν να αποσύρουν κέρδη για να ανακτή-

σουν αυτά τα έξοδα μετά από 10 χρόνια. Μέχρι 

τότε, όλα τα έσοδα θα διατεθούν για την ανοικο-

δόμηση της Ουκρανίας.
Είναι γνωστό ωστόσο ότι ο Τραμπ και η κυβέρ-

νησή του ήθελαν περισσότερα. Τα προηγούμενα 
σχέδια ήταν τόσο τιμωρητικά που φαινόταν να 
έχουν σχεδιαστεί για να αναγκάσουν τον Ζελέν-

σκι να βρεθεί σε μια θέση όπου είτε θα απέρ-

ριπτε κατηγορηματικά την προσέγγιση, επιτρέ-

ποντας στον Τραμπ να διακόψει τις προμήθειες 
όπλων και να αναγκάσει την Ουκρανία σε συνθη-

κολόγηση, είτε θα το αποδεχόταν και θα παρα-

συρόταν από την δημόσια αγανάκτηση. Όποιο 
και αν ήταν το σχέδιο, ο Τραμπ φαίνεται επίσης 
ότι έκανε λάθος υπολογισμούς.
Ο Ζελένσκι δεν έπεσε σε καμία από τις δύο παγί-
δες. Ακόμα και κατά τη διάρκεια της εκρηκτικής 
ταπείνωσής του στο Οβάλ Γραφείο, κατάφερε 
με κάποιο τρόπο να κρατηθεί χωρίς να κάψει 
όλες τις γέφυρες. Ήταν μια στρατηγική επίμο-

νης επιμονής και ίσως χρειαστεί περισσότερη.
Αυτό το τεχνικό πρωτόκολλο περιλαμβάνει μερι-

κές από τις βασικές νίκες που διεκδικεί η ουκρα-

νική πλευρά, συμπεριλαμβανομένου του ζητή-

ματος της νομικής δικαιοδοσίας και του 10ετούς 
κανόνα για την αποχώρηση των ΗΠΑ. Αυτά θα 
είναι κρίσιμα για να πείσουν τη Ράντα και τους 
Ουκρανούς γενικότερα να αποδεχτούν ότι 
πρόκειται για μια συμφωνία που θα τους βοηθή-

σει, αντί να τους εκμεταλλευτεί, κάτι που είναι 
ήδη δύσκολο έργο.
Ακόμα και όταν ολοκληρωθεί, όμως, δεν είναι 
σαφές τι θα έχει επιτύχει αυτή η ταραχώδης 
διαπραγμάτευση. Αν και η Ουάσινγκτον την 
πρότεινε ως συμφωνία για να βοηθήσει στην 
αποτροπή της Ρωσίας θέτοντας αμερικανικές 
εταιρείες και προσωπικό εμπόδιο σε οποιαδή-

ποτε πιθανή επίθεση, είναι πιο ρεαλιστικό να το 
δούμε αυτό αντίστροφα. Το τι θα αποδειχθεί και 
τι θα κάνει η συμφωνία θα καθοριστεί σχεδόν 
εξ ολοκλήρου από το τι θα συμβεί στις συνο-

μιλίες για την επίλυση του προβλήματος με τη 
Ρωσία και από το πώς θα αντιδράσει ο Τραμπ 
σε αυτές.
Σε περίπτωση που ο πόλεμος τελειώσει γρήγο-

ρα, το νέο ταμείο ΗΠΑ-Ουκρανίας θα μπορού-

σε κάλλιστα να διαδραματίσει οικονομικό ρόλο. 
Διαφορετικά, είναι απίθανο να γίνουν επενδύ-

σεις και ο Τραμπ μπορεί είτε να αγνοήσει τη 
συμφωνία είτε - λιγότερο πιθανό - να την χρησι-
μοποιήσει για να επανεξοπλίσει την Ουκρανία. 
Τουλάχιστον, θα μπορούσε να χρησιμοποιη-

θεί για την κάλυψη της συνεχιζόμενης, κρίσι-
μης υποστήριξης των αμερικανικών μυστικών 
υπηρεσιών. Σε κάθε περίπτωση, εάν τα υπόλοι-
πα έγγραφα υπογραφούν όπως έχει προγραμ-

ματιστεί, ο Ζελένσκι και οι διαπραγματευτές 
του φαίνεται να έχουν εξουδετερώσει μια δυνη-

τικά μοιραία διαμάχη.

Πώς ο Ζελένσκι κατάφερε με τη στρατηγική του 
να κλείσει το deal ΗΠΑ - Ουκρανίας για τα ορυκτά
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Συμμαχία πολέμου: Γαλλία και Σουηδία ορθώνουν αεροπορικό τείχος στον Πούτιν
Παρίσι και Στοκχόλμη εμβαθύνουν τους αμυντικούς τους 
δεσμούς στους πυραύλους, την αεράμυνα και την πυρη-

νική αποτροπή εν μέσω της αβεβαιότητας που προκαλεί 
ο Τραμπ. Καθώς η Ευρώπη αυξάνει τις στρατιωτικές της 
δαπάνες για να αντιμετωπίσει την απειλή της Ρωσίας, εν 
μέσω ερωτημάτων σχετικά με τη δέσμευση των ΗΠΑ στην 
ασφάλεια της Ευρώπης υπό τον πρόεδρο Ντόναλντ Τραμπ, 
Σουηδία και Γαλλία δύο από τις ισχυρότερες αμυντικές δυ-

νάμεις της Γηραιάς Ηπείρου δημιουργούν μια ολοένα και 
πιο στενή συνεργασία.
Όπως σχολιάζει σε ανάλυσή του το Politico, παρά τις πολύ 
διαφορετικές γεωγραφικές ιδιαιτερότητες που έχουν - η 
Σουηδία είναι ένα αρκτικό έθνος που μοιράζεται τα θαλάσ-

σια σύνορά της με τη Ρωσία, ενώ η Γαλλίαβρίσκεται στη 
νότια πλευρά του ΝΑΤΟ και βλέπει στη Μεσόγειο Θάλασσα 
— το Παρίσι και η Στοκχόλμη είναι εκπληκτικά παρόμοιες 
όσον αφορά την αμυντική πολιτική τους. 
Και οι δύο χώρες μοιράζονται ένα όραμα στρατιωτικής αυ-

τάρκειας που περιλαμβάνει μια ισχυρή, ευρεία αμυντική 
βιομηχανία και ένοπλες δυνάμεις ικανές να υπερασπιστούν 
τα εδάφη τους χωρίς μεγάλη εξωτερική βοήθεια. «Έχουμε 
αναγκαστεί να αναπτύξουμε ένα πλήρες σύνολο δυνατοτή-

των για την αεροπορία μας. [Πριν ενταχθούμε στο ΝΑΤΟ], 
δεν μπορούσαμε να βασιστούμε σε κανέναν άλλο», δήλω-

σε ο διοικητής της σουηδικής αεροπορίας, Υποστράτηγος 
Jonas Wikman ενώ στέκεται μπροστά από γαλλικά μαχητι-

κά αεροσκάφη Rafale και σουηδικά Gripen στον αεροδιά-

δρομο της αεροπορικής βάσης Λουλέο. «Είναι τόσο εύκο-

λο για τη Σουηδία και τη Γαλλία να συνεργαστούν επειδή 
έχουμε ακριβώς την ίδια νοοτροπία» ανέφερε ο στρατηγός 
Nicolas Chambaz, υπεύθυνος για τις διεθνείς σχέσεις στη 
γαλλική αεροπορική και διαστημική δύναμη.

Αδελφές ψυχές
Ο Γάλλος πρόεδρος Εμανουέλ Μακρόν εργάζεται για την 
ενίσχυση αυτών των δεσμών, πραγματοποιώντας επίσημη 
επίσκεψη τον Ιανουάριο του 2024. Ο Σουηδός πρωθυπουρ-

γός Ουλφ Κρίστερσον έχει επισκεφθεί το Παρίσι αρκετές 
φορές φέτος, μεταξύ άλλων για να συμμετάσχει σε μια 

συνάντηση του «συνασπισμού των προθύμων» των χωρών 
που έχουν συμμαχήσει με την Ουκρανία.
Ο ανώτατος διοικητής των σουηδικών ενόπλων δυνάμεων, 
στρατηγός Micael Bydén, επισκέφθηκε τη Γαλλία στο πρώ-

το του ταξίδι στο εξωτερικό μετά την ένταξή της χώρας του 
στο ΝΑΤΟ, ενώ ο Μακρόν διόρισε πρόσφατα τον αναπλη-

ρωτή επικεφαλής της υπηρεσίας προμηθειών όπλων DGA, 
Thierry Carlier, ως πρεσβευτή της Γαλλίας στη Σουηδία. «Το 
γεωπολιτικό πλαίσιο μας φέρνει μόνο πιο κοντά», δήλωσε ο 
Carlier. Οι στενότεροι δεσμοί δεν σημαίνουν όμως και από-

λυτη αρμονία. Γάλλοι και Σουηδοί κατασκευαστές όπλων 
είναι επίσης σκληροί αντίπαλοι, καθώς η γαλλική Dassault 
και η σουηδική Saab ανταγωνίζονται για να συνάψουν συμ-

βόλαια στη Νότια Αμερική για τα μαχητικά αεροσκάφη. Το 
στρατιωτικό βιομηχανικό συγκρότημα της Σουηδίας είναι 
επίσης στενότερα συνδεδεμένο με τις ΗΠΑ από ό,τι με τη 
Γαλλία. Ωστόσο, η γαλλική MBDA και η Saab δεσμεύτηκαν 
επίσης να εμβαθύνουν τη συνεργασία τους, και τόσο το 
Παρίσι όσο και η Στοκχόλμη συμμετέχουν στο ευρωπαϊκό 
πρόγραμμα πυραύλων μεγάλης εμβέλειας «Long-Range 
Strike Approach». Σημαντικό είναι επίσης ότι η Σουηδία 
είναι μεταξύ των ευρωπαϊκών χωρών που ενδιαφέρονται 
περισσότερο για την πρόταση του Μακρόν να συζητηθεί 
το πώς τα γαλλικά πυρηνικά όπλα μπορούν να χρησιμοποι-
ηθούν για την προστασία της Ευρώπης, δήλωσαν αρκετοί 
Γάλλοι και Σουηδοί αξιωματούχοι.

Το Ισραήλ πάτησε τη σκανδάλη κατά του 
Τζολάνι: «Καταιγίδα» στη Δαμασκό, λίστα 

στόχων και χερσαία ετοιμότητα

Ο
ι στρατηγικές αμυντικές σχέσεις Ελλάδος – 
ΗΠΑ ήταν το αντικείμενο συζήτησης μεταξύ 
του Έλληνα υπουργού Άμυνας , Νίκου Δέν-

δια και του Αμερικανού ομολόγου του, Πιτ 
Χέγκσεθ.

Αναλυτικά ο υπουργός Άμυνας αναφέρει σε ανάρτησή 
του στο X: Είχα σήμερα την πρώτη μου επικοινωνία με 
τον Υπουργό Άμυνας των ΗΠΑ, Secretary Pete Hegseth 
@SecDef, με τον οποίο συζητήσαμε για τις στρατηγικές 
αμυντικές σχέσεις Ελλάδος – ΗΠΑ, καθώς και για τις κοι-
νές περιφερειακές και διεθνείς προκλήσεις ασφαλείας.
Οι μαζικές επιδρομές έπληξαν στρατιωτικές βάσεις, πυ-

ραυλικά συστήματα και αντιαεροπορικές θέσεις σχεδόν 
σε κάθε περιοχή υπό τον έλεγχο της HTS. Το τελευταίο 
κύμα χτυπημάτων έφτασε μέχρι τη Λαττάκεια, ενώ άλλη 
σφοδρή επιδρομή σημειώθηκε στην ύπαιθρο της Χάμα, 
σύμφωνα με συριακές πηγές. Την ίδια στιγμή, στα Υψίπε-

δα του Γκολάν, ισραηλινές δυνάμεις έχουν λάβει θέσεις 
μάχης. Πηγές του Ισραηλινού Στρατού κάνουν λόγο για 
σχέδια ενδεχόμενης χερσαίας επιχείρησης, εφόσον η κα-

τάσταση το απαιτήσει. Δεν είναι τυχαίο ότι τοπικές πηγές 
από τη Συρία αναφέρουν κινήσεις ισραηλινών τεθωρακι-
σμένων στο Γκολάν. Παράλληλα, στη Σουέιντα, το σημα-

ντικότερο προπύργιο των Δρούζων, ισραηλινό ελικόπτε-

ρο προσγειώθηκε ταχύτατα και μετέφερε εκτός περιοχής 
Δρούζους αξιωματούχους και πρώην στελέχη του καθε-

στώτος Άσαντ. Τοπικές αναφορές κάνουν λόγο και για 
αποβίβαση πακέτων, πιθανόν γεμάτων με πυρομαχικά και 
στρατιωτικό εξοπλισμό. Ο Μπενιαμίν Νετανιάχου έχει ήδη 
δηλώσει ξεκάθαρα ότι το Ισραήλ θα προστατεύσει τους 
Δρούζους, ακόμη και με τη χρήση στρατιωτικής ισχύος — 

κάτι που κατέστη σαφές τόσο με τις σημερινές αεροπορι-
κές επιθέσεις όσο και με τις χθεσινές, που έπληξαν στό-

χους κοντά στη συριακή προεδρική κατοικία, στέλνοντας 
ξεκάθαρο μήνυμα στον Τζολάνι. Σύμφωνα με πληροφο-

ρίες από το κρατικό ισραηλινό δίκτυο Kan, ο ισραηλινός 
στρατός καταρτίζει ήδη λίστα με στρατηγικούς στόχους 
εντός Συρίας, στην οποία περιλαμβάνονται στρατιωτικά 

και πολιτικά πρόσωπα.
Με τα μαχητικά να συνεχίζουν τους σφοδρούς βομβαρδι-
σμούς και τις δυνάμεις στο Γκολάν σε πλήρη ετοιμότητα, 
το ερώτημα που τίθεται είναι αν η ένταση μπορεί να απο-

κλιμακωθεί ή αν το Ισραήλ θα εκμεταλλευτεί την επιθετική 
στάση του Τζολάνι κατά των Δρούζων για να επεκτείνει τα 
ερείσματά του προς τη Δαμασκό.

Μέσα στη νύχτα, οι ουρανοί της Συρίας φωτίστηκαν από καταιγισμό βομβαρδισμών που 
εξαπέλυσαν ισραηλινά μαχητικά αεροσκάφη. Ο στόχος ήταν σαφής: η εξουδετέρωση της 
δύναμης πυρός της Hayat Tahrir al-Sham (HTS) και μια ξεκάθαρη προειδοποίηση υπέρ των 

Δρούζων στον Αχμέντ Αλ Σάραα (γνωστό ως Τζολάνι), ο οποίος ελέγχει τη Δαμασκό.
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Σ
φοδρή επίθεση στην Γερμανία για την 
απόφαση να χαρακτηριστεί εξτρεμι-
στικό κόμμα η ακροδεξιά Εναλλακτι-
κή για τη Γερμανία (AfD) κάνει ο Αμερι-
κανός υπουργός Εξωτερικών, Μάρκο 

Ρούμπιο.
Μιλάει ευθέως για μη δημοκρατική απόφαση 
και λέει ότι το κόμμα «ενόχλησε» το κατεστημέ-

νο γιατί αντιτίθεται στις πολιτικές των ανοιχτών 
συνόρων.
Στην ανάρτησή του ο Αμερικανός υπουργός 
Εξωτερικών γράφει ότι «η Γερμανία μόλις έδωσε 
στην υπηρεσία κατασκοπείας της νέες εξουσί-
ες για την παρακολούθηση της αντιπολίτευσης. 
Αυτό δεν είναι δημοκρατία - είναι μεταμφιεσμέ-

νη τυραννία».
Προσθέτει ότι «αυτό που είναι πραγματικά εξτρε-

μιστικό δεν είναι η δημοφιλής AfD -το οποίο κατέ-

λαβε τη δεύτερη θέση στις πρόσφατες εκλογές- 
αλλά οι θανατηφόρες πολιτικές του κατεστημέ-

νου για τα ανοιχτά σύνορα σε μετανάστες στις 
οποίες αντιτίθεται το AfD».
Καταλήγει μάλιστα γράφοντας ότι «η Γερμανία 
πρέπει να αντιστρέψει την πορεία της».

Νωρίτερα σήμερα, η Ομοσπονδιακή Υπηρε-

σία Προστασίας του Συντάγματος χαρακτήρι-
σε στο σύνολό την AfD «εξακριβωμένα ακροδε-

ξιά». Έως τώρα το κόμμα ήταν κατηγοριοποι-
ημένο ως «ύποπτη περίπτωση δεξιού εξτρεμι-
σμού» και τοπικές οργανώσεις του είχαν ταξινο-

μηθεί ως «εξακριβωμένα δεξιές εξτρεμιστικές». Η 
απόφαση της Υπηρεσίας δεν συνεπάγεται ωστό-

σο αυτόματη απαγόρευση του κόμματος.
Σύμφωνα με την σημερινή ανακοίνωση της 
Υπηρεσίας, η AfD έχει «εξακριβωμένες ακροδεξι-
ές τάσεις» και είναι «αντίθετη στην ελεύθερη και 
δημοκρατική βασική τάξη», ενώ «περιφρονεί την 
ανθρώπινη αξιοπρέπεια».

Στα χαρακώματα ΗΠΑ - Γερμανία για το AfD:
«Αυτό είναι

 μεταμφιεσμένη τυραννία»
 Ο Αμερικανός υπουργός Εξωτερικών είπε ότι «αυτό που είναι πραγματικά εξτρεμιστικό δεν είναι η δημοφιλής AfD αλλά οι 

θανατηφόρες πολιτικές του κατεστημένου για τα ανοιχτά σύνορα»

Στροφή Τραμπ: Ενέκρινε νέο πακέτο στρατιωτικής βοήθειας στην Ουκρανία και επιπρόσθετες κυρώσεις κατά της Ρωσίας
Ποιος ο λόγος αυτής της απότομης αλλαγής στάσης της 
αμερικανικής κυβέρνησης; Πριν λίγες ώρες έγινε γνω-

στό πως η αμερικανική κυβέρνηση του Ντόναλντ Τραμπ 
ενέκρινε ένα νέο πακέτο στρατιωτικής βοήθειας αξίας 50 
εκατομμυρίων δολαρίων προς την Ουκρανία, λίγες ώρες 
αφότου Ουάσιγκτον και Κίεβο υπέγραψαν την πολυαναμε-

νόμενη συμφωνία για τα ορυκτά.

Αλλάζει Στάση ο Τραμπ
Αναλυτικότερα, ξένα μέσα ενημέρωσης χαρακτηρίζουν 
«απρόσμενη» την απόφαση του Αμερικανού προέδρου 
Ντόναλντ Τραμπ να εγκρίνει νέο πακέτο βοήθειας προς 
τις ουκρανικές ένοπλες δυνάμεις.
Σύμφωνα με αναλυτές, στόχος του επικεφαλής της Ουά-

σιγκτον είναι να ανταμείφσει την Ουκρανία για την συνερ-

γασία της στην συμφωνία για τα ορυκτά, αλλά παράλληλα 
και να αυξήσει την πίεση στην Ρωσία, αναγκάζοντάς την 
να υπογράψει μία μόνιμη κατάπαυση του πυρός. Αυτήν 
την στιγμή παραμένει άγνωστο τι είδους οπλικά συστή-

ματα και στρατιωτικό εξοπλισμό θα περιλαμβάνει το αμε-

ρικανικό πακέτο. Αποκαλύφθηκε επίσημα πάντως πως η 
αξία του περιεχόμενού του δεν θα ξεπερνά τα 50 εκατομ-

μύρια δολάρια.
Πέρα του εν λόγω πακέτου έγινε γνωστό πως οι Ηνωμένες 

Πολιτείες σκοπεύουν να αποστείλουν στο Κίεβο αποσυρ-

μένα μαχητικά αεροσκάφη F-16 Fighting Falcon, τα οποία 
θα αποσυναρμολογήσει η ουκρανική πολεμική αεροπορία 
για την εύρεση ανταλλακτικών εξαρτημάτων.
Τα μαχητικά αυτά θα παρθούν από το λεγόμενο ως «νε-

κροταφείο F-16» των ΗΠΑ, δηλαδή την αεροπορική βάση 
David-Monthan στην Αριζόνα, όπου βρίσκονται αποθηκευ-

μένα χιλιάδες τέτοια μαχητικά αεροσκάφη. Η βάση David-
Monthan θεωρείται η μεγαλύτερη νεκρόπολη μαχητικών 
παγκοσμίως. Εκεί βρίσκονται F-16 που αποσύρθηκαν πριν 

χρόνια από τον εναέριο στόλο της αμερικανικής πολεμι-
κής αεροπορίας. Οι πλατφόρμες αυτές δεν μπορούν να 
ξανά γίνουν επιχειρησιακές, εξαιτίας της έλλειψης κρίσι-
μων εξαρτημάτων, όπως κινητήρων και ραντάρ.
Το Κίεβο βέβαια μπορεί να τα αξιοποιήσει, μιας χρειάζεται 
πολλά ανταλλακτικά εξαρτήματα για τον μικρό του στόλο 
από δυτικά μαχητικά F-16 Fighting Falcon. 

Νέες Κυρώσεις Κατά της Ρωσίας
Τέλος, να σας ενημερώσουμε πως την Πέμπτη 1η Μαΐου 
το αμερικανικό Στέιτ Ντιπάρτμεντ ανακοίνωσε πως μελετά 
το ενδεχόμενο επιβολής νέων κυρώσεων κατά της Ρωσί-
ας.
Την ανακοίνωσε έκανε ο επικεφαλής του γραφείου τύπου 
του τμήματος ονόματι Tammy Bruce. Ο Bruce δήλωσε 
πως οι Ηνωμένες Πολιτείες δεν σκοπεύουν να άρουν σύ-

ντομα κάποια από τις κυρώσεις που εφαρμόζονται σήμε-

ρα κατά της Μόσχας.
Ο λόγος είναι φυσικά ο συνεχιζόμενος πόλεμος στην Ου-

κρανία. Ο Τραμπ θεωρεί τις κυρώσεις κατά της Ρωσίας ως 
ένα μέτρο πίεσης έναντι του προέδρου Βλαντιμίρ Πούτιν. 
Ο Αμερικανός ηγέτης πιστεύει πως με αυτόν τον τρόπο 
ωθεί τον Ρώσο ομόλογό του στο να συμβιβαστεί και να 
υπογράψει μία συμφωνία ειρήνης.
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ΠρΟσΩΠα
Ματίνα Σωτηρίου 

Μια Πρωταθλήτρια με Πάθος, 
Επιμονή και Όραμα

Σε ηλικία μόλις 23 ετών, η Ματίνα Σωτηρίου  έχει ήδη γράψει τη δική της ξεχωριστή ιστορία 
στον ελληνικό και διεθνή αθλητισμό, διαπρέποντας στο άθλημα του μπάντμιντον. Η Ματίνα 

αποτελεί ζωντανό παράδειγμα πειθαρχίας, αφοσίωσης και αθλητικής αριστείας.

Α
πό τα πρώτα της βήματα στο 
σωματείο “Πλάτων Σερρών” 
το 2011, η ανοδική της πορεία 
ήταν ασταμάτητη. Το 2012 στέ-

φεται πρωταθλήτρια στο Πα-

νελλήνιο Πρωτάθλημα της ηλικίας της και 
από τότε κατακτά κάθε χρόνο τον τίτλο σε 
όλες τις ηλικιακές κατηγορίες μέχρι και την 
ανώτερη των Γυναικών. Τα τελευταία τέσ-

σερα χρόνια (2021–2024), στέφεται συνε-

χώς χρυσή πρωταθλήτρια στο Πανελλήνιο 
Πρωτάθλημα Ανδρών-Γυναικών, τόσο στο 
απλό όσο και στο διπλό.
Οι διεθνείς της συμμετοχές εντυπωσιά-

ζουν. Το 2018 φτάνει στην 5η θέση στους 
Μεσογειακούς Αγώνες της Ισπανίας. Το 
2019 προκρίνεται στο Παγκόσμιο Πρωτά-

θλημα Junior στο Καζάν, ενώ το 2023 δια-

κρίνεται στους Ευρωπαϊκούς Ολυμπιακούς 
Αγώνες της Πολωνίας, καταλαμβάνοντας 
την 17η θέση στην Ευρώπη ανάμεσα σε 32 
κορυφαίες αθλήτριες.
Ακόμα πιο εντυπωσιακές είναι οι κατατά-

ξεις της. Στην κατηγορία U17 κατέκτησε 
την πρώτη θέση στην Ευρώπη το 2018, ενώ 
στην κατηγορία U19 έφτασε στο Νο26 πα-

γκοσμίως το 2020. Η υψηλότερη της θέση 
στην παγκόσμια κατάταξη Γυναικών μέχρι 
σήμερα είναι το Νο281, ενώ στην Ευρώπη 
είναι στο Νο78 (2023). Αξίζει να σημειω-

θεί πως στο Πανελλήνιο Πρωτάθλημα του 
2025 που διεξήχθη στον Πύργο κατέκτησε 
την 1η θέση, ενώ στους πρόσφατους αγώ-

νες Hyrox κατετάγη 146η από τις 877 αθλή-

τριες.
Οι στόχοι της είναι ξεκάθαροι και φιλόδο-

ξοι: να διατηρηθεί μέσα στις 200-350 καλύ-

τερες αθλήτριες του κόσμου έως το 2025, 
να φτάσει στο Νο150 το 2026 και να μπει 
στο top 100 έως τους Ολυμπιακούς Αγώ-

νες του 2028 όπου όνειρο της θα αποτε-

λούσε φυσικά και η συμμετοχή.
Η Ματίνα δεν είναι μόνο μία αθλήτρια με 
επιδόσεις. Είναι μία γυναίκα-πρότυπο, που 
συνδυάζει την επαγγελματική της πορεία 
με το πάθος για τον αθλητισμό. Είναι ένα 
φωτεινό παράδειγμα για τη νέα γενιά και 
αποδεικνύει ότι με όραμα, προσήλωση και 
σκληρή δουλειά, τα όρια καταρρίπτονται.
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Νεκρός μέσα σε αποθήκη πολυκατοικίας στην 
περιοχή που διέμενε εντοπίστηκε ο 43χρονος 
Σπύρος Σέββος, ο οποίος είχε εξαφανιστεί από 
τις 28 Απριλίου στο Κερατσίνι.
Ο άνδρας, πατέρας ενός 9χρονου κοριτσιού, 
βρέθηκε απαγχονισμένος, ενώ, σύμφωνα με 
πληροφορίες, δίπλα του βρέθηκε ένα σημείωμα.

Το χρονικό της εξαφάνισης
Το πρωί της Δευτέρας (28/5), ο 43χρονος μετέβη 
μαζί με τον πεθερό του στο νοσοκομείο «Γεώρ-

γιος Γεννηματάς», όπου είχε προγραμματισμένο 
ραντεβού με τον γιατρό του στις 10:00, στο πλαί-
σιο της επικείμενης χειρουργικής επέμβασης 
στον ώμο. Η εξέταση πραγματοποιήθηκε κανο-

νικά. Για να ηρεμήσουν, αποφάσισαν με τον πε-

θερό του να κάνουν μια σύντομη στάση για καφέ 
στα Λιπάσματα της Δραπετσώνας. Μάλιστα, 
έκαναν και έναν μικρό περίπατο στην περιοχή, 
χωρίς τίποτα να προδίδει την τραγική συνέχεια.
Αργότερα, οι δυο τους επέστρεψαν στο σπίτι 
τους στο Κερατσίνι. Εκεί καταγράφηκε και το 
τελευταίο στίγμα του 43χρονου, πριν χαθούν τα 
ίχνη του. Το μεσημέρι, ο Σπύρος Σέββος ενημέ-

ρωσε τον πεθερό και τη σύζυγό του ότι θα κα-

τευθυνόταν προς την εργασία του στον Ταύρο, 
προκειμένου να ενημερώσει τους υπεύθυνους 
ότι θα απουσίαζε για μεγαλύτερο χρονικό διά-

στημα λόγω της επέμβασης.

Τι λέει ο αδερφός του Σπύρου Σέββου
Ο αδελφός του, μιλώντας στο MEGA και την εκ-

πομπή Live News, ανέφερε πως τη Δευτέρα τον 
αναζητούσε κοντά στις αποθήκες της πολυκα-

τοικίας.
«Εγώ τη Δευτέρα που ψάχναμε τον αδερφό μου 
κατέβηκα στις αποθήκες κάτω. Επειδή έκανε 
κρύο όλες αυτές τις ημέρες: λέω, ''λες να έχει 

πάει εκεί πέρα ο αδερφός μου και να κάθεται, 
να μην κρυώνει έξω''. Αλλά επειδή ρώτησα, μου 
είπαν ότι δεν έχει κλειδιά να μπει μέσα σε κάποια 
αποθήκη. Τα είχαν πάνω μού είπαν τα κλειδιά και 
δεν κοίταξα καθόλου μέσα στις αποθήκες».

Κερατσίνι: Στην αποθήκη βρέθηκε κρεμασμένος ο 43χρονος 
αγνοούμενος -Είχε κατέβει ο αδελφός του αλλά δεν τον βρήκε

Κατερίνη: 
Συνελήφθη 17χρονος 
Πολωνός που σκότωσε και 
έκαψε γυναίκα στη χώρα 
του και ήρθε διακοπές στην 
Ελλάδα

αστυΝΟμιΚΟ

Νεαρός Πολωνός συνελήφθη στην Κατερίνη 
για δολοφονία που φέρεται να διέπραξε με ιδι-
αίτερη σκληρότητα, την προηγούμενη εβδομά-

δα, στη χώρα του, με θύμα μία γυναίκα.
Πρόκειται για άνδρα 17,5 ετών, ο οποίος βρι-
σκόταν αυτές τις μέρες στην Ελλάδα, μαζί με 
άλλους ομοεθνείς του, σε γκρουπ εκδρομέων 
στο πλαίσιο του ERASMUS+2025.

Πώς έγινε το αποτρόπαιο έγκλημα
Το έγκλημα, σύμφωνα με τα πολωνικά διωκτικά 
έγγραφα, τελέστηκε στις 23 Απριλίου σε πόλη 
της βορειοανατολικής Πολωνίας.
Ο νεαρός κατηγορείται ότι έσυρε τη γυναίκα 
σε ξυλουργείο, όπου κατάφερε στην παθούσα 
επανειλημμένα χτυπήματα με τσεκούρι ή σφυ-

ρί. Στη συνέχεια, ο ίδιος κατηγορείται ότι έκαψε 
τη γυναίκα, ρίχνοντας στο σώμα της άγνωστη 
χημική ουσία, ενώ πέταξε τη σορό σε πλαστικό 
κάδο απορριμμάτων.
Εις βάρος του είχε εκδοθεί ένταλμα σύλληψης 
από την Πολωνία και κατόπιν ευρωπαϊκό ένταλ-

μα σύλληψης για ανθρωποκτονία το οποίο 
εκτελέστηκε στην Ελλάδα, όταν εντοπίστηκε.
Αναμένεται να οδηγηθεί στην Εισαγγελία Εφε-

τών Θεσσαλονίκης για να δρομολογηθούν οι 
διαδικασίες που αφορούν το πολωνικό αίτημα.

Άγριο επεισόδιο ενδοοικογενειακής βίας στον Βόλο
Φυγαδεύτηκε με περιπολικό νεαρή γυναίκα
 Σοβαρό ενδοοικογενειακό επεισόδιο σημειώθηκε το βράδυ 
της Πέμπτης στην οδό Μητροπολίτου Ιωακείμ στον Βόλο, 
προκαλώντας μεγάλη κινητοποίηση της Αστυνομίας. Σύμφω-

να με πληροφορίες του The Newspaper, η παθούσα, θύμα 
ενδοοικογενειακής βίας, μετέβη στο σπίτι του παππού της 
ζητώντας καταφύγιο, ωστόσο η κατάσταση γρήγορα ξέφυ-

γε από τον έλεγχο. Συγγενικά πρόσωπα του φερόμενου ως 
δράστη είχαν συγκεντρωθεί έξω από την οικία, προκαλώ-

ντας ένταση και δυσκολεύοντας την παρέμβαση των Aρχών. 
Άμεσα στο σημείο έσπευσαν αστυνομικοί, οι οποίοι – διαπι-

στώνοντας τον κίνδυνο περαιτέρω κλιμάκωσης – παρέλαβαν 
την παθούσα και τη μετέφεραν με περιπολικό στο Τμήμα για 
Ενδοοικογενειακή Βία της Διεύθυνσης Αστυνομίας Μαγνη-

σίας, επικαλούμενοι λόγους ασφαλείας. Η έντονη παρουσία 
συγγενών και υποστηρικτών του φερόμενου ως δράστη κα-

τέστησε αδύνατη τη σύλληψή του εκείνη τη στιγμή, καθώς 
κάθε απόπειρα επέμβασης θα μπορούσε να οδηγήσει σε 
συμπλοκές. Οι Αρχές συνεχίζουν τις έρευνες για τον εντοπι-
σμό του φερόμενου δράστη, ενώ η παθούσα αναμένεται να 
υποβάλει επίσημη καταγγελία. 

Μέλη συμμορίας οδηγούσαν 
τους ηλικιωμένους στο ισό-
γειο, έδιναν το σύνθημα και 
τους «άδειαζαν» τα σπίτια - 
 Παρουσιάζονταν σε ηλικιωμένους ως συντη-

ρητές ασανσέρ ή υπάλληλοι της ΔΕΗ, τους 
απασχολούσαν και «έδιναν το σύνθημα» ώστε 
ο συνεργός τους να μπει στο σπίτι και να μην 
αφήσει όρθιο τίποτα. Ο λόγος για μία συμμο-

ρία που είχε ως έδρα τα Άνω Λιόσια και δρού-

σε σε διάφορες περιοχές της Αττικής κατα-

φέρνοντας να αποκομίσει περισσότερες από 
170.00 ευρώ.
Οι δράστες προσέγγιζαν ηλικιωμένους με 
μειωμένη διαύγεια και, σε κάποιες περιπτώ-

σεις, προφασιζόμενοι βλάβη στον ανελκυστή-

ρα της πολυκατοικίας, τους έπειθαν να τους 
ακολουθήσουν στο ισόγειο.  Έτσι, όπως φαί-
νεται και στο βίντεο ντοκουμέντο που φέρνει 
στο φως το protothema.gr, οι συνεργοί τους 
έβρισκαν την κατάλληλη ευκαιρία και εισέρ-

χονταν στην οικία, ερευνούσαν τους χώρους 
και αφαιρούσαν χρηματικά ποσά, κοσμήματα 
και τιμαλφή.

ΠρΟσΩΠα

Η γυναίκα που σκοτώθηκε στην έκρηξη στη Θεσσαλονίκη είχε βάλει 
τον μηχανισμό στην τράπεζα - Επέστρεψε να ελέγξει το φιτίλι
Η γυναίκα που σκοτώθηκε στην έκρηξη τα ξημερώματα 
του Σαββάτου στη Θεσσαλονίκη έξω από τράπεζα, είναι 
εκείνη που είχε βάλει τον εκρηκτικό μηχανισμό στο ση-

μείο, σύμφωνα με πληροφορίες του protothema.gr. 
Οι ίδιες πληροφορίες αναφέρουν ότι η γυναίκα άφησε 
τον μηχανισμό στο σημείο έξω από την τράπεζα, άναψε 
το φιτίλι και απομακρύνθηκε. Ωστόσο δεν άκουσε να γί-
νεται έκρηξη και γύρισε πίσω να δει αν τα είχε κάνει όλα 
σωστά. Τη στιγμή που επέστρεψε, ο εκρηκτικός μηχανι-
σμός έσκασε και τη σκότωσε.
Η 39χρονη είχε απασχολήσει στο παρελθόν τις Αρχές 
για υποθέσεις του κοινού ποινικού δικαίου και κυρίως 
για ληστείες.  Επίσης είχε απασχολήσει τις αρχές για 
νομοθεσία περί εκδιδόμενα με αμοιβή πρόσωπα, ναρκω-

τικά, τοκογλυφίες και παραβάσεις της νομοθεσίας περί 
όπλων.
Μεταξύ άλλων είχε συλληφθεί το 2021 μαζί με έναν 

άντρα και είχε κατηγορηθεί για παράνομη οπλοφορία 
(στο σακίδιο της είχε Καλάσνικοφ), ναρκωτικά και υπό-

θαλψη εγκληματία.
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 «Thunderbolts» 
Διάρκεια:126 λεπτά.  
Σκηνοθεσία: Jake Schreier. 
Σενάριο: Lee Sung Jin και Eric Pearson. 
Παίζουν: Sebastian Stan, Hannah John-Kamen, Wyatt Russell, David 
Harbour, Florence Pugh, Rachel Weisz, Julia Louis-Dreyfus, Olga 
Kurylenko.
Τα Marvel Studios και μια ομάδα ανεξάρτητων βετεράνων που είχαν 
ξεπουληθεί παρουσιάζουν την ταινία «Thunderbolts», μια ασεβή συνά-

θροιση της δολοφόνου σε κατάθλιψη Yelena Belova (Florence Pugh) με 
την λιγότερο αναμενόμενη ομάδα απροσάρμοστων.

«The Ugly Stepsister
Διάρκεια: 109 λεπτά.
Σκηνοθεσία: Emilie Blichfeldt.
Σενάριο: Emilie Blichfeldt.
Παίζουν: Lea Myren, Ane Dahl Torp, Thea Sofie Loch 
Naess, Isac Calmroth.
Μια σκοτεινή εκδοχή της κλασικής ιστορίας της Σταχτο-

πούτας, η ταινία ακολουθεί την Ελβίρα καθώς προσπα-

θεί απεγνωσμένα να ανταγωνιστεί την εκθαμβωτικά όμορφη θετή αδερφή 
της. Σε ένα παραμυθένιο βασίλειο όπου η ομορφιά είναι μεγάλη υπόθεση, 
η Ελβίρα είναι διατεθειμένη να κάνει τα πάντα για να τραβήξει το βλέμ-

μα του Πρίγκιπα. Η ταινία αφηγείται την αιματηρή ιστορία του πόνου, του 
ιδρώτα, της λάσπης και της χρυσόσκονης που χρειάζονται για να γίνει η 
Ελβίρα η βασίλισσα του χορού.

ΘΕΑΤΡΟ
«Τριαντάφυλλο στο στήθος»
Μπορεί να είναι ένα από εκείνα τα έργα του που δεν βλέπουμε συχνά επί 
σκηνής, πρόκειται όμως για μια ιστορία του μεγάλου Αμερικανού δραμα-

τουργού που μιλάει για τον έρωτα και μας υπενθυμίζει ότι η ζωή προχω-

ράει κι εμείς οφείλουμε να την ακολουθήσουμε. Στο μοναδικό έργο του 
συγγραφέα με αισιόδοξο τέλος, η Σεραφίνα τολμά να διεκδικήσει την 
απελευθέρωσή της από μια κοινωνία διαποτισμένη από την πατριαρχία 
σε κάθε επίπεδο, το τι είναι αποδεκτό ως σκέψη, ως πράξη, ακόμα και 
ως επιθυμία. Έτσι, περνά πέρα και πάνω από την εποχή της και απαντά 
σ’ ένα αίτημα για το εδώ και το τώρα της κάθε γυναίκας και του κάθε 
ανθρώπου. Η παράσταση παρακολουθεί αυτές τις συγκρουσιακές κατα-

στάσεις με τρυφερότητα και χιούμορ μέχρι και την τελική ρήξη.
Σκηνοθεσία-Απόδοση: Γιωργής Τσουρής.
Ηθοποιοί: Μαρία Καβογιάννη, Μάκης Παπαδημητρίου, Ζώγια Σεβα-

στιανού, Φοίβος Ριμένας, Βάλια Παπακωνσταντίνου, Ορνέλα Λούτη, 
Τόνια Μαράκη, Στρατής Χατζησταματίου, Λυδία Γιαννουσάκη/Κατερίνα 
Μεφσού.
Θέατρο Πτι Παλαί, Παρασκευή – Κυριακή, Εισιτήρια από 15›.

ΠΟΛιτισμΟσ
Τράπερ Light: Το νέο του τραγούδι αποπνέει μισαναπηρισμό, 
σεξισμό και προτροπή στη βία, λέει η Συνομοσπονδία ΑμεΑ

 «Όσα παίρνει ο άνεμος»
Μια μεγάλη ερωτική ιστορία με φόντο τον αμερικανικό εμφύλιο, ένα κορυφαίο ανάγνωσμα όλων των εποχών, που αμέσως μετά τη δημοσίευ-

σή του το 1936 γνώρισε μια αναπάντεχη, ακόμη και για την ίδια τη συγγραφέα του, παγκόσμια επιτυχία και αποτέλεσε τη βάση για μία από τις 
πιο κλασικές ταινίες στην ιστορία του κινηματογράφου, με ανάγλυφους μνημειώδεις χαρακτήρες και σπάνια υποβλητική ατμόσφαιρα. Το «Όσα 
Παίρνει ο Άνεμος» είναι η ιστορία μιας ατίθασης και χειραφετημένης γοητευτικής κοπέλας, γόνου οικογένειας γαιοκτημόνων του Νότου, που 
από την ευμάρεια περνά στη στέρηση και, εκδηλώνοντας αφανέρωτες ως τότε δυνάμεις, περνά διά πυρός και σιδήρου στην επιβίωση, υπερ-

βαίνοντας συχνά τους ηθικούς κώδικες για να το καταφέρει. Την ίδια στιγμή, είναι και η ιστορία μιας ολόκληρης ευημερούσας κοινωνίας που 
καταρρέει και πτωχεύει χωρίς κανείς να το περιμένει, σαν να την κάνει κομμάτια ο άνεμος, γιατί στηριζόταν στην ψευδαίσθηση της ασφάλειας 
και κοινωνικής ευμάρειας. Η ιστορία μιας κοινωνίας που πρέπει να ξαναχτιστεί από τα συντρίμμια - αλλά δεν θα είναι ποτέ ξανά η ίδια. Η ιστορία 
μιας κοινωνίας που μαθαίνει, με τον πιο σκληρό τρόπο, το πού γέρνει η πλάστιγγα όταν μπαίνουν στη ζυγαριά η ηθική και η επιβίωση.
Σκηνοθεσία-Διασκευή: Ιόλη Ανδρεάδη.
Ηθοποιοί: Λένα Παπαληγούρα, Ορέστης Τζιόβας, Όμηρος Πουλάκης, Γεράσιμος Γεννατάς, Ιφιγένεια Καραμήτρου, Idra Kayne, Θάνος Κόνια-

ρης, Δάφνη Καμμένου, Ελευθερία Πάλλα.
Ζωντανά επί σκηνής ο μουσικός περφόρμερ Γιώργος Παλαμιώτης.
Στο ρόλο της μικρής Μπόνι Μπλού: Νάρια Αθανασοπούλου / Άνα Τζουλάκη Χριστοδούλου (διπλή διανομή).
Δημοτικό Θέατρο Πειραιά, Τετάρτη – Κυριακή, Εισιτήρια από 20›.

Αντιδράσεις έχει προκαλέσει ο νέος δίσκος του γνωστού τράπερ Light που κυκλοφόρησε πριν από 
λίγα 24ωρα.
Με ανακοίνωσή της, η Εθνική Συνομοσπονδία Ατόμων με Αναπηρία ζητά την παρέμβαση του Εθνι-
κού Συμβουλίου κατά του Ρατσισμού και της Μισαλλοδοξίας, καθώς -όπως σημειώνει- «οι στίχοι του 
αποπνέουν μισαναπηρισμό και σεξισμό, που προτρέπουν σε βία και αναπαράγουν ακραία ρητορική 
μίσους».

Πιθανότατα η ανακοίνωση αναφέρεται στο κομμάτι «Polo», όπου ακούγεται ο στίχος:
«Το flow είναι retarded στο chain και το AP.
Σε ειδικό σχολείο πηγαίνει
Σκάμε καθυστερημένοι όμως με περιμένει».
*flow (ροή του στίχου), retarded (καθυστερημένος).
Η ανακοίνωση για το τραγούδι του Light
Σχετικά με το νέο «τραγούδι» του τράπερ Light
Εάν ένας καλλιτέχνης με τέτοια επιρροή στους νέους καταφεύγει σε στίχους που αποπνέουν μισανα-

πηρισμό και σεξισμό, που προτρέπουν σε βία και αναπαράγουν ακραία ρητορική μίσους, επειδή δεν 
κατανοεί το περιεχόμενό τους - είναι κρίμα.
Αν όμως το κάνει συνειδητά, για τα views και το χρήμα, τότε είναι ντροπή για το ανθρώπινο είδος.
Η μισαναπηρική ρητορική είναι εδώ και δυστυχώς τείνει να αυξηθεί. Το αναπηρικό κίνημα δεν θα μείνει 
σιωπηλό. Θα απαντά με σοβαρότητα, υπευθυνότητα και αξιοπρέπεια σε κάθε απόπειρα υποτίμησης 
των ατόμων και ιδιαίτερα των παιδιών με αναπηρία, με χρόνιες ή/ και σπάνιες παθήσεις, των οικογενει-
ών τους.
Ένας καλλιτέχνης που σέβεται το κοινό του, και κυρίως τον εαυτό του, οφείλει να ζητήσει συγγνώμη. 
Όχι για να σώσει την εικόνα του, αλλά για να κάνει το ελάχιστο ανθρώπινο βήμα μπροστά.

Ανοίγουν τα πρώτα θερινά σινεμά: Τι παίζουν -Νέες ταινίες στους
κινηματογράφους για το Σαββατοκύριακο 
Μπήκε ο Μάιος και τα πρώτα θερινά σινεμά ανοίγουν τις πόρτες τους για να υποδεχτούν το φανατικό κοινό τους.
Ο καιρός βελτιώνεται από σήμερα και με ένα ελαφρύ μπουφανάκι, το Cine Paris, ο Ζέφυρος και το Σινέ Θησείον, τρία 
από τα ωραιότερα σινεμά της πόλης αρχίζουν τις προβολές. 

Εργαστήρια ξυλουργικής, ανθοκομίας, προϊόντα βιολογικής καλλιέργειας 
-Μάιος στη Δημοτική Αγορά Κυψέλης
Εργαστήρια σχεδιασμού επίπλων, πολλα-

πλασιασμός φυτών στο νερό, φεστιβάλ, 
γευσεις, βιβλιοπαρουσιάσεις. Ο Μάιος 
στη Δημοτική Αγορά Κυψέλης φιλοξενεί 
κάθε μέρα και άλλη δράση.
Μικροί μεγάλοι θα βρούν εκδηλώσεις 
για κάθε γούστο ενω θα κάνουν και τις 
αγορές τους στα pop up καταστήματα 
του μήνα και το Μποστάνι για τα λαχανικά 
της εβδομάδας.
Μάιος στη Δημοτική Αγορά Κυψέλης
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Εφιάλτης…
Μα ύστερα από τριάντα πέντε 
χρόνια, Δέσποινα Βανδή μου, 
νιώθεις έτσι; Είναι δυνατόν; «Αν 
μπορώ να πω ότι νοσταλγώ κάτι 
από τα χρόνια που ξεκίνησα την 
καριέρα μου θα έλεγα την ανεμε-

λιά. Υπήρχε μια ξεγνοιασιά. Δεν 
είχαμε τόσες έγνοιες. Ούτε ξέρα-

με πού θα φτάσουμε και αν φτάσου-

με. Ύστερα από τόσα χρόνια, όταν 
βγαίνω να πω το πρώτο τραγούδι, 
θαρρείς και θα ανοίξει η γη να με 
καταπιεί. Μέχρι τα μισά του πρώτου 
τραγουδιού τρέμουν τα σωθικά μου 
αλλά το χαίρομαι αυτό. Εμένα δεν 
μου αρέσουν γενικότερα οι πρεμιέ-

ρες, γιατί όλα αυτά τα χρόνια έχω 
άγχος αλλά μου περνά μόλις βγαίνω 
στη σκηνή. Είναι εφιαλτικές οι ώρες 
πριν. Και όλο λέω στον εαυτό μου να 
κάνω υπομονή και ότι αύριο τέτοια 
ώρα θα έχει τελειώσει».

Ταμπού…
Τελικά, Μαίρη Συνατσάκη μου, υπάρχουν ταμπού γύρω 
από τη μητρότητα; «Ναι, ένα από αυτά, που δεν συζητείται 
σχεδόν καθόλου, είναι το πώς αλλάζει η σχέση του ζευγα-

ριού όταν έρχεται το παιδί. Είναι σαν να το αγγίζουμε ακρο-

θιγώς, χωρίς να λέμε τι γίνεται. Ο μπαμπάς δεν έχει άπειρα 
πράγματα που μπορεί να κάνει για το βρέφος, εκτός από το 
να φροντίζει τη μαμά, και σε πιάνουν λίγο τα νεύρα σου, ρε 
παιδί μου, που πρέπει να ξαγρυπνήσεις πιο πολύ, να κουρα-

στείς πιο πολύ, γιατί εκ των πραγμάτων το μωρό στη δική 
σου αγκαλιά θέλει να βρίσκεται. Και το ταμπού είναι ότι, 
ενώ νευριάζεις, δεν το λες, γιατί οι σύγχρονοι μπαμπάδες 
ασχολούνται με τα μωρά περισσότερο από τους δικούς μας 
μπαμπάδες και νιώθεις τύψεις. Λες, τι άλλο να ζητήσω».

lifEstylE

Χώρισε με την Κλάρα Kία o Πικέ!

Μια ακόμα φορά η προσωπική ζωή του Ζεράρ Πικέ απασχολεί τα Μέσα Ενημέρω-

σης. Στην προκειμένη περίπτωση οι κακές γλώσσες θέλουν τον άλλοτε σούπερ 
σταρ της Μπαρτσελόνα να έχει χωρίσει με την Κλάρα Kία, τη γυναίκα που έγινε η 
αιτία να διαλύσει τη σχέση του με τη Σακίρα. Δημοσιεύματα, που κάνουν τον γύρο 
του διαδικτύου, αναφέρουν ότι ο Πικέ και η Kία έχουν χωρίσει ύστερα από τρία 
χρόνια σχέσης και η αιτία είναι – ξανά - «τρίτα άτομα στη σχέση τους».
Η είδηση του χωρισμού δεν έρχεται ως κεραυνός εν αιθρία, καθώς ο 38χρονος 
είχε θεαθεί πριν από λίγους μήνες στο Μαϊάμι παρέα με μια μυστηριώδη κοκκινο-

μάλλα.
Η 26χρονη Κλάρα, η οποία εργάζεται σε εταιρεία αθλητικών και ψυχαγωγικών 
παραγωγών, είχε τραβήξει πάνω της την προσοχή των ΜΜΕ από την πρώτη στιγ-

μή που αποκαλύφθηκε η σχέση της με τον Πικέ, ειδικά λόγω της πολυσυζητημέ-

νης πρώην του, Σακίρα.

Οι πενηντάρηδες…
Πριν από λίγο καιρό, Κώστα Φραγκολιά μου, υπερα-

σπίστηκες τους άνδρες με αφορμή τα όσα δήλωσε η 
Μαρία Σολωμού για τους πενηντάρηδες: «Γενικά, και 
δεν θεωρώ αδίκως, περνάμε μια κρίση υπαρξιακή με 
πολλές βολές προς το ανδρικό φύλο. Είναι δικαιολογη-

μένες γιατί έχουν συμβεί όλα αυτά με τις γυναικοκτονίες 
και πολλά άλλα. Δικαίως βάλλονται οι άντρες, αλλά όταν 
αυτό γίνεται άδικα σε κάτι που είναι ήδη πληγωμένο, 
δεν μου αρέσει. Επίσης δεν μου άρεσαν αυτά που ακού-

στηκαν ούτε για τις γυναίκες. Ότι δηλαδή όσες είναι με 
πενηντάρηδες τρώνε κέρατο. Νομίζω πως οφείλουμε 
στο ανδρικό φύλο πολλά πράγματα, η επιβίωσή μας όλα 
αυτά τα χιλιάδες χρόνια πιο πολύ οφείλεται στο ανδρικό 
φύλο παρά στο γυναικείο».

Με ένα χρυσό γαμήλιο δαχτυλίδι εμφανίστηκε η Τζίτζι Χαντίντ

Πρόταση γάμου ανήμερα των γενεθλίων της;
«Φωτιά» πήραν τα αμερικανικά ΜΜΕ και τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, καθώς το 
σούπερ μόντελ φωτογραφήθηκε να γιορτάζει τα τριακοστά γενέθλιά του με ένα εντυπω-

σιακό δαχτυλίδι στον αριστερό παράμεσό της.
Τα γενέθλιά της στο περίφημο «Le Chalet» της Νέας Υόρκης γιόρτασε, μαζί με τον 
σύντροφό της, Μπράντλεϊ Κούπερ, η Τζίτζι Χαντίντ, έχοντας παρέα και την οικογένειά 
της, την 28χρονη Μπέλα, τη μητέρα της Γιολάντα, τον πατέρα της Μοχάμεντ αλλά και 
την «κολλητή» της φίλη και ηθοποιό Αν Χαθαγουέι. Μάλιστα, το εντυπωσιακό μοντέ-

λο εμφανίστηκε χέρι χέρι με τον 50χρονο ηθοποιό και φωτογραφήθηκε φορώντας 
ένα χρυσό δαχτυλίδι στον αριστερό παράμεσό του, κάτι που πυροδότησε φήμες ότι 
το ζευγάρι αρραβωνιάστηκε και ότι ο Κούπερ πιθανά να ετοιμάζεται να κάνει πρότα-

ση γάμου. Το κορίτσι των δεκάδων εξωφύλλων της «Vogue» έδειχνε υπέρκομψο με ένα 
λευκό τοπ με ψηλό ντεκολτέ, μαύρο δερμάτινο παντελόνι και με μυτερές γόβες, είχε 
χρυσά σκουλαρίκια και μια στρώση χρυσών κολιέ, και είχε αφήσει τα μαλλιά της πιασμέ-

να προς τα πίσω για την περίσταση.

Πέρυσι αναφέρθηκε ότι «ο ερωτευμένος ηθοποιός ήταν έτοιμος να πάει το ειδύλλιό τους 
στο επόμενο επίπεδο» και να κάνει πρόταση γάμου, με πηγές από το περιβάλλον του 
ζεύγους να ισχυρίζονται ότι είναι «αποφασισμένος» να παντρευτεί το σούπερ μόντελ. 
Τζίτζι Χαντίντ και Μπράντλεϊ Κούπερ συνδέονται ερωτικά από τον Οκτώβρη του 2023. 
Στις αρχές εκείνου του μήνα, φωτογράφος τούς «πέτυχε» να αποχωρούν μαζί από πολύ 
γνωστό ιταλικό εστιατόριο του Γουέστ Βίλατζ της Νέας Υόρκης, το «Via Carota», με τους 
ίδιους να δείχνουν φανερή αμηχανία. Ακολούθησαν μήνες κυνηγητού από τους παπαρά
τσι με το ζευγάρι να κάνει την πρώτη του κοινή δημόσια εμφάνιση στα τέλη του Γενάρη 
του 2021 στο Λονδίνο.
Μιλώντας στη «Vogue» τον περασμένο μήνα, η Χαντίντ αναφέρθηκε πρώτη φορά στον 
σύντροφό της, κάνοντας γνωστό ότι η πρώτη τους γνωριμία έγινε σε ένα χαλαρό και 
καθημερινό περιβάλλον, ειδικότερα σε ένα πάρτι γενεθλίων στην πίσω αυλή ενός κοινού 

Τέλειος…
Η Μαρια Αντωνά φιλοξενήθηκε στην εκπομπή της Ναταλίας Γερμα-

νού και μίλησε για τη σχέση της με τον Γιώργο Λιάγκα και το τι 
άνθρωπος είναι μακριά από τα φώτα της δημοσιότητας. «Είναι μια 
πάρα πολύ ισχυρή προσωπικότητα, ένας πάρα πολύ ευφυής άνθρω-

πος - δεν μου αρέσει να μιλώ για τα προσωπικά μου και δεν αισθά-

νομαι άνετα από σεβασμό προς το πρόσωπό του όχι από κάτι άλλο 
- είναι ένας γλυκύτατος κι ευαίσθητος άνθρωπος, που ο κόσμος δεν 
ξέρω αν το αντιλαμβάνεται και κατά πόσο το γνωρίζει. Ένας βαθύ-

τατα φιλικός και συναισθηματικός άνθρωπος. Είναι τελειομανής και 
θεωρώ ότι οι άνθρωποι δεν είναι φτιαγμένοι για την τελειότητα, αλλά 
για να έχουμε ατέλειες».

Πέθανε η γυναίκα που αποκάλυψε πρώτη τα σκοτεινά
μυστικά του Έπστιν

Οι τελευταίες ημέρες της Βιρτζίνια Τζιούφρε
Η Τζιούφρε, πρώην θύμα του κυκλώματος σεξουαλικής εμπορίας του Τζέφρι 
Έπστιν, η οποία είχε πει ότι «την πρόσφεραν σαν πιάτο με φρούτα» ως έφηβη σε 
πλούσιους και ισχυρούς θηρευτές, πέθανε την Παρασκευή στο αγρόκτημά της 
στη δυτική Αυστραλία. Ήταν μόλις 41 ετών.
Σύμφωνα με την εφημερίδα «Mail On Sunday», τους μήνες πριν πεθάνει η Βιρτζί-

νια Τζιούφρε βασανιζόταν από φόβους ότι οι εχθροί της 
προσπαθούσαν να αμαυρώσουν τη φήμη της. Η αυτοκτο-

νία της γυναίκας, που κατηγόρησε τον πρίγκιπα Άντριου και 
τον Τζέφρι Έπστιν για σεξουαλική κακοποίηση, ήρθε ύστε-

ρα από διάφορες καταστάσεις, οι οποίες την είχαν διαλύ-

σει. «Η δυσφήμιση ήταν ένα από τα πολλά που τη στενοχω-

ρούσαν τους τελευταίους μήνες», είπε ένας φίλος της. Τελι-
κά, ένα μνησίκακο και ακραία περιπετειώδες διαζύγιο και ο 
συνεχιζόμενος χωρισμός από τα τρία παιδιά της, τα οποία 
παραμένουν υπό την επιμέλεια του πατέρα τους, φάνηκε να 
έφεραν την Τζιούφρε στα άκρα. Η ίδια βρέθηκε νεκρή στο 
αγρόκτημά της κοντά στο Περθ της Αυστραλίας.

Πριν φύγει από τη ζωή, μέλη της οικογένειάς της είχαν εκφράσει φόβους για την 
ψυχική της κατάσταση. Ο πατέρας της, Σκάι Ρόμπερτς, είχε πει ότι η κόρη του 
ήταν «σε βαριά κατάθλιψη» και «σε πολύ κακή κατάσταση». Φίλοι της 41 ετών 
γυναίκας ανέφεραν ότι ήταν «βαθιά αναστατωμένη» καθώς την κορόιδευαν για 
μια φωτογραφία που δημοσίευσε σε κρεβάτι νοσοκομείου τον περασμένο μήνα. 
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Η Στρατηγική της Ισχύος:

Πόλεμος για να κερδηθεί η Ειρήνη 
Η αναβάθμιση του Συμβούλου Εθνικής Ασφάλειας και η νέα Γραμματεία υπό την προσωπική 

εποπτεία του Κυριάκου Μητσοτάκη
Σε μια περίοδο αυξημένων γεωπολιτικών εντάσεων και υβριδικών απειλών, ο Πρωθυπουργός 

Κυριάκος Μητσοτάκης εξήγγειλε την αναβάθμιση του θεσμού του Συμβούλου Εθνικής 
Ασφάλειας σε μια νέα, πιο ευέλικτη και οργανωμένη δομή: τη Γραμματεία Εθνικής Ασφάλειας. 
Το νέο αυτό σχήμα θα λειτουργεί υπό την άμεση εποπτεία του ιδίου, ενισχύοντας τον επιτελικό 

ρόλο του Μεγάρου Μαξίμου στον τομέα της άμυνας και ασφάλειας της χώρας.

Η Επιλογή του Θάνου Ντόκου
Ο Θάνος Ντόκος, ένας από τους πιο αναγνωρισμέ-

νους διεθνολόγους στην Ελλάδα, ανέλαβε επισήμως 
Σύμβουλος Εθνικής Ασφάλειας μετά την παραίτηση 
του Αλέξανδρου Διακόπουλου. Με ακαδημαϊκή πο-

ρεία στο Πανεπιστήμιο Cambridge και ερευνητική 
εμπειρία σε Harvard και Φρανκφούρτη, έχει διατελέσει 
επιστημονικός υπεύθυνος στο Υπουργείο Άμυνας και 
σύμβουλος στο ΥΠΕΞ για θέματα ΝΑΤΟ. Η εμπειρία 
του στο ΕΛΙΑΜΕΠ και η ευρύτητα των γνώσεών του 
τον καθιστούν κατάλληλο για το ρόλο που τώρα εξε-

λίσσεται θεσμικά.

Τοποθετήσεις Ντόκου για την Τουρκία και 
την Ανατολική Μεσόγειο:
• Συνεκμετάλλευση ενεργειακών πόρων
Τι είπε: Ο Θάνος Ντόκος είχε αναφέρει ότι η συνεκμε-

τάλλευση των κοιτασμάτων μεταξύ Ελλάδας και Τουρκί-
ας θα μπορούσε να εξεταστεί, εφόσον προηγηθεί νομι-
κή οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας/ΑΟΖ μέσω διεθνούς 
δικαιοδοτικού οργάνου (όπως το Διεθνές Δικαστήριο).
Αντιδράσεις: Η άποψη αυτή παρερμηνεύτηκε από πολ-

λούς ως αποδοχή «παραχώρησης» κυριαρχικών δικαιω-

μάτων, προκαλώντας πολιτική και δημόσια κατακραυγή.
Διευκρίνιση του ίδιου: Ξεκαθάρισε ότι μιλούσε θεωρη-

τικά και νομικά, όχι πολιτικά, και μόνο μετά από προ-

σφυγή στη Χάγη και νομική κατοχύρωση των ελληνικών 
δικαιωμάτων.
• Υφαλοκρηπίδα και ελληνικά νησιά
Ο Ντόκος έχει υπογραμμίσει σε δηλώσεις του ότι τα 
ελληνικά νησιά στο Ανατολικό Αιγαίο δεν μπορεί να θε-

ωρούνται εγκλωβισμένα σε τουρκική υφαλοκρηπίδα, 
απορρίπτοντας τουρκικές αξιώσεις που περιορίζουν τα 
κυριαρχικά δικαιώματα των νησιών.
• Επίσκεψη Χάφταρ στην Ελλάδα (2020)
Ορισμένα μέσα τον επέκριναν για τοποθετήσεις του 
κατά τη διάρκεια της επίσκεψης του Λίβυου στρατηγού 
Χάφταρ στην Αθήνα, σημειώνοντας ότι οι θέσεις του 
φάνηκαν «ρεαλιστικές έως και επιφυλακτικές» για την 
ελληνική στήριξη στον Χάφταρ.
Ο ίδιος διευκρίνισε ότι δεν μιλούσε εκ μέρους της κυ-

βέρνησης και ότι οι δηλώσεις του παρερμηνεύθηκαν.

Από τον Σύμβουλο στη Γραμματεία Εθνικής 
Ασφάλειας
Η νέα Γραμματεία Εθνικής Ασφάλειας δεν αποτελεί 

απλώς αναβάθμιση ενός προσώπου αλλά θεσμική τομή. 
Πρόκειται για έναν ευέλικτο και επιτελικό μηχανισμό 
που έχει ως στόχο να παρακολουθεί και να συντονίζει 
την αντιμετώπιση υβριδικών απειλών, όπως οι μετανα-

στευτικές ροές, οι κυβερνοεπιθέσεις και η παραπληρο-

φόρηση. Σύμφωνα με τον Πρωθυπουργό, η ασφάλεια 
είναι θεμέλιο της εθνικής ευημερίας και κυριαρχίας και 
δεν μπορεί να υπάρξει χωρίς στρατηγική, οργάνωση και 
χρηματοδότηση.

Δικαιοδοσίες και Ρόλος της Γραμματείας
Η νέα δομή θα έχει διευρυμένες αρμοδιότητες, μεταξύ 
των οποίων: Εκπόνηση και εφαρμογή της Εθνικής Στρα-

τηγικής Ασφαλείας. Συντονισμός υπουργείων και άλλων 
φορέων για την ενιαία πολιτική ασφάλειας.
Διαχείριση κρίσεων και παρακολούθηση απειλών (στρα-

τιωτικών, κυβερνοχώρου, παραπληροφόρησης).
Άμεση επικοινωνία και λογοδοσία στον Πρωθυπουργό.
Με αυτόν τον τρόπο, ο ρόλος του Συμβούλου μετατρέ-

πεται σε στρατηγικό-διοικητικό, επιτρέποντας στο κρά-

τος να ανταποκρίνεται ταχύτερα και πιο αποτελεσματι-
κά στις προκλήσεις.

Πλεονεκτήματα της Απόφασης
Η αναδιάρθρωση αυτή προσφέρει πολλαπλά οφέλη:
Προσωπική εποπτεία από τον Πρωθυπουργό, γεγονός 
που αυξάνει τη σημασία του θεσμού. Επιτελική ταχύτη-

τα και ευελιξία στην αντιμετώπιση υβριδικών απειλών.
Στρατηγικός συντονισμός ανάμεσα σε Άμυνα, Εξωτε-

ρικά και λοιπούς κρίσιμους τομείς. Διεθνοποίηση της 
πολιτικής ασφάλειας, με τη συμβολή προσώπων όπως 
ο Θάνος Ντόκος. Αναβάθμιση του γεωπολιτικού ρόλου 
της Ελλάδας, όπως επιδιώκει ο Πρωθυπουργός.

Προβληματισμοί και Κίνδυνοι
Ωστόσο, η συγκέντρωση ευθύνης στο νέο όργανο εγεί-
ρει και σοβαρούς προβληματισμούς: Αποδυνάμωση 
του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας, καθώς αρμοδιότητες 
μετατοπίζονται προς το Μαξίμου. Επιφυλάξεις από τον 
Υπουργό Νίκο Δένδια, που ενδεχομένως βλέπει περιορι-
σμό της επιρροής του. Πιθανές επικαλύψεις αρμοδιοτή-

των και σύγχυση ρόλων. Πολιτικό ρίσκο σε περίπτωση 
αστοχίας ή αποτυχίας στην εφαρμογή της νέας δομής.

Πολιτική Εξοπλισμού και Οικονομία
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης υπογράμμισε επίσης πως η 
ενίσχυση της άμυνας δεν θα ήταν εφικτή χωρίς τη δη-

μοσιονομική ανάταξη. Η οικονομική σταθερότητα, σύμ-

φωνα με τον ίδιο, είναι προϋπόθεση για μια βιώσιμη και 
αποτελεσματική πολιτική άμυνας. Αυτή η σύνδεση με-

ταξύ οικονομίας και εθνικής κυριαρχίας αποτελεί βασι-
κό στοιχείο της στρατηγικής του.

Συμπέρασμα
Η Ελλάδα εισέρχεται σε μια νέα εποχή στον τομέα της 
ασφάλειας. Ο Θάνος Ντόκος και η νέα Γραμματεία 
Εθνικής Ασφάλειας καλούνται να εφαρμόσουν μια πιο 
ενιαία, συντονισμένη και ευέλικτη πολιτική ασφάλειας, 
αντιμετωπίζοντας τις απειλές της νέας εποχής. Ο Πρω-

θυπουργός, προετοιμαζόμενος ακόμα και για τις πιο 
δύσκολες συνθήκες, δεν στοχεύει στον πόλεμο, αλλά 
στην ειρήνη μέσω ισχύος, συντονισμού και στρατηγικής 
ετοιμότητας.

από την Κορίνα Τριανταφύλλου


